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Interpellation  
till kommunstyrelsens ordförande Ebba Östlin (S) 

 

Botkyrkas ansvar i debatten om ”mångkultural-

ism” och interkulturell samhällsutveckling 

 
Under årets Almedalsvecka passade Ebba Busch Thor (KD) på att angripa 

”mångkulturalismen”. Till TV 4 Nyheterna sa hon bl.a.: 

 

”Jag tycker att det blir fel när man tycker att mångkulturalism är vägen framåt 

för att kunna möta dagens mångfald och för att kunna hantera att det nu kommer 

människor med helt olika bakgrund till Sverige och där har Nyamko Sabuni (L) 

helt rätt i att mångkulturalismen den har gjort sitt i Sverige och det är synd att 

hon backat från det påståendet.” (tv4.se 6/7) 

 

Därmed tog KD:s partiledare steget fullt ut till Jimmie Åkessons retoriska plan-

halva. Där har ”mångkultur” i decennier varit kodordet för ”(för många) invand-

rare”. ”Mångkulturen” är i SD:s universum inte i första hand ett begrepp för en 

faktiskt existerande kulturell mångfald, utan ett ”politiskt projekt” och roten till 

i princip allt ont, såväl verkliga som påhittade missförhållanden. Det är i sin tur 

en tankefigur som ligger nära den rasistiska konspirationsteorin att den politiska 

eliten (eller judarna) avser att ersätta den ”vita” befolkningen med invandrar-

grupper (muslimer i Europa, latinamerikaner i USA), en föreställning som inspi-

rerat många terrordåd, senast i Bærum i Oslo. 

 

Henrik Vinge (SD) sa i en kommentar samma dag att han såg Busch Thors utta-

lande om att mångkultur måste stoppas som politiskt projekt som ett närmande 

mot SD:s politik: 

 

”Det är på tiden. Mångkulturalismen har varit fruktansvärt misslyckande för 

Sverige. Det är på tiden att man identifierar problemet och jag hoppas att man 

kommer vilja ta ytterligare några steg i den riktningen så att man också är be-

redd att införa en riktigt restriktiv invandringspolitik. Den mångkulturella idén 

är idén om segregation, om att människor ska vara olika, men vår idé är att den 

som kommer till Sverige ska anpassa sig till Sverige och bli svensk.” (expres-

sen.se 6/4) 

 

Begreppet mångkultur/mångkulturell både kan och bör problematiseras – men 

inte utifrån ett assimilationistiskt och nationalistiskt perspektiv, utan från ett in-

terkulturellt perspektiv, något som Botkyrka gått i spetsen för under många år. 



   
 

 

Kommunen är en aktiv medlem i Intercultural Cities of Europe1, ICC, och enligt 

en nyhet på botkyrka.se den 29 november 2018 har vi tagit initiativ till ett 

svenskt nätverk för interkulturella kommuner.2 

 

Europarådet beskriver skillnaden mellan ett mångkulturellt och ett interkultu-

rellt samhälle så här: 

 

”Hur ser vår vision av det framtida samhället ut? Är det ett samhälle bestående 

av åtskilda gemenskaper, i bästa fall kännetecknat av samexistens av majoriteter 

och minoriteter med olika rättigheter och ansvar, löst sammanhållet av ömsesi-

dig okunskap och ömsesidiga stereotyper? Eller är det ett livfullt och öppet sam-

hälle utan diskriminering till nytta för alla, kännetecknat av inkludering av alla 

invånare och full respekt för deras mänskliga rättigheter? Europarådet är överty-

gat om att respekt för och främjande av kulturell mångfald på grundval av de 

värden som vår organisation är byggd på är en nödvändig förutsättning för ut-

vecklandet av solidariska samhällen.”3 

 

2014 ersattes kommunens dåvarande interkuturella strategi och ett antal andra 

styrdokument av Strategi för ett jämlikt Botkyrka4. I avsnittet om interkulturali-

tet kan man bl.a. läsa: 

 

”Den onyanserade debatt som pågått länge i Sverige om integrationspolitikens 

misslyckande bär på en negativ syn på invånare och en underton om att integrat-

ion mellan nya och gamla svenskar är omöjlig. I Botkyrka är den möjlig – tack 

vare att vi går från att tänka och planera mångkulturellt till interkulturellt. (…) 

 

3. Vi går från mångkultur till interkultur. Vi skapar förutsättningar för att gå 

från samexistens till samspel för att nå gemensamma mål. Det gör vi genom att 

främja jämlika möten, samarbeten och dialog mellan stadsdelar samt olika indi-

vider och grupper. Vi fokuserar på det gemensamma samtidigt som vi värderar 

en stor grad av individuell olikhet. På så sätt skapar vi starkare social samman-

hållning och bryter segregationens negativa effekter.  

 

4. Vi sätter individens rättigheter i fokus. Vi skapar förutsättningar för individen 

att göra sina egna livsval och välja sina identiteter. Det hjälper oss också att 

synliggöra skillnader inom och mellan grupper.” 

 

Efter denna måhända något mångordiga inledning vill jag ställa några frågor till 

kommunstyrelsens ordförande. 

 

                                                           
1 https://www.coe.int/en/web/interculturalcities/botkyrka 
2 https://www.botkyrka.se/arkiv/nyhetsarkiv/nyheter-startsida/2018-11-29-botkyrka-tar-ledar-

trojan-for-det-interkulturella-arbetet-i-sverige.html 
3 White Paper on Intercultural Dialogue. Living Together As Equals in Dignity (2008), min 

översättning. https://search.coe.int/cm/Pages/result_details.aspx?ObjectID=09000016805d37c2 
4 https://www.botkyrka.se/download/18.1fb8cc5a15e84e4cca35c76b/1507013899811/Stra-

tegi%20j%C3%A4mlikt%20Botkyrka.pdf 

https://www.coe.int/en/web/interculturalcities/botkyrka
https://www.botkyrka.se/arkiv/nyhetsarkiv/nyheter-startsida/2018-11-29-botkyrka-tar-ledartrojan-for-det-interkulturella-arbetet-i-sverige.html
https://www.botkyrka.se/arkiv/nyhetsarkiv/nyheter-startsida/2018-11-29-botkyrka-tar-ledartrojan-for-det-interkulturella-arbetet-i-sverige.html
https://www.botkyrka.se/arkiv/nyhetsarkiv/nyheter-startsida/2018-11-29-botkyrka-tar-ledartrojan-for-det-interkulturella-arbetet-i-sverige.html
https://www.botkyrka.se/arkiv/nyhetsarkiv/nyheter-startsida/2018-11-29-botkyrka-tar-ledartrojan-for-det-interkulturella-arbetet-i-sverige.html
https://wcd.coe.int/ViewDoc.jsp?id=1284673&Site=COE&BackColorInternet=C3C3C3&BackColorIntranet=EDB021&BackColorLogged=F5D383
https://wcd.coe.int/ViewDoc.jsp?id=1284673&Site=COE&BackColorInternet=C3C3C3&BackColorIntranet=EDB021&BackColorLogged=F5D383
https://search.coe.int/cm/Pages/result_details.aspx?ObjectID=09000016805d37c2
https://search.coe.int/cm/Pages/result_details.aspx?ObjectID=09000016805d37c2
https://www.botkyrka.se/download/18.1fb8cc5a15e84e4cca35c76b/1507013899811/Strategi%20j%C3%A4mlikt%20Botkyrka.pdf
https://www.botkyrka.se/download/18.1fb8cc5a15e84e4cca35c76b/1507013899811/Strategi%20j%C3%A4mlikt%20Botkyrka.pdf
https://www.botkyrka.se/download/18.1fb8cc5a15e84e4cca35c76b/1507013899811/Strategi%20j%C3%A4mlikt%20Botkyrka.pdf
https://www.botkyrka.se/download/18.1fb8cc5a15e84e4cca35c76b/1507013899811/Strategi%20j%C3%A4mlikt%20Botkyrka.pdf


   
 

 

1. Vilket ansvar har Botkyrka, med sin långa erfarenhet av interkulturellt ut-

vecklingsarbete, att delta i samhällsdebatten om ”mångkulturalism” och inter-

kulturalitet och hur kan vi göra det än bättre? 

 

2. Hur går det med det svenska nätverket för interkulturella städer (enligt ICC:s 

hemsida finns ännu inget nätverk i Sverige och det är bara Botkyrka och Väs-

terås som är medlemmar)? 

 

3. Anser du att det finns skäl att ta fram ett pedagogiskt och utförligt informat-

ionsmaterial (digitalt och/eller tryckt) om vad interkulturellt förhållningssätt 

innebär och hur interkulturellt utvecklingsarbete kan utformas? 

 

 

Mats Einarsson (V) 
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§ 162 

Delårsrapport 2 2019 – Kommunen (KS/2019:498) 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
1. Kommunfullmäktige har behandlat delårsrapport 2 för perioden januari 

– augusti 2019 enligt 8 kapitlet 20 a § kommunallagen.  
 

2. Kommunfullmäktige beslutar att rätta en felskriven summa för den to-
tala låneramen i mål- och budgetbeslutet för 2019. I enlighet med fast-
slagna låneramar korrigeras summan från 4483 miljoner kronor till 4843 
miljoner kronor för Botkyrka kommun inklusive bolag. 
 

3. Kommunfullmäktige beslutar att inte medge kultur- och fritidsnämnden 
kompensation med 0,4 miljoner kronor för anläggningsbidrag till Tumba 
tennisklubb.  
 

4. Kommunfullmäktige beslutar att omfördela 2,7 miljoner kronor från  
arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämndens budget till kommun-
fullmäktiges/kommunstyrelsens medel till förfogande. Korrigeringen 
görs med anledning av att nämndens lokalkostnader är lägre än den om-
fördelning som skedde till följd av införandet av den nya internhyres-
modellen i Mål och budget 2019 med flerårsplan 2020 – 2022.  
 

5. Kommunfullmäktige beslutar medge kultur- och fritidsnämnden 1,4 mil-
joner kronor i utökad investeringsram för projektet Botkyrka skyttecen-
ter (Hacksjö skjutbana) för investeringar i ny brunn och VA-ledningar. 
Anslaget finansieras genom medfinansiering med 1,4 miljoner kronor 
från Huddinge kommun och Stockholms stad.  
 

6. Kommunfullmäktige beslutar att tekniska nämnden i samverkan med  
utbildningsnämnden får i uppdrag att utreda ny inriktning för projektet 
Björkhaga skola. Den nya inriktningen ska inrymma drygt 600 elever. 
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7. Kommunfullmäktige beslutar medge tekniska nämnden finansiering för 
tre tillkommande investeringsprojekt. Finansiering sker genom omför-
delning av dialogkommissionens driftanslag. Investeringsprojekten är: 
 
- Skateboardramp vid Malmsjö skola; 200 000 kronor, 
- Pergola vid Malmsjö skola; 80 000 kronor, 
- Ny placering av innebandyplan vid Malmsjö skola; 64 000 kronor. 
 
Utbildningsnämndens budgetram justeras med 40 000 kronor för kapi-
talkostnader i samband med mål och budget 2020.  

 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del: 
 
8. Kommunstyrelsen beslutar medge socialnämnden 11,7 miljoner kronor i  

tilläggsanslag för att finansiera nämndens ökade kostnader till följd av 
att Migrationsverket i juli 2017 sänkt sina ersättningsnivåer för ensam-
kommande barn och unga. Anslaget finansieras genom avsatta medel till 
kommunstyrelsens förfogande. 
 

9. Kommunstyrelsen beslutar medge socialnämnden 2,8 miljoner kronor i 
tilläggsanslag för att täcka kostnader för kommunens modulbostäder i 
Brantbrink och Tumba och som inte täcks av hyresintäkter. Anslaget fi-
nansieras genom avsatta medel till kommunstyrelsens förfogande. 

 
Sammanfattning 
Delårsrapport 2 2019 har upprättats utifrån inlämnade delårsrapporter från 
respektive förvaltning samt av kommunledningsförvaltningen genomförd 
övergripande uppföljning och analys. 
 
Det ekonomiska resultatet för perioden är positivt med 233,8 miljoner 
kronor. Vid motsvarande period förra året var resultatet positivt med 173 
miljoner kronor.  
 
Nämndernas nettokostnader uppgår till 3 525,6 miljoner kronor och motsva-
rar en ökning med 2,8 procent jämfört med motsvarande period förra året.  
 
Skatter och generella statsbidragsintäkter inklusive utjämning har ökat med 
128 miljoner kronor och motsvarar en ökning på 3,7 procent jämfört med 
motsvarande period förra året.   
 
Nettoinvesteringarna uppgår till 428 miljoner kronor och ligger därmed 135 
miljoner kronor högre jämfört med motsvarande tid förra året. 
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Nämnderna har i sina delårsrapporter följt upp nämndens egna mål och mål-
satta mått. Uppföljningen av de målsatta mått som kommunfullmäktige an-
tagit för att följa utvecklingen är till stor del sådana mått som besvaras ge-
nom brukar-, medborgar- och medarbetarundersökningar. Dessa undersök-
ningar är inte genomförda eller färdigställda vid denna tid på året. 
 
Prognosen för 2019 pekar i dagsläget mot ett positivt resultat på 65,7 mil-
joner kronor. Efter balanskravsavstämningen uppgår resultatet till 38,5 mil-
joner kronor.   
 
Nämndernas prognoser för helåret 2019 innebär ett överskridande av budget 
med totalt 22,0 miljoner kronor. De gemensamma kostnaderna beräknas ge 
ett överskott på 32,8 miljoner kronor. 
 
Kommunledningsförvaltningen bedömer att skatteintäkterna inklusive skat-
teutjämning kommer att överstiga budget med 24 miljoner kronor.  
 
I nämndernas investeringsprognoser bedöms investeringstakten öka betyd-
ligt under året och uppgå till 880 miljoner kronor för hela 2019. I förhål-
lande till förra årets investeringsnivå innebär det en kraftig ökning. 
 
Baserat på prognosen kring investeringsutvecklingen bedömer vi att kom-
munens egen upplåning kommer att öka med cirka 700 miljoner kronor un-
der 2019. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-
09-24. 
 
Särskilt yttrande 

Stina Lundgren (M), Willy Viitala (M), Kia Hjelte (M) och Yngve RK  
Jönsson (M) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga.  
 
Propositionsordning 

Ordföranden ställer ordförandeförslaget under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförandeförslaget.  
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 



 

 

                                                   
 
 
 
 
 
 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen/kommunfullmäktige 

2019-10-07 
 
Ärende 162 Delårsrapport 2 2019 (KS/2019:498) 
 
Det är glädjande att se hur juniprognosens minus 123 miljoner kronor i delårsrapport två nu 
ser ut att landa in på ett positivt resultat på 38,7 miljoner kronor efter 
balanskravsavstämningen. Det förfaller som det intensiva arbetet att komma tillrätta med det 
befarade stora underskottet har gett goda resultat. Med undantag av några delar: 
 
I Utbildningsnämndens ganska stora underskott är det samma skolor som uppvisar ett 
underskott, precis som att det är samma skolor som år efter år ligger i botten när det gäller 
skolresultaten och behörighetsgraderna. Vidare kan vi se att kostnaderna som rör 
Migrationsverkets minskande ersättningar, men även annat som är kopplat till mottagandet, är 
en substantiell del av nämndens prognosticerade underskott. 
 
Vi konstaterar att Socialnämndens prognosticerade underskott i huvudsak härrör från 
kostnader kopplade till effekter av det nationella flyktingmottagandet, däribland ökande 
kostnader för försörjningsstödet. Inom området finns det en förbättringspotential den dagen vi 
vågar prova nya metoder mot det bidragsfusk som faktiskt finns - och därmed kan stoppa 
utbetalningar till de individer som kan konstateras inte har rätt till försörjningsstöd. 
 
Det är vidare bekymmersamt att se hur äldreomsorgen ligger på ett underskott på 29 miljoner 
kronor. Vi ser nu tydligt effekterna av majoritetens senfärdighet att färdigställa boenden. 
 
Det finns dock mycket kvar att göra gällande effektiviseringarna. Kommer mittenmajoriteten 
verkligen att kunna bibehålla kvaliteten i välfärden, utan att helt offra vissa delar av 
verksamheten som inte är en del av välfärdens kärna? Vi är mycket skeptiska. 
 
Gällande måluppfyllelse trygghet (6:1) finns det orosmoln. Kommer Botkyrkas negativa trend 
gällande våra invånares trygghet kunna vändas? Våldspreventivt Center nämns, men deras 
arbete hinner knappast få något genomslag 2019. I Stockholmsregionen har antalet mord, dråp 
och misshandlar med dödlig utgång ökat med 22 % perioden juli 2018 - juni 20191. 
 
 
Stina Lundgren (M) Willy Viitala (M) 
 
Kia Hjelte (M) Yngve RK Jönsson (M) 
   

                                                 
1 https://www.bra.se/statistik/kriminalstatistik/anmalda-brott.html 
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Referens Mottagare

Monica Blommark Kommunstyrelsen

Delårsrapport 2 2019 – Kommunen 

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige:

1. Kommunfullmäktige har behandlat delårsrapport 2 för perioden januari 
– augusti 2019 enligt 8 kapitlet 20 a § kommunallagen. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att rätta en felskriven summa för den 
totala låneramen i mål och budgetbeslutet för 2019. I enlighet med 
fastslagna låneramar korrigeras summan från 4483 miljoner kronor till 
4843 miljoner kronor för Botkyrka kommun inklusive bolag.

3. Kommunfullmäktige beslutar att inte medge kultur- och fritidsnämnden 
kompensation med 0,4 miljoner kronor för anläggningsbidrag till Tumba 
tennisklubb.

4. Kommunfullmäktige beslutar att omfördela 2,7 miljoner kronor från 
arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämndens budget till 
kommunfullmäktiges/kommunstyrelsens medel till förfogande. 
Korrigeringen görs med anledning av att nämndens lokalkostnader är 
lägre än den omfördelning som skedde till följd av införandet av den nya 
internhyresmodellen i Mål och budget 2019 med flerårsplan 2020 – 
2022. 

5. Kommunfullmäktige beslutar medge kultur- och fritidsnämnden 1,4 
miljoner kronor i utökad investeringsram för projektet Botkyrka 
skyttecenter (Hacksjö skjutbana) för investeringar i ny brunn och VA-
ledningar. Anslaget finansieras genom medfinansiering med 1,4 
miljoner kronor från Huddinge kommun och Stockholms stad. 

6. Kommunfullmäktige beslutar att tekniska nämnden i samverkan med 
utbildningsnämnden får i uppdrag att utreda ny inriktning för projektet 
Björkhaga skola. Den nya inriktningen ska inrymma drygt 600 elever. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del:
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7. Kommunstyrelsen beslutar medge socialnämnden 11,7 miljoner i 
tilläggsanslag för att finansiera nämndens ökade kostnader till följd av 
att Migrationsverket i juli 2017 sänkt sina ersättningsnivåer för 
ensamkommande barn och unga. Anslaget finansieras genom avsatta 
medel till kommunstyrelsens förfogande.

8. Kommunstyrelsen beslutar medge socialnämnden 2,8 miljoner kronor i 
tilläggsanslag för att täcka kostnader för kommunens modulbostäder i 
Brankbrink och Tumba och som inte täcks av hyresintäkter. Anslaget 
finansieras genom avsatta medel till kommunstyrelsens förfogande.

Sammanfattning
Delårsrapport 2 2019 har upprättats utifrån inlämnade delårsrapporter från 
respektive förvaltning samt av kommunledningsförvaltningen genomförd 
övergripande uppföljning och analys. Kultur- och fritidsnämnden och 
utbildningsnämnden har inte beslutat sina delårsrapporter innan denna 
tjänsteskrivelse lämnats. 

Det ekonomiska resultatet för perioden är positivt med 233,8 miljoner 
kronor. Vid motsvarande period förra året var resultatet positivt med 173 
miljoner kronor. 

Nämndernas nettokostnader uppgår till 3 525,6 miljoner kronor och 
motsvarar en ökning med 2,8 procent jämfört med motsvarande period förra 
året. 

Skatter och generella statsbidragsintäkter inklusive utjämning har ökat med 
128 miljoner kronor och motsvarar en ökning på 3,7 procent jämfört med 
motsvarande period förra året.  

Nettoinvesteringarna uppgår till 428 miljoner kronor och ligger därmed 135 
miljoner kronor högre jämfört med motsvarande tid förra året.

Nämnderna har i sina delårsrapporter följt upp nämndens egna mål och 
målsatta mått. Uppföljningen av de målsatta mått som kommunfullmäktige 
antagit för att följa utvecklingen är till stor del sådana mått som besvaras 
genom brukar-, medborgar- och medarbetarundersökningar. Dessa 
undersökningar är inte genomförda eller färdigställda vid denna tid på året.

Prognosen för 2019 pekar i dagsläget mot ett positivt resultat på 65,7 
miljoner kronor. Efter balanskravsavstämningen uppgår resultatet till 38,5 
miljoner kronor.  
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Nämndernas prognoser för helåret 2019 innebär ett överskridande av budget 
med totalt 22,0 miljoner kronor. De gemensamma kostnaderna beräknas ge 
ett överskott på 32,8 miljoner kronor.

Kommunledningsförvaltningen bedömer att skatteintäkterna inklusive 
skatteutjämning kommer att överstiga budget med 24 miljoner kronor. 

I nämndernas investeringsprognoser bedöms investeringstakten öka 
betydligt under året och uppgå till 880 miljoner kronor för hela 2019. I 
förhållande till förra årets investeringsnivå innebär det en kraftig ökning.

Baserat på prognosen kring investeringsutvecklingen bedömer vi att 
kommunens egen upplåning kommer att öka med cirka 700 miljoner kronor 
under 2019.

Ärenden i samband med delårsrapporten
Korrigering av skrivfel i mål och budget 2019 med flerårsplan 2020-2022
I samband med delårsrapportens framtagande har en felskrivning 
uppmärksammats i tjänsteskrivelsen för Mål och budget 2019 med 
flerårsplan 2020 -2022 (KS/2018:192). I beslutspunkt 3 har total låneram 
uppgivits till 4483 miljoner kronor utifrån beslutad låneram för Botkyrka 
kommun inklusive bolag. Siffrorna har blivit felvända och enligt beslutad 
låneram summeras det till 4843 miljoner kronor. 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att total låneram i punkt 3 i 
beslutsatserna ändras till 4843 miljoner kronor. I dokumentet Mål och 
budget 2019 med flerårsplan 2020-2022 tillhörande tjänsteskrivelsen är alla 
belopp korrekta.

Ensamkommande barn och unga

I juli 2017 ändrades Migrationsverkets ersättningsnivåer för 
ensamkommande barn och unga. Vilka ekonomiska effekter ändringen 
skulle få under 2019 var vid beslut av Mål och budget 2019 med flerårsplan 
2020 – 2022 inte känt, varför 17 miljoner kronor avsattes till 
kommunstyrelsens förfogande. Socialnämnden har nu hemställt om att få 
lyfta 11,7 miljoner kronor av medlen för att täcka det underskott som 
uppstår under 2019 på grund av de ändrade ersättningsnivåerna. I dagsläget 
finns det 55 ensamkommande barn och unga i kommunen. Vid samma 
period förra året var det 80 barn och unga.  

Modulbostäder 
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I november 2017 godkände kommunstyrelsen ett upplägg för in- och 
uthyrning av Modulbostäderna i Brantbrink (KS/2017:630). Beslutet 
innebar att AB Botkyrkabyggen som är hyresvärd inte ska stå för eventuella 
förluster i samband med uthyrningen. Botkyrkabyggen fakturerar 
socialnämnden för kostnaden. Samma hyresförfarande används för Tumba 
modulbostäder. Socialnämnden äskar sammantaget 2,8 miljoner kronor för 
att täcka hyresdifferensen.   

Anläggningsbidrag Tumba tennisklubb

Kultur- och fritidsnämnden föreslår att de kompenseras med 0,4 miljoner 
kronor för utbetalning av anläggningsbidrag till Tumba tennisklubb (totalt 
0,5 miljoner). Kultur- och fritidsnämnden hade med äskandet i sitt yttrande 
till Mål och budget 2019 med flerårsplan 2020 – 2022 samt i delårsrapport 1 
2019. Äskandet har inte beaktats i tidigare beslut.

Budgetjustering lokalkostnader 

I Mål och budget 2019 med flerårsplan 2020 – 2022 skedde omfördelningar 
av nämndernas budgetar för lokalkostnader till följd av införandet av den 
nya internhyresmodellen. Efter budgetbeslutet har det upptäckts att 
arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämndens lokalkostnader är 2,7 
miljoner kronor lägre än vad regleringen innebar. 
Kommunledningsförvaltningen föreslår att arbetsmarknads- och 
vuxenutbildningsnämndens ram reduceras med 2,7 miljoner kronor och att 
budgetbeloppet tillförs kommunfullmäktiges/kommunstyrelsens medel till 
förfogande.

Botkyrka skyttecenter 

Kultur- och fritidsnämnden äskar 1,4 miljoner kronor i tilläggsanslag för 
investeringsprojektet Botkyrka skyttecenter (Hacksjö skjutbana), vilket 
innebär en total ram för investeringsutgifter på 3,6 miljoner kronor. Den 
utökade investeringsramen ska användas till ny brunn och VA-ledningar, 
vilket inte var med i det ursprungliga budgetbeslutet. Huddinge kommun 
och Stockholms stad har beviljat medfinansiering med 1,4 tkr för att 
färdigställa åtgärderna på den regionala anläggningen.

Björkhaga skola

I och med att skolinspektionen godkänt en nyetablering av en fristående 
skola i Sandstugan för 560 elever (F – 9) kommer den planerade 
utbyggnaden av Björkhaga skolan med cirka 900 elever att bli för stor. För 
att anpassa storleken behöver en ny inriktning för projektet Björkhaga skola 
utredas. Den nya inriktningen ska inrymma drygt 600 elever. 
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SAMMANFATTNING 

Nämnderna har i sina delårsrapporter följt upp 

nämndens egna mål och målsatta mått. Uppfölj-

ningen av de målsatta mått som kommunfullmäktige 

antagit för att följa utvecklingen är till stor del sådana 

mått som besvaras genom brukar-, medborgar- och 

medarbetarundersökningar. Dessa undersökningar 

är inte genomförda eller färdigställda vid denna tid 

på året. 

Kommunens resultat för perioden januari – augusti 

är positivt med 233,8 miljoner kronor. Prognosen för 

året innebär ett positivt resultat på 65,7 miljoner 

kronor, vilket är 80,6 miljoner kronor bättre än det 

budgeterade resultatet på minus 14,9 miljoner 

kronor. Balanskravsresultatet beräknas till 38,5 

miljoner kronor.

Sammantaget räknar nämnderna med ett negativt 

utfall på 22,0 miljoner kronor jämfört med budget. 

De gemensamma posterna lämnar ett överskott mot 

budget på 32,8 miljoner kronor.

Årets skatter och generella statsbidrag beräknas öka 

med 3,5 procent jämfört med 2018. Prognosen för 

året är 24 miljoner kronor högre än budget, vilket 

främst beror på högre inkomstutjämningsbidrag och 

regleringsbidrag. 

Finansnettot beräknas ge ett positivt utfall på 35,6 

miljoner kronor och ett överskott mot budget på 46,1 

miljoner kronor. Detta beror framförallt på en 

realiserad kursvinst på placerade medel och lägre 

räntekostnader. 

Nettoinvesteringarna har hittills under året uppgått 

till 427,6 miljoner.  Enligt nämndernas bedömningar 

kommer investeringarna att uppgå till omkring 880 

miljoner kronor för hela 2019, vilket är betydligt 

högre än investeringarna under de senaste åren. 

Prognosen innebär en kraftigt ökad investeringstakt 

under slutet av året.

Baserat på investeringsprognosen bedömer vi att 

kommunens egen upplåning kommer att öka med 

cirka 700 miljoner kronor under 2019.

UPPFÖLJNING MÅL 

Kommunfullmäktige har för 2019 fastställt sju 

målområden med 14 utvecklingsmål. Utvecklings-

målen visar en viljeinriktning och en prioritering och 

beskriver i måltermer det som fullmäktige vill ska 

utvecklas, förändras eller förbättras de kommande 

åren. Till varje utvecklingsmål finns ett eller flera 

målsatta mått. Fullmäktiges utvecklingsmål och de 

målsatta måtten uttrycker tillsammans den effekt 

fullmäktige eftersträvar. 

Vid denna tid på året har bland annat brukar-, 

medborgar- och medarbetarundersökningar ännu 

inte genomförts eller färdigställts, vilket gör att vi 

inte kan redovisa utfall till flertalet av kommunfull-

mäktiges målsatta mått. I de fall värden finns på de 

målsatta måtten finns de presenterade under respek-

tive utvecklingsmål. 

För att svara upp mot och bidra till utvecklingen av 

kommunfullmäktiges 14 utvecklingsmål har nämn-

derna i Mål och budget 2019 med flerårsplan 2020 – 

2022 formulerat egna nämndmål med tillhörande 

målsatta mått. Dessa har följts upp i respektive 

nämnds delårsrapport.

Målområde 1
Möjliggöra Botkyrkabornas 
medskapande av samhället

1:1 Botkyrkaborna är mer delaktiga i den lokala 
demokratin

Målsatta mått Utfall 
2014

Utfall 
2018

Mål 
2019

Utfall 
2019

Botkyrkabornas 
deltagande i valet 
till Europaparla-
mentet 2019 ökar 
mer än riksgenom-
snittet.

- Botkyrka

- Riket 

44,8

51,1

- ökar 43,9

55,3

Målet att Botkyrkabornas deltagande i valet till 

Europaparlamentet 2019 skulle öka mer än 

riksgenomsnittet har inte uppnåtts. Botkyrkabornas 

valdeltagande var 43,9 procent, en minskning med 

0,9 procentenheter jämfört med 2014. I riket ökade 

valdeltagandet med 4,2 procentenheter till 55,3 

procent.  Botkyrka har fortsatta utmaningar med ett 

förhållandevis lågt valdeltagande och detta gäller 

främst i de norra kommundelarna.

Som en del i att stärka den lokala demokratin har 

Botkyrkadialogen startats under året. Vid den första 

Botkyrkadialog som genomfördes i Hallunda/ 

Norsborg var intresset stort med över 400 deltagare 

och 140 inlämnade synpunkter. Sammantaget har det 

så här långt kommit 700 deltagare på mötena i 

Hallunda/Norsborg och i Grödinge. 
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1:2 Botkyrkaborna upplever att de kan påverka 
kommunala frågor som intresserar dem

Målsatta mått Utfall 
2017

Utfall 
2018

Mål 
2019

Utfall 
2019

Andelen (%) 
Botkyrkabor som 
upplever att det är 
lätt att ta del av 
kommunens 
information ökar.

42 42 49

Andelen (%) 
Botkyrkabor som 
får återkoppling på 
sin kontakt inom 
två arbetsdagar 
ökar till över 85 
procent år 2022.

63 55 70

Andelen (%) 
synpunkter som 
besvaras inom 10 
dagar ökar.

- - ökar

Andelen (%) 
Botkyrkabor som 
är nöjda med 
kommunens 
anställda ökar till 
över 85 procent år 
2022.

54 53 70

Andelen (%) 
Botkyrkabor som 
upplever att de kan 
vara med och 
påverka i kommu-
nala frågor som 
intresserar dem.

34 35 40

Det saknas för närvarande tekniskt stöd för att på 

kommunnivå mäta antalet synpunkter och hur stor 

andel som besvaras inom 10 dagar. Respektive 

nämnd följer i avvaktan på nytt ärendehanterings-

system sina ärenden manuellt i diariet. Samhälls-

byggnadsnämnden är den nämnd som fått in klart 

flest synpunkter (197) följt av kommunstyrelsen 

(51). Av dessa har 49 respektive 27 procent besva-

rats inom 10 dagar.

 

Målområde 2
Möjliggöra Botkyrkabornas livslånga 
lärande

2:1 Botkyrkaborna har tillgång till likvärdig och 
kompensatorisk utbildning med hög kvalitet som 
leder till goda kunskapsresultat och rustar dem för 
framtiden

Målsatta mått Utfall 
2017

Utfall 
2018

Mål 
2019

Utfall 
2019

Det genomsnittliga 
meritvärdet i åk 9 i 
Botkyrkas skolor ska 
öka i alla stadsdelar. 

217,8 214,4 Ökar Prel. 
225

167-

272

Andelen (%) Botkyr-
kabor med 
behörighet till gym-
nasieskolan efter 
avslutad grundskola 
ska öka i alla 
stadsdelar 
(avgångsklasser). 

83,8 85,7 Ökar

Andelen (%) elever 
på SFI som klarat 
högsta kurs på sin 
studieväg inom två år 
ökar. 

33 Ökar

Utbildningsnämnden har under året arbetat med att 

åtgärda brister i det systematiska kvalitetsarbetet 

gällande strukturer och rutiner. Bland annat har en 

ny tjänst som grundskoleutvärderare inrättats och ett 

system för avvikelserapportering implementerats. 

Förändringarna syftar till att göra styrning och upp-

följning tydligare genom hela styrkedjan samt att 

länka samman den statliga och kommunala styr-

ningen på ett bättre sätt. 

2:2 Botkyrkaborna har goda förutsättningar för 
livslångt lärande som stärker egenmakten och 
skapar jämlika livschanser

Målsatta mått Utfall 
2017

Utfall 
2018

Mål 
2019

Utfall 
2019

Andelen (%) vuxna 
Botkyrkabor som 
har högst förgym-
nasial utbildning 
minskar. (20 – 64 
år) 

20,1 Minskar

Den genomsnitt-
liga utbildnings-
nivån ökar i alla 
stadsdelar. (andel 
med eftergym-
nasial utbildning 
(%), 20 - 64 år)

32,9 Ökar

 

Under året har alla behöriga personer som sökt till 

gymnasial vuxenutbildning kunnat antas. I år har 

hittills 2 500 personer börjat studera jämfört med 

1 800 personer vid samma period föregående år. 

Av de ungdomar 20 – 24 år som deltagit i en arbets-

marknadsinsats har 17 procent gått vidare till studier. 

Målområde 3
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Möjliggöra arbete och företagande för 
Botkyrkaborna

3:1 Botkyrkaborna kan försörja sig på eget arbete 

eller företagande

Målsatta mått Utfall 
2017

Utfall 
2018

Mål 
2019

Utfall 
2022

Andelen (%) Botkyr-
kaungdomar som 
har jobb eller stude-
rar på eftergym-
nasial utbildning tre 
år efter gymnasiet 
ska vara på samma 
nivå som länet. 

75,59

(2016)

Ökar 

Efter upp till fyra år 
ska minst 60 % av 
de nyanlända Bot-
kyrkaborna vara för-
värvsarbetande 
eller studerande (%) 

Ökar 

Botkyrkabornas me-
dianinkomst för de 
som förvärvsarbetar 
ökar. (20 - 64 år).

268,3 
(2016)

Ökar 

Under sommaren har 1 300 elever haft feriepraktik 

och andelen ungdomar som tyckt att feriepraktiken 

varit meningsfull uppgår till 85 procent. 

På grund av att Arbetsförmedlingen sedan januari 

2019 införde ett stopp på anvisningar till extra-

tjänster och beredskapsjobb påverkas kommunens 

möjligheter att ta emot Botkyrkabor som är långt 

ifrån arbetsmarknaden. 

3:2 Botkyrka präglas av entreprenörskap, växande 

företag och ett rikt näringsliv

Målsatta mått Utfall 
2017

Utfall 
2018

Mål 
2019

Utfall 
2019

Antalet aktiva företag i 
Botkyrka ska öka 
minst i samma takt 
som befolkningen. 

0,3 0,5 Ökar 

Andelen (%) syssel-
satta Botkyrkabor ökar 
till 2021. (20 - 64 år) 

74,2 75

Antalet arbetstillfällen/ 
invånare (ålder 20 - 
64 år) ökar i Botkyrka. 

0,47 Ökar 

Antal organisationer 
som har anslutit sig till 
den lokala överens-
kommelsen mellan 
Botkyrka kommun och 
idéburna organisa-
tioner ökar. 

7 18 30

Preliminära resultat för Nöjd kund index för företag 

visar en marginell minskning. Det beror främst på att 

NKI för serveringstillstånd, miljö- och livsmedels-

kontroll samt brandskydd minskat från tidigare höga 

värden på företagssidan. Bygglov och markupplåtel-

ser har samtidigt ökat. Två områden där kommunen 

har förbättringspotential är information och effek-

tivitet, och förberedelser för ett mer systematiskt 

arbetssätt pågår.

Målområde 4
Möta Botkyrkabornas behov av stöd för 
att leva ett självständigt liv

4:1 Botkyrkabor med behov av stöd har trygga, 

meningsfulla och självständiga liv 

Målsatta mått Utfall 
2017

Utfall 
2018

Mål 
2019

Utfall 
2019

Antalet Botkyrkabor 
som lever i hemlös-
het minskar jämfört 
med föregående år. 

551 567 Minskar

Andelen (%) bru-
kare som är nöjda 
med hemtjänsten 
ökar. 

75 78 80

Antalet verksamhe-
ter som åtgärdats 
för tillgänglighet 
ökar (tot.253 

verksamheter). 

20 52 Ökar 

Hur nöjda kommunens brukare inom hemtjänst och 

äldreomsorgen är med det stöd som de får mäts 

genom brukarundersökningar och analyseras i sam-

band med årsredovisningen.

För att öka brukarnöjdheten har samtliga verksam-

heter med låga eller försämrade resultat i 2018 års 

brukarundersökning tagit fram förbättringsåtgärder, 

bland annat har flera verksamheter regelbundna 

kontakter med brukarna för att inhämta synpunkter 

och förslag på förbättringsåtgärder.

Målområde 5
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Medborgarprocess: 

Möta Botkyrkabornas behov av 
gemenskap, rörelse och ett rikt kulturliv 

5:1 Botkyrkaborna har mer jämlikt och ökande 

deltagande i aktiviteter och sammanhang som bidrar 

till en meningsfull fritid och ett aktivt socialt liv

Målsatta mått 
(procent)

Utfall 
2017

Utfall 
2018

Mål 
2019

Utfall 
2019

Andelen (%) Botkyr-
kabor som är nöjda 
med de öppna 
mötesplatserna* i 
kommunen ökar  

61 59 Ökar 

Andelen (%) Botkyr-
kabor som upplever 
att Botkyrka är en 
plats där det är lätt 
att genomföra nya 
idéer och initiativ 
ökar.

33 31 Ökar 

Andelen (%) Botkyr-
kabor som är nöjda 
med möjligheten att 
ta del av kulturaktivi-
teter ökar. 

51 51 Ökar 

Andelen (%) Botkyr-
kabor som är nöjda 
med möjligheterna 
till motion och 
fysiska aktiviteter 
ökar. 

76 67 Ökar 

Flickors andel (%) 
av idrottsföreningar-
nas totala deltagar-
tillfällen ökar till 45 
% år 2022.

37 37 Ökar 

*såsom bibliotek, föreningslokaler, fritidsgårdar, konsthall 
och besöksmål

Utbudet av lovaktiviteter har under sommaren kon-

centrerats till stadsdelar med svagare föreningsliv 

med syfte att skapa ett likvärdigt utbud för barn och 

unga oavsett hemort och ekonomiska förutsätt-

ningar. Det gäller också de organiserade spontan-

aktiviteter som finansieras av kommunen.

5:2 Botkyrkaborna har god hälsa med minskade 

skillnader

Målsatta mått 
(procent)

Utfall 
2017

Utfall 
2018

Mål 
2019

Utfall 
2019

Andelen (%) 
Botkyrkabor som 
röker dagligen 
minskar (16 – 84 
år) 

16 
(2014)

11 Minskar

Andelen (%) 
Botkyrkabor som 
snusar dagligen 

9 
(2014)

6 Minskar

minskar (16 – 84 
år)

Andelen (%) Bot-
kyrkabor som upp-
lever en god själv-
skattad hälsa ska 
jämfört med före-
gående år öka i 
alla stadsdelar, 
främst i de med 
sämst upplevd 
hälsa. 

0,74 
(60%/ 
81%)

Ökar 

I syfte att bidra till bättre hälsa hos Botkyrkaborna 

har nya utegym byggts och strandbad i Fittja och 

Slagsta rustats upp. Dessutom har badhusen erbjudit 

gratis träning och friskvårdsaktiviteter.

Målområde 6
Skapa en god och trygg livsmiljö för 
Botkyrkaborna 

6:1 Mer kreativa stadsmiljöer och mer tillgänglig natur 

ökar tryggheten och hemkänslan hos Botkyrkaborna

Målsatta mått Utfall 
2017

Utfall 
2018

Mål 
2019

Utfall 
2019

Andelen (%) 
Botkyrkabor som 
upplever att det är 
tryggt att bo och leva i 
sin kommundel ökar. 

51 61 56

Andelen (%) 
Botkyrkabor som kan 
rekommendera en vän 
att flytta till sitt 
bostadsområde ökar. 

54 58 Ökar 

En ökad trygghet och en stärkt hemkänsla är ett 

arbete som tar tid och förutsätter ett omfattande 

arbete av hela den kommunala organisationen, 

liksom av berörda aktörer på regional och nationell 

nivå. Flera nya utvecklingsarbeten har initierats 

under året, som på sikt bedöms bidra till en positiv 

utveckling. Ett exempel på detta är utvecklingen av 

ett våldspreventivt center (en samlokalisering av 

kommunala instanser och berörda myndigheter för 

ett gemensamt preventivt arbete). Ett annat exempel 

är Kreativ stadsmiljö Fittja, likaså det initiativ som 

samordnar berörda aktörer för en positiv 

platsutveckling som bidrar till ett tryggare offentligt 

rum.

6:2 Fler och mer varierade bostäder för ökad 

jämlikhet inom och mellan våra stadsdelar
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Målsatta mått Utfall 
2017

Utfall 
2018

Mål 
2019

Utfall 
2019

Från 2016 till 
utgången av 2020 
ska antalet 
färdigställda nya 
bostäder vara 
minst 4000. *

1 151 1 544

Andelen (%) av 
den minst 
förekommande 
upplåtelseformen 
ökar i varje 
stadsdel.**

38 Ökar 

’* Viss eftersläpning i inrapportering kan förekomma. ** Måttet visar 
andelen av nyproduktion som är den minst förekommande per 
stadsdel.   

Under året har detaljplaner med byggrätt för 1 710 

bostäder antagits. Från 2016 har sammantaget drygt 

4 000 detaljplaner antagits. Antalet färdigställda 

lägenheter i nybyggda hus uppgår efter andra kvar-

talet till 301 stycken.

6:3 Botkyrka har säkrat tillgången till rent vatten

Målsatta mått Utfall 
2017

Utfall 
2018

Mål 
2019

Utfall 
2019

Av Botkyrkas 16 
ytvattenförekomster 
ska 9 stycken ha 
uppnått god ekolo-
gisk status år 2021.

6 6

Berörda nämnder (samhällsbyggnadsnämnden, tek-

niska nämnden och miljö- och hälsoskyddsnämn-

den) bedömer att inga ytterligare ytvattenförekoms-

ter kommer att uppnås under 2019.

Målområde 7
Effektiv organisation

7:1 Botkyrka kommun attraherar, rekryterar, 

utvecklar och behåller rätt kompetens på rätt plats 

och i rätt tid för verksamhetens behov

Målsatta mått Utfall 
2017

Utfall 
2018

Mål 
2019

Utfall 
jan-
juli 

2019

Personalomsättning 
(antal nyanställda 
under året i % av 
antalet anställda) 
minskar. 

19 14 Minskar 10,3

Personalomsättning 
(antal avslutade 
under året i % av 
antalet anställda) 
minskar. 

17 13 Minskar 8,8

Frisknärvaron för 
medarbetare i 
Botkyrka ökar (%) 

92/96 92/96 Ökar 92,2/ 
95,9

kvinnor/ män. 

Botkyrka kommuns 
genomsnittliga nivå 
på ett hållbart 
medarbetarengage-
mang ökar (index).

79 79 Ökar 

Antalet tillsvidareanställda uppgår i augusti 2019 till 

5 488 personer och är i princip oförändrad i relation 

till augusti 2018. Antalet årsarbetare uppgår till 

6 197 och har minskat med cirka 70 årsarbetare 

jämfört med augusti 2018. Minskningen finns bland 

de deltidsanställda, medan andelen heltidsanställda 

ökat marginellt. 

Personalomsättningen för nyanställda har minskat 

med 0,4 procent och uppgår till 10,3 procent i 

jämförelse med samma period 2018. För avslut av 

tjänst är personalomsättningen i princip oförändrad 

och uppgår till 8,8 procent. Den marginella 

minskningen av nyanställningar återspeglas i viss 

återhållsamhet vid återanställningar och tillsättning 

av vakanser. 

Satsningen ”Arbetsmiljö och hälsa i fokus” som 

startade i oktober 2018 syftar bland annat till att 

minska korttidsfrånvaron. Under perioden oktober 

2018 till juni 2019 har antalet korttidsfrånvarodagar 

minskat med 4 535.   

Frisknärvaron för perioden januari till juni 2019 har 

ökat med totalt 0,5 procentenheter för kvinnor 

(92,3%) och med 0,3 procentenheter för män 

(95,9%) jämfört med samma period föregående år. 

Sjukfrånvaron för män och kvinnor uppgår till 6,9 

procent och har sjunkit med 0,3 procentenheter. 

Minskningen i sjukfrånvaron gäller för samtliga 

åldersgrupper och den största minskningen finns 

inom gruppen 60+.  

7:2 Botkyrka kommun har en god lokalhushållning 

Målet upphävdes i kommunfullmäktiges beslut till 

Mål och budget 2019 med flerårsplan 2020 - 2021. 

7:3 Den kommunala organisationen är klimatneutral

Målsatta mått Utfall 
2017

Utfall 
2018

Mål 
2019

Utfall 
2019

Den kommunala orga-
nisationens klimat-
avtryck vid inköp 
minskar (co2/kg) i 
relation till transpor-
terad godsmängd och 
transportuppdrag.

3,2 
gram 

per 
kg

2,3 
gram 

per 
kg

Minskar 

Under våren öppnade kommunens andra tankställe 

för biogas. Tillsammans med Eon och Biogasakade-
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min har olika aktiviteter anordnats för att uppmärk-

samma detta. 

Kommunstyrelsen beslutade innan sommaren om en 

reviderad mötes- och resepolicy för kommunens 

anställdas resor i tjänsten. Policyn har kompletterats 

med utförliga anvisningar.

Finansiella mål 

Målsatta mått Utfall 
2017

Utfall 
2018

Mål 
2019

Utfall 
2019

Kommunens balans-
kravsreslutat ska 
uppgå till 0,6 procent 
av kommunens 
skatteintäkter och 
generella statsbidrag 
år 2019.

2,7 0,9 0,6 0,7
Prog

Självfinansierings-
graden av kommu-
nens investeringar 
ska minst uppgå till 
20 procent år 2019.

128 57 20 38

EKONOMISKT UTFALL FÖR PERIO-
DEN MED PROGNOS FÖR ÅRET

OMVÄRLDEN 
Efter fem år av hög tillväxt är bedömningen att 

bruttonationalprodukten (BNP) ökar i mer beskedlig 

takt från och med i år och att den svenska 

konjunkturen försvagas i år. BNP-tillväxten bedöms 

falla från 2,4 procent 2018 till 1,4 procent per år 

2019 och 2020. Den långa perioden av ökad 

sysselsättning ser därför ut att upphöra.

Sveriges kommuner och landsting (SKL) räknar med 

att vändpunkten kommer i år. Men konjunktur-

avmattningen går långsamt och påverkar arbets-

marknaden med fördröjning. De senaste rapporterna 

om arbetsmarknaden pekar på en mindre försämring. 

Huvudförklaringen till den sämre BNP-tillväxten i 

prognosen är framförallt en dämpning av investe-

ringarna genom minskat bostadsbyggande och en 

avmattning på den svenska exportmarknaden. 

SKL ser flera osäkerhetsfaktorer, både på hemma-

plan och i omvärlden.

Sveriges starka offentliga finanser är betryggande. 

Men produktiviteten tycks ha stagnerat och frågan är 

vad som händer med sysselsättningen vid en låg-

konjunktur.  

Kommunernas resultat för 2018 uppgick till 14 

miljarder kronor. Det är strax över 2 procent, 

tumregeln för god ekonomisk hushållning i sektorn, 

och 10 miljarder sämre än 2017. En sämre 

skatteunderlagsutveckling 2019–2022, i kombi-

nation medfortsatt stora behovsökningar, väntas leda 

till allt sämre resultat. För att kunna öka resurserna 

till verksamheterna i takt med demografin, och nå ett 

resultat på endast 1 procent av skatter och generella 

statsbidrag, krävs budgetförstärkande åtgärder.

Trots ett allt mer ansträngt arbetsmarknadsläge antas 

löneutvecklingen bli fortsatt oförändrad. De 

löneavtal som slutits för de närmaste åren ligger på 

låga nivåer och löneglidningen är låg. Riksbanken 

antas därmed dröja med att höja styrräntan.  I takt 

med att styrräntan stegvis höjs stiger också de räntor 

som påverkar hushållens ekonomi.

För Botkyrka innebär det att 2019 blir relativt lika 

2018 utifrån omvärldens ekonomiska prognoser. Ett 

beaktande som kommunen behöver ha inför 

kommande budgetarbete är bedömningen att 

konjunkturen viker och att arbetsmarknaden blir 

sämre. Det innebär inget för i år men kommer att 

påverka kommunens ekonomi framåt. 

BEFOLKNINGSUTVECKLING 
Efter andra kvartalet 2019 uppgår Botkyrkas befolk-

ning till 93 914 personer. Det är en ökning med 808 

personer sedan årsskiftet och jämfört med samma 

tidpunkt förra året är ökningen 1 769 personer. 

Ökningstakten är klart högre än under de första två 

kvartalen 2018 och även högre än genomsnittet i 

länet under perioden. Utöver de folkbokförda finns 

omkring 1 200 personer i Migrationsverkets 

mottagningssystem som bor i Botkyrka.

Befolkningsförändringen beror på ett positivt 

födelseöverskott (födda minus döda) på 257 

personer.  Flyttnettot är positivt tack vare en stor 

inflyttning från utlandet. Däremot är flyttnettot mot 

övriga länet och övriga Sverige negativt med 254 

personer. I den totala befolkningsökningen finns en 

justeringspost som omfattar 136 personer. För första 

gången på länge är länets flyttnetto mot riket 

negativt.

Enligt kommunens senaste befolkningsprognos 

kommer befolkningen vid utgången av 2019 uppgå 

till 94 508 personer. Vid halvårsuppföljningen 

bedömer kommunledningsförvaltningen prognosen 

257
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som realistisk på totalen, dock med vissa mindre 

avvikelser särskilt inom de yngre åldersgrupperna.

DELÅRSRESULTATET OCH PROGNOSER 
Resultat för perioden januari – augusti är positivt 

med 233,8 miljoner kronor. Vid samma tid förra året 

var resultatet 173 miljoner kronor. Skillnaden mellan 

åren förklaras så gott som uteslutande av orealiserad 

vinst på placerade pensionsmedel. 

Nämndernas nettokostnader uppgick i augusti till 

3 525,6 miljoner kronor, vilket motsvarar en ökning 

med 96 miljoner kronor (2,8 procent) jämfört med 

förra året. De procentuellt största nettokostnads-

ökningarna återfinns hos arbetsmarknads- och vu-

xenutbildningsnämnden, vård- och omsorgsnämn-

den samt miljö- och hälsoskyddsnämnden.

I tabellerna nedan framgår hur verksamheternas 

externa intäkter och kostnader har utvecklats för 

perioden januari till augusti 2019 jämfört med 2018. 

I tabellen ingår inte skattemedel och finansiella 

poster.

Verksamhetens intäkter i 
miljoner kronor

Augusti 
2019

Augusti 
2018

%

Taxor och avgifter 203,9 195,4 4,4

Externa bostads- och 
lokalhyror

69,8 63,4 10,1

Försäljning av 
verksamhet

104,7 104,2 0,5

Bidrag från staten med 
flera

369,5 361,1 2,3

Övriga 
verksamhetsintäkter

55,1 56,9 -3,2

Summa verksamhetens 
intäkter

803,0 781,0 2,8

Verksamhetens kostna-
der i miljoner kronor

Augusti 
2019

Augusti 
2018

%

Personalkostnader -2 268,6 -2 239,6 1,3

Varor -188,0 -192,6 -2,4

Entreprenad och köp av 
verksamhet

-897,4 -859,9 4,4

Externa lokalhyror -139,8 -112,8 23,9

Bidrag och 
transfereringar

-167,6 -156,3 7,2

Övriga 
verksamhetskostnader

-388,6 -337,4 15,2

Summa verksamhetens 
kostnader

-4 050,0 -3 898,6 3,9

Verksamhetens intäkter är 22 miljoner kronor (2,8 

procent) högre jämfört med samma period föregå-

ende år. 

Verksamhetens kostnader har ökat med 151,4 

miljoner kronor, 3,9 procent, i jämförelse med 

samma period föregående år. Personalkostnaderna 

inklusive arbetsgivaravgifter och pensionskostnader 

har ökat med knappt 30 miljoner, 1,3 procent. 

Personalkostnaderna på nämnderna har ökat med 3 

procent, däremot är pensionskostnaderna lägre och 

semesterlöneskuldens förändring mer positiv 

jämfört med förra året. De externa lokalhyrorna har 

ökat med närmare 24 procent och förklaras av 

deponering av hyra för Samariten samt nya inhyrda 

lokaler bland annat i De Lavalområdet. Ökningen av 

övriga verksamhetskostnader beror till stor del på 

rivningskostnader för Allégården samt ökade 

kostnader för konsulter.  

Helårsprognosen för 2019 innebär ett resultat på 65,7 

miljoner kronor. Det ger ett resultat som är 80,6 

miljoner kronor bättre än årets budgeterade resultat 

på minus 14,9 miljoner kronor. I resultatet ingår 

framförallt ett överskott på gemensamma poster, 

positivt utfall för skatteintäkter och generella 

statsbidrag samt finansnettot.  

Prognos jämfört med budget i miljoner kronor

10,8
23,7

46,1

80,6

Verksamhet Skatter och 
bidrag

Finansnetto Totalt

Prognosen över årets resultat i avstämningen mot 

balanskravet är positivt med 38,5 miljoner kronor.

Sammanlagt räknar nämnderna med ett negativt 

utfall på 22,0 miljoner kronor, vilket är en försäm-

ring med 20,8 miljoner kronor sedan delår 1. För-

sämringen återfinns framförallt inom exploaterings-

verksamheten, där planerade markförsäljningar 

tidigast kommer att ske nästa år. För utförligare 

beskrivning se avsnittet Nämndernas prognoser.

De gemensamma posterna inom driftkostnaderna 

beräknas lämna överskott med 32,8 miljoner kronor 

mot budget. De mest betydande positiva avvikel-

serna är reavinst och schablonbidrag för flyktingar. 

Skatte- och generella statsbidragsintäkter 
Skatter och generella statsbidragsintäkter inklusive 

utjämning har för perioden januari – augusti ökat 

med 128 miljoner kronor jämfört med föregående år. 

Det innebär en ökning med 3,7 procent. 

I prognosen beräknas årets skatteintäkter och gene-

rella statsbidragsintäkter öka med 179 miljoner 

kronor jämfört med 2018, vilket motsvarar en ökning 

med 3 procent. Enligt prognosen för året beräknas 

intäkterna överstiga budget med 24 miljoner kronor. 

Differensen förklaras av något lägre skatteintäkter 

och kostnadsutjämning än budgeterat, däremot är 
inkomstutjämningsbidraget och regleringsbidraget 

högre än budget.
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I statsbidragsintäkterna ingår kommunens andel av 

välfärdsmiljarderna med 39 miljoner kronor. 

Finansnetto 
Finansnettot för perioden är positivt med 94 miljoner 

kronor, vilket är drygt 60 miljoner kronor högre än 

samma period föregående år. Förklaringen till avvi-

kelsen ligger främst i att det i år bokförts orealiserade 

kursvinster på placeringarna i pensionsportföljen till 

ett belopp av drygt 57 miljoner kronor. Jämfört med 

augusti föregående år har ränteintäkterna ökat med 4 

miljoner kronor och räntekostnaderna har ökat med 

10 miljoner kronor. 

 

Prognosen för året innebär ett överskott i 

finansnettot på närmare 36 miljoner kronor. Jämfört 

med budget är prognosen 46 miljoner kronor bättre. 

Överskottet mot budget förklaras främst av en rea-

liserad kursvinst på placerade medel och lägre 

räntekostnader. I prognosen ingår inte den orealise-

rade kursvinsten som redovisas för perioden. Hade 

denna vinst tagits med i det prognostiserade resul-

tatet hade den räknats av i balanskravsavstämningen, 

eftersom en kursvinst som inte är realiserad inte får 

ingå i balanskravsresultatet.  

Balanskrav 
Enligt kommunallagens balanskrav ska det finnas 

balans mellan kostnader och intäkter. För detta ända-

mål ska en särskild balanskravsavstämning upprät-

tas. Vid tillämpningen ska undantag göras för even-

tuella realisationsvinster vid försäljning av fast 

egendom. 

Årets resultat (prognos) 65,7

Reavinst Samariten -7,2

Reavinst Riksteatern -20,0

Resultat enligt balanskravsavstämning 38,5

En avstämning mot balanskravet indikerar i 

dagsläget ett positivt resultat på 38,5 miljoner. 

Investeringar 
Nettoinvesteringarna uppgår till och med augusti 

månad till 428 miljoner och är därmed cirka 135 

miljoner högre än förra året vid motsvarande tid. Av 

investeringarna ligger 355 miljoner på tekniska 

nämnden. Det högre utfallet i år jämfört med tidigare 

år beror till stor del på att det är flera större 

fastighetsinvesteringar som nu är i produktions-

skedet.   

Enligt nämndernas bedömningar kommer investe-

ringarna att uppgå till omkring 880 miljoner för hela 

2019 vilket är betydligt högre än investeringarna 

under de senaste åren. Prognosen tyder på en kraftigt 

ökad investeringstakt under slutet av året. 

Beloppsmässigt dominerar fastighetsinvesteringarna 

under tekniska nämnden. Bland större aktuella 

projekt för året återfinns:

 Allégården

 Förskolan Vallmon

 Förskolan Opalen 

 Överföringsledning Grödinge

Upplåning 
Vid utgången av augusti månad uppgår kommunens 

totala upplåning till 4 412,5 miljoner kronor, vilket 

är 450 miljoner kronor mer än vid det senaste 

årsskiftet. Ökningen ligger framför allt på kommu-

nens egen skuld som ökat med cirka 440 miljoner 

kronor. Sedan samma tid föregående år är den totala 

skuldökningen över en miljard kronor, men då ingår 

493 miljoner kronor som finansierar Södertörns 

Energi, som tidigare lånade i eget namn med 

kommunal borgen. I totalbeloppet ingår all 

vidareutlåning. 

 
Total upplåning i 
miljoner kronor 

Augusti 
2019 

Augusti 
2018 

 Botkyrka kommun 1 367 938 

 Södertörns Energi 493 0* 

 Söderenergi 403 353 

 Botkyrkabyggen 1 900 1 829 

 Botkyrka Stadsnät 245 230 

 Övrigt 4 5 

 Totalt 4 412 3 355 

 * Södertörns Energi lånade i eget namn fram till november 2018. 
Skulden uppgick per 2018-08-31 till 518 miljoner kronor, som 
kommunen borgade för. 

Baserat på investeringsprognosen bedömer vi att 

kommunens egen upplåning kommer att öka med 

cirka 700 miljoner kronor under 2019.

Pensionsplaceringar 
För den pensionsskuld som avser åren före 1998 

(PA-KL) avsatte kommunen 400 miljoner kronor i 

samband med försäljningen av kommunens 

energibolag år 2000. Värdet på denna avsättning 

uppgick den sista augusti till 832,6 miljoner kronor. 

Jämfört med årsskiftet har avsättningen ökat i värde 

med 86 miljoner kronor eller motsvarande 11,4 

procent. Både svenska och utländska aktier har 

utvecklats i linje med sina jämförelseindex med 

uppgångar över 20 procent. Räntebärande 

placeringar har gått bättre än jämförelseindex, men 

med en blygsam ökning på 1,3 procent jämfört med 

index 0,5 procent.

Mnkr Andel %
Svenska aktier 127,8 15
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Globala aktier 177,6 22

Räntebärande placeringar 527,2* 63

Summa 832,6 100
* inklusive förlagslån Kommuninvest

Vid utgången av perioden har portföljen en övervikt 

på räntebärande placeringar. Aktiemarknaden har 

under våren återhämtat sig starkt men prognosen är 

vikande tillväxtprognoser. Andelen aktier har därför 

minskats för att ta ner risken i portföljen

NÄMNDERNAS 
BUDGETFÖLJSAMHET/PROGNOSER 

Avvikelse budget/prognos 
i miljoner kronor

Mars April Juni Aug

Kommunstyrelsen 0,2 0,3 10,5 11,2

Samhällsbyggnads-
nämnden

-4,8 -5,5 0,1 2,5

Exploatering/Sbn 0 22,4 -47,6 -18,6

Tekniska nämnden -2,5 -29,3 -31,0 -13,3

Miljö- och hälsoskydds-
nämnden

0,5 0,3 0,5 0,5

Kultur- och 
fritidsnämnden

0,1 2,4 -1,8 1,5

Arbetsmarknads- och 
vuxenutbildningsnämnden

0,0 0,0 0,0 3,0

Utbildningsnämnden -12,0 -15,4 -43,0 -34,9

Socialnämnden 0,0 0,0 -10,6 -15,7

Vård- och 
omsorgsnämnden

0,0 0,0 0,0 12,0

KS/KF-förfogande 23,6 23,6 29,7

Totalt -18,5 -1,2 -99,4 -22,0

Sammanställningen visar nämndernas redovisade 

avvikelser mellan budget och prognos vid respektive 

rapporttillfälle. Sedan juniprognosen blev känd har 

ett intensivt arbete bedrivits för att komma tillrätta 

med befarade underskott. 

Kommunstyrelsen
Kommunstyrelsens prognos innebär ett överskott 

mot budget på 11,2 miljoner kronor Överskottet 

förklaras till stor del av vakanta tjänster inom 

kommunledningsförvaltningen. Dessutom har 

Södertörns överförmyndarnämnd återbetalat 1,1 

miljon kronor för perioden 2011 – 2018 som beror 

på att nämndens egna kapital har nollställts i 

samband med att Salem gick in i samarbetet.  

Samhällsbyggnadsnämnden
Samhällsbyggnadsnämnden redovisar i sin prognos 

ett överskott mot budget på 2,5 miljoner kronor. Per-

sonalkostnader är lägre än budgeterat som en följd 

av vakanser, föräldraledigheter och sjukskrivningar. 

Däremot är kostnaderna för grönyteskötsel, ren-

hållning och vinterväghållning högre än budget samt 

att det tidigare skett en felaktig fakturering till 

Vattenfall som nu korrigeras och därmed belastar 

årets resultat negativt. 

Försäljningsintäkter inom exploateringsverksam-

heten förväntas uppgå till 29 miljoner kronor i år, 

vilket innebär ett underskott på 18,6 miljoner kronor 

jämfört med budget. Att intäkterna inte kommer upp 

i budgeterad nivå beror på att detaljplaner för Harbro 

backe och några mindre projekt inte kommer att bli 

klara under året, vilket medför att försäljning 

kommer att kunna ske tidigast nästa år.

Miljö- och hälsoskyddsnämnden
Miljö- och hälsoskyddsnämnden prognostiserar ett 

överskott på 0,5 miljoner kronor. Överskottet beror 

på den tillståndsavgift nämnden numera får ta ut i 

samband med tillståndsansökningen för försäljning 

av tobak och liknande produkter.

Tekniska nämnden
Prognosen för tekniska nämnden ligger i dagsläget 

på minus 13,4 miljoner kronor. VA-verksamheten 

prognostiserar ett nollresultat. 

Inom verksamhet lokalförsörjning och fastighet 

prognostiseras de största avvikelserna. Prognosen 

för intäkterna är 41 miljoner kronor lägre. Den 

största posten avser intäktsbortfall för Samariten dels 

till följd av försenade ombyggnader och dels för att 

vissa lokaler är uppsagda från verksamhetens sida. 

Kostnadsprognosen är 29 miljoner kronor lägre än 

budget och beror bland annat på lägre kostnader för 

lokalbanken.

Kultur- och fritidsnämnden
Kultur- och fritidsnämnden redovisar i sin prognos 

ett överskott mot budget på 1,5 miljoner kronor, 

bland annat till följd av att några tjänster har 

minskats och avvecklats. Det omställningsarbete 

som har genomförts under året till följd av beslutet 

att avveckla mötesplatserna för unga vuxna har 

resulterat i kostnader för personalomställningar på 

2,1 miljoner kronor. Dessa kostnader balanseras av 

lägre kostnader i övrigt inom verksamhetsområdet. 

Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden 

redovisar ett överskott mot budget på 3,0 miljoner 

kronor. Xenter prognosticerar ett underskott på 0,9 

miljoner kronor medan övriga verksamheter 

prognosticerar nollresultat eller överskott. Det 

största överskottet uppgår till 2,3 miljoner kronor 

och återfinns på förvaltningskontoret.

Utbildningsnämnden 
Utbildningsnämnden helårsprognos visar underskott 

på 34,9 miljoner kronor. De främsta orsakerna till det 

befarade underskottet är lägre statsbidragsintäkter än 

beräknat från Migrationsverket, ökat antal externt 

placerade elever i behov av särskilt stöd, ökade 
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kostnader för skolskjutsar samt att planerade 

effektiviseringsåtgärder avseende verksamhets-

lokaler inte har gett bedömd effekt. 

När resultatet redovisas per verksamhetsområde så 

visar förskolan ett överskott på 15,9 miljoner kronor, 

förskoleklass ett överskott på 5,5 miljoner, 

grundskola och grundsärskola ett underskott på 42,3 

miljoner, gymnasieskola och gymnasiesärskola ett 

underskott på 10 miljoner samt övriga verksamheter 

ett underskott på 4 miljoner kronor.

Socialnämnden 
Socialnämndens prognos innebär ett underskott mot 

budget på 15,7 miljoner kronor. Underskottet förkla-

ras av fler och längre placeringar på institution både 

för barn och för vuxna. Dessutom har kostnaderna 

för försörjningsstöd ökat. I prognosen finns ett 

underliggande underskott för lokalkostnader som 

nämnden behöver hantera.

Vård- och omsorgsnämnden
Vård- och omsorgsnämndens helårsprognos visar ett 

överskott på 12 miljoner kronor. Äldreomsorgen 

redovisar underskott på 29 miljoner kronor samtidigt 

som nämndens centrala verksamheter, som 

innehåller ännu inte fördelade budgetmedel till 

äldreomsorgen, visar överskott på 27,6 miljoner 

kronor. Funktionsnedsättningsområdet prognosti-

serar överskott på 13,4 miljoner kronor. 

Underskottet inom äldreomsorgen beror dels på fler 

externa korttidsplatser och dels på ett ökat behov av 

vård- och omsorgsboende hos medborgarna. De 

externa korttidsplatserna har ökat som en följd av det 

beslut vård- och omsorgsnämnden tog hösten 2018 

om att tillfälligt avveckla alla korttidsplatser i egen 

regi för att möjliggöra ombyggnation av Tunängens 

vård- och omsorgsboende.

Överskottet inom funktionsnedsättningsområdet 

finns främst inom personlig assistans och beror till 

största delen på en eftersläpning av intäkter från 

försäkringskassan avseende 2018.

BOLAGENS RESULTAT OCH PROGNOSER

Till delårsrapporterna gör kommunen inte någon 

sammanställd redovisning över kommunkoncernen 

och dess ingående bolag. Bolagens delårsresultat och 

prognos/budget för året redovisas nedan.

Södra Porten Holding AB
Södra Porten Holding AB:s resultat uppgår till minus 

0,1 miljoner kronor för perioden. Resultatet ligger i 

nivå med budget och i samma nivå med resultatet för 

samma tidsperiod föregående år. Bolagets mål är att 

ha den första detaljplanen på plats 2021, varefter för-

säljning av mark kan inledas. Prognosen för helåret 

uppgår till minus 4,2 miljoner kronor.

AB Botkyrkabyggen
AB Botkyrkabyggen redovisar för perioden ett 

resultat på 107,0 miljoner kronor. Resultatet är 11,5 

miljoner kronor lägre jämfört med samma period 

föregående år. Anledningen till minskningen är att 

bolaget har haft högre kostnader för fastighetsskötsel 

i egen regi, markskötsel samt underhåll. Bolaget 

förväntar sig ökade intäkter i form av ökad till-

valsförsäljning, korttidsparkering samt omförhand-

lingar av lokalhyreskontrakt. Prognosen för helåret 

uppgår till 95,0 miljoner kronor.

Upplev Botkyrka AB
Upplev Botkyrka AB redovisar för perioden ett 

resultat om 0,2 miljoner kronor. Resultatet är något 

bättre än budget och betydligt bättre än samma 

period föregående år. Bokningsläget har under året 

varit gynnsamt, vilket är en av orsakerna till det 

förbättrade resultatet. Under året har fusionsarbetet 

med Hågelbyparken AB fortsatt. Prognosen för hel-

året uppgår till 0,2 miljoner kronor. 

Hågelbyparken AB
Hågelbyparken AB redovisar för perioden ett resul-

tat om -0,5 miljoner kronor. Resultatet är sämre än 

budgeterat, vilket beror på att värdshuset var stängt 

under två månader. Jämfört med samma period 

föregående år, är dock resultatet något bättre i år. 

Från och med 1 september drivs café, värdshus och 

konferens av en extern part. Prognosen för helåret 

uppgår till minus 0,3 miljoner kronor. 

Botkyrka Stadsnät AB
Botkyrka Stadsnät AB redovisar för perioden ett 

resultat om 5,8 miljoner kronor. Periodens resultat är 

högre jämfört med samma period föregående år, 

vilket beror på att bolaget har haft ökade intäkter. 

Prognosen för helåret är ett resultat på 5,7 miljoner 

kronor och utgår från en fortsatt god försäljning, 

dock med ökade ränte- och avskrivningskostnader.

 

Södertörns Fjärrvärme AB
Södertörns Fjärrvärme AB redovisar för perioden ett 

resultat om 75,0 miljoner kronor. Periodens resultat 

är bättre än resultatet för samma period föregående 

år, vilket främst beror på att bolaget har haft högre 

intäkter i år jämfört föregående år. Framöver för-

väntar sig bolaget merkostnader i delar av produktio-

nen. Prognosen för helåret uppgår till 98 miljoner 

kronor.
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Söderenergi AB
Söderenergi AB redovisar för perioden ett resultat på

minus 62,8 miljoner kronor. Resultatet är betydligt 

lägre jämfört med samma period föregående år, 

vilket främst beror på att bolaget har haft högre 

bränslekostnader och lägre levererad värmevolym. 

Periodens resultat är även sämre än budgeterat 

resultat. Prognosen för helåret uppgår till minus 5,2 

miljoner kronor.

SRV återvinning AB
SRV återvinning AB redovisar för perioden ett 

resultat på 10,9 miljoner kronor. Periodens resultat 

är betydligt lägre jämfört med resultatet samma 

period föregående år. Bolagets intäkter är i nivå med 

budgeterat belopp, dock något lägre jämfört med 

samma period föregående år. Bolagets rörelsekost

nader överstiger budget med 11,7 miljoner kronor. 

Budget för helåret uppgår till 19,4 miljoner kronor.

Tillväxt Botkyrka AB
Tillväxt Botkyrka AB redovisar ett nollresultat för 

perioden, vilket är i linje med budget och prognosen 

för året. Verksamheten förväntas fortsätta att acce-

lerera och få större resultat för sina aktiviteter. 

Koncernbolag Augusti       
2019

Prognos 
2019

Tillväxt Botkyrka AB 0,0 0,0

Södra Porten Holding -0,1 -4,2

Hågelbyparken AB -0,5 -0,3

Upplev Botkyrka AB 0,2 0,2

SRV återvinning AB 10,9 19,4*

Södertörns Fjärrvärme AB 75,0 98,0

AB Botkyrkabyggen  107,0 95,0

Botkyrka Stadsnät AB 5,8 5,7

Söderenergi AB -62,8 -5,2

*budgetsiffra



BUDGETUTFALL I AUGUSTI / HELÅRSPROGNOS 2019

DRIFTREDOVISNING

Miljoner kronor

Augusti 
2019 
utfall

Augusti 
2018 
utfall

Förändring 
18/19

Budget 
2019 
helår

Prognos 
2019 
helår

Avvikelse 
2019 
helår

        
Kommunstyrelsen -192,3 -191,6 0% -328,0 -316,8 11,2

Revision -2,1 -1,2 75% -4,5 -4,5 0,0

 

Samhällsbyggnadsnämnden -92,9 -95,2 -2% -157,3 -154,8 2,5

Samhällsbyggnadsnämnden exploatering -0,1 0,0 0% 47,6 29,0 -18,6

Miljö- och hälsoskyddsnämnden -8,5 -8,0 6% -17,8 -17,3 0,5

Tekniska nämnden -57,3 -58,9 -3% -0,6 -13,9 -13,3

Tekniska nämnden, VA -0,1 -0,2 -50% 0,0 0,0 0,0

 

Kultur- och fritidsnämnden -158,3 -160,1 -1% -249,0 -247,5 1,5

Arbetsmarknads- och 
vuxenutbildningsnämnden -168,9 -156,0 8% -270,1 -267,1 3,0

Utbildningsnämnden -1 681,1 -1 635,6 3% -2 555,7 -2 590,6 -34,9

 

Socialnämnden -427,1 -429,4 -1% -628,5 -644,2 -15,7

Vård- och omsorgsnämnden     -736,9 -693,5 6% -1 140,7 -1 128,7 12,0

KS/KF förfogande -45,1 -15,4 29,7

 

Summa nämndernas nettokostnader -3 525,6 -3 429,7 2,8% -5 349,8 -5 371,8 -22,0

 

Gemensamma poster 1 101,1 134,2 -25% 26,8 59,6 32,8

Avdrag avskrivningar 4 177,5 177,9 274,9 265,0 -9,9

 

Summa -3 247,0 -3 117,6 4% -5 048,1 -5 047,2 0,9

RESULTATRÄKNING

 Miljoner kronor Not

Augusti 
2019 
utfall

Augusti 
2018 
utfall

Helår 
2018 
utfall

Budget 
2019 
helår

Prognos 
2019 
helår

Avvikelse 
2019 
helår

Verksamhetens intäkter 2,9 803,0 781,0 1 240,5

Verksamhetens kostnader * 3,9 -4 050,0 -3 898,6 -6 105,0 -5048,1 -5 047,2 0,9

Avskrivningar 4,9 -177,5 -177,9 -270,6 -274,9 -265,0 9,9

Verksamhetens nettokostnader -3 424,5 -3 295,5 -5 135,1 -5 323,0 -5 312,2 10,8
 

Skatteintäkter 5 2 462,6 2 382,9 3 573,0 3 699,9 3 692,0 -7,9
Generella statsbidragsintäkter och 
utjämning 6 1 101,6 1 053,0 1 590,1 1 618,7 1 650,3 31,6

Verksamhetens resultat 139,7 140,4 28,0 -4,4 30,1 34,5
 

Finansiella intäkter 7,9 142,1 72,6 96,6 77,4 103,8 26,4

Finansiella kostnader 8,9 -48,0 -40,0 -71,9 -87,9 -68,2 19,7

Resultat efter finansiella poster 233,8 173,0 52,7 -14,9 65,7 80,6
 

Extraordinära poster                            

Periodens resultat 233,8 173,0 52,7 -14,9 65,7 80,6
*Nettobudget
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KASSAFLÖDESANALYS

Miljoner kronor Not
Augusti 

2019
Augusti 

2018
December 

2018
Den löpande verksamheten
Resultat efter finansiella poster 233,8 173,0 52,7

Justering för ej likviditetspåverkande poster 10 228,0 267,0 330,6

Medel från verksamheten
före förändring av rörelsekapital 460,7 439,5 382,8
Ökning(-)/ minskning(+) av förråd och 
exploateringsmark 4,6 2,1 -20,0

Ökning(-)/ minskning(+) av kortfristiga fordringar -54,8 572,0 529,0
Ökning(-)/ minskning(+) av kortfristiga 
placeringar -86,1 -57,4 12,9

Ökning(+)/ minskning(-) av kortfristiga skulder 494,2 -189,5 134,8

Kassaflöde från den löpande verksamheten 818,6 766,7 1 039,5

Investeringsverksamheten
Investering i immateriella anläggningstillgångar - -0,5 -0,5

Investering i materiella anläggningstillgångar -469,1 -818,5 -1 098,9
Under året omklassificerade materiella 
anläggningstillgångar - - -4,6

Försäljning av materiella anläggningstillgångar - 536,4 536,5

Förvärv av finansiella tillgångar - -7,9 -7,9

Kassaflöde från investeringsverksamheten -469,1 -290,5 -575,4

Finansieringsverksamheten
Nyupptagna lån 675,0 60,0 1 257,5

Amortering av skuld -225,0 -70,0 -420,0

Förändring till kortfristig del skulder -802,5 70,0 -160,0

Förändring övriga konton långfristiga skulder 12,6 2,5 9,2

Ökning långfristiga fordringar -92,4 -589,4 -1 208,8

Minskning av långfristiga fordringar 83,6 70,6 70,8

Förändring till kortfristig del fordringar -1,2 -13,3 -13,3

Omfört från placerade medel - - -14,6

Kassaflöde från finansieringsverksamheten -346,5 -469,6 -479,2

Bidrag till infrastruktur
Bidrag till statlig infrastruktur -0,5 -0,5 -0,5

Periodens kassaflöde 0,2 6,6 -15,1
Likvida medel vid årets början 0,1 15,2 15,2

Likvida medel vid periodens slut 0,3 21,8 0,1
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BALANSRÄKNING

Miljoner kronor Not
Augusti 

2019
Augusti 

2018
December 

2018
TILLGÅNGAR
Anläggningstillgångar     

Immateriella anläggningstillgångar 11 0,7 1,1 0,9 
Materiella anläggningstillgångar

   Mark, byggnader och tekniska anläggningar 12 5 933,6 5 457,1 5 640,2

   Maskiner och inventarier 13 156,3 148,6 157,9

   Summa materiella anläggningstillgångar 6 089,9 5 605,7 5 798,1
Finansiella anläggningstillgångar

   Aktier och andelar i dotter- och intressebolag 14 709,0 709,0 709,0

   Långfristiga fordringar 15 3 058,9 2 415,1 3 048,9

   Summa finansiella anläggningstillgångar 3 767,9 3 124,1 3 757,9
Summa anläggningstillgångar 9 858,5 8 730,9 9 556,9

Bidrag till infrastruktur
   Bidrag till infrastruktur 16 2,8 3,4 3,4

Summa bidrag till infrastruktur 2,8 3,4 3,4

Omsättningstillgångar
   Exploateringsmark 17 14,7 - 19,4

   Förråd med mera 1,0 0,9 0,9

   Kortfristiga fordringar  18 410,0 312,2 355,2

   Kortfristiga placeringar  19 832,6 816,8 746,5

   Kassa och bank  20 0,3 21,8 0,1

   Summa omsättningstillgångar 1 258,6 1 151,7 1 122,1
Summa tillgångar 11 119,9 9 886,0 10 682,4

Eget kapital, avsättningar och skulder
Eget kapital 21    
Eget kapital 4 446,6 4 393,8 4 393,3

   Periodens resultat 233,8 173,0 53,2

   Resultatutjämningsreserv 50,0 50,0 50,0

   Övrigt eget kapital 170,7 215,3 168,5

   Summa eget kapital 4 901,1 4 832,1 4 665,0

Avsättningar
   Avsättningar för pensioner och liknande                                           
förpliktelser 22 616,5 550,5 567,6

   Andra avsättningar 23 4,8 6,0 6,6

   Summa avsättningar 621,3 556,5 574,2

Skulder
   Långfristiga skulder 24 3 281,0 2 996,6 3 620,9

   Exploateringsmark 17 - 2,7 -

   Kortfristiga skulder  25 2 316,5 1 498,1 1 822,3

   Summa skulder 5 597,5 4 497,4 5 443,2

Summa skulder, avsättningar och eget kapital 11 119,9 9 886,0 10 682,4

Ställda säkerheter och ansvarsförbindelser
Ingångna borgensförbindelser 26 672,7 1 173,2 632,7

Pensionsförpliktelser som inte har tagits upp 
bland skulderna eller avsättningarna, inkl. 
särskild löneskatt 24,26% 27 1 520,5 1 559,3 1 533,7

Operationella leasingavtal 28 819,3 880,3 853,5
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Övriga ansvarsförbindelser pensioner, 
förtroendevalda, inkl. särskild löneskatt 24,26% 29 7,1 2,6 7,1

INVESTERINGSREDOVISNING

Miljoner kronor
Augusti 

2019
Augusti 

2018
Budget 

2019 helår
Prognos 

2019 helår Avvikelse
Kommunstyrelse -1,8 -2,1 -19,3 -5,1 14,2

Samhällsbyggnadsnämnd -39,5 -21,3 -148,7 -114,0 34,7

Teknisk nämnd -355,2 -254,5 -1 034,2 -686,3 347,9

Kultur- och fritidsnämnd -16,7 -6,1 -38,4 -38,8 -0,4
Arbetsmarknads- och 
vuxenutbildningsnämnd -1,7 -1,9 -4,7 -3,1 1,6

Utbildningsnämnd -7,5 -5,0 -27,9 -16,6 11,3

Socialnämnd -3,7 -0,2 -7,0 -5,5 1,5

Vård- och omsorgsnämnd -1,5 -3,3 -9,8 -10,1 -0,3

Summa -427,6 -294,4 -1 290,0 -879,5 410,5

Markförvärv från Stockholms stad 523,6
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NOTER

Miljoner kronor
Augusti 

2019
Augusti 

2018
December 

2018

Not 1 Gemensamma och interna poster
Intäkter
Internränta 51,0 87,7 126,7

Schablonbidrag flyktingar 41,1 49,8 72,1

Kalkylerad pension 125,4 118,7 179,9

Realisationsvinst (Samariten) 4,8 4,8 7,2

Tomrättsavgälder 13,1 15,2 19,9

Differens po-pålägg 6,2 5,9 10,1

Komponentavskrivningar - 28,6 0,8

Övriga intäkter -0,4 -2,9 0,0

Justering nämnderna -1,6 - -

Summa intäkter 239,6 307,8 416,7

Kostnader
Fastighetsskatt -0,9 -1,1 -1,4

Pensionsutbetalningar -66,7 -64,6 -98,9

Pensioner, avsättning -34,9 -41,2 -52,8

Pensioner, avgiftsbestämd del -86,9 -93,7 -152,0

Finansiell leasing 0,3 0,8 -1,9

Förändring semesterlöneskuld 45,7 30,4 16,5

Förändring timlöner mm 5,3 0,9 1,0

Nedskrivning intäktsfordringar 0,2 -1,0 -1,8

Avslut av investering och exploatering - -2,3 -

Övriga kostnader - -1,8 -0,3

Förvaltningsavgifter -0,6 - -

Summa kostnader -138,5 -173,6 -291,6

Summa netto 101,1 134,2 125,1

Not 2 Verksamhetens intäkter
Taxor och avgifter 203,9 195,4 294,5

Externa bostads- och lokalhyror 69,8 63,4 96,2

Försäljning av verksamhet 104,7 104,2 158,4

Bidrag från staten med flera 369,5 361,1 569,5

Övriga verksamhetsintäkter 55,1 56,9 121,9

Summa intäkter 803,0 781,0 1 240,5

Not 3 Verksamhetens kostnader
Personalkostnader -2 268,6 -2 239,6 -3 469,8

Varor -188,0 -192,6 -331,5

Entreprenad och köp av verksamhet -897,4 -859,9 -1 293,2

Externa lokalhyror -139,8 -112,8 -180,9

Bidrag och transfereringar -167,6 -156,3 -239,4
Köp av tjänster och övriga 
verksamhetskostnader -388,6 -337,4 -590,2

Summa kostnader -4 050,0 -3 898,6 -6 105,0
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Miljoner kronor
Augusti 

2019
Augusti 

2018
December 

2018
Not 4 Avskrivningar
Avskrivningar immateriella tillgångar -0,2 -0,3 -0,5
Avskrivningar maskiner, inventarier och 
tekniska anläggningar -24,8 -25,9 -38,7

Avskrivningar fastigheter och tekniska anläggn. -152,5 -151,7 -226,4

Nedskrivningar* - - -5,0

Summa avskrivningar -177,5 -177,9 -270,6
* Nedskrivning 2018 avser rivning och gäller Allégården med 4,3 mnkr och förskolan Måsen med 0,5 mnkr. Falkbergsskolans IP har 
skrivits ned med 0,2 mnkr då den avvecklades i samband med att renoveringen av skolan påbörjades.

Not 5 Skatteintäkter 
Preliminär kommunalskatt 2 489,7 2 394,6 3 591,8

Preliminär slutavräkning innevarande år -31,1 0,1 -5,6

Slutavräkningsdifferens föregående år 4,0 -11,8 -13,2

Summa skatteintäkter 2 462,6 2 382,9 3 573,0

Not 6 Generella statsbidragsintäkter och utjämning
Inkomstutjämningsbidrag 770,1 731,8 1 097,7

Regleringsbidrag/-avgift 43,4 9,6 14,4

Kostnadsutjämningsbidrag 132,2 151,7 227,5

Bidrag för LSS-utjämning 33,7 29,0 43,5

Kommunal fastighetsavgift 94,9 92,1 137,8

Generella statsbidrag från staten 27,3 38,8 69,2

Summa generella statsbidragsintäkter 1 101,6 1 053,0 1 590,1

Not 7 Finansiella intäkter
Ränteintäkter 26,9 23,0 29,6

Realiserad kursvinst placerade medel 25,7 9,6 15,9

Orealiserad vinst placerade medel 57,7 - -

Fondutdelning placerade medel 11,5 14,0 15,0

Aktieutdelning koncernbolag och andra bolag 6,0 6,0 6,0

Borgensavgift 13,5 9,0 18,8

Övriga finansiella intäkter 0,8 11,0 11,3

Summa finansiella intäkter 142,1 72,6 96,6

Not 8 Finansiella kostnader
Räntekostnader -33,5 -22,7 -34,4

Internränta under byggtid - -3,4 -5,2

Orealiserad förlust placerade medel - -3,2 -18,9

Räntekostnad pensioner -13,9 -10,1 -12,5

Bankkostnader -0,4 -0,5 -0,6

Övriga finansiella kostnader -0,2 -0,1 -0,3

Summa finansiella kostnader -48,0 -40,0 -71,9

Not 9 Jämförelsestörande poster
Verksamhetens intäkter och kostnader
Försäljningsnetto av exploateringsfastighet  -  - 33,3

Försäljning av Samariten* 4,8 4,8 7,2

Avskrivningar
Nedskrivning materiella anläggningstillgångar - - -5,0

Finansiella intäkter och kostnader
Kommuninvest överskottsutdelning 8,8 11,0 11,0

Avkastning pensionsavsättning 86,1 19,6 11,1

Summa jämförelsestörande poster 99,7 35,4 57,6
* Försäljning av vårdboendet Samariten betraktas som en sale-and-leaseback-avtal och medför att reavinsten fördelas över 
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avtalstiden

Miljoner kronor
Augusti 

2019
Augusti 

2018
December 

2018
Not 10 Ej likviditetspåverkande poster
Av- och nedskrivningar 177,5 177,9 270,6

Avsättningar till pensioner 48,9 51,2 68,3

Andra avsättningar 1,3 -0,1 0,5

Resultat avseende VA - - 0,5

Förändring av eget kapital placerade medel 38,0 -9,3

Övrigt 0,3 38,0 -9,3

Summa ej likviditetspåverkande poster 228,0 267,0 330,6

Not 11 Immateriella anläggningstillgångar
Ackumulerad anskaffning 1,9 1,4 1,4

Ackumulerad avskrivning -1,0 -0,5 -0,5

Ingående balans 0,9 0,9 0,9

Årets investeringar - 0,5 0,5

Årets avskrivningar -0,2 -0,3 -0,5

Utgående balans immateriella 
anläggningstillgångar 0,7 1,1 0,9

Not 12 Mark, byggnader och tekniska 
anläggningar
Verksamhetsfastigheter 
Ackumulerad anskaffning 6 158,1 5 793,7 5 793,7

Ackumulerad avskrivning -2 641,5 -2 444,3 -2 444,3

Ingående balans 3 516,6 3 349,4 3 349,4

Årets investeringar 302,1 180,4 364,4

Årets avskrivningar -127,9 -129,3 -192,2

Årets nedskrivningar  - -5,0

Utgående balans 3 690,8 3 400,5 3 516,6
Varav mark 49,0 47,5 49,0

Publika fastigheter
Ackumulerad anskaffning 549,7 506,7 506,7

Ackumulerad avskrivning -227,0 -212,6 -212,6

Ingående balans 322,7 294,1 294,1

Årets investeringar 42,5 17,2 43,0

Årets avskrivningar -10,1 -9,4 -14,4

Utgående balans 355,1 301,9 322,7
Varav mark 15,1 15,1 15,1

Markreserv
Ackumulerad anskaffning 58,8 58,5 58,5

Ingående balans 58,8 58,5 58,5

Utgående balans 58,8 58,5 58,5
Varav mark 58,8 58,5 58,5

Fastigheter för affärsverksamhet
Ackumulerad anskaffning 621,0 505,8 505,8

Ackumulerad avskrivning -144,9 -132,1 -132,1

Ingående balans 476,1 373,7 373,7

Årets investeringar 73,5 80,1 115,2
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Årets avskrivningar -9,9 -8,3 -12,8

Utgående balans 539,7 445,5 476,1
Varav mark 0,1 0,1 0,1

Miljoner kronor
Augusti 

2019
Augusti 

2018
December 

2018
Mark och fastigheter för annan verksamhet
Ackumulerad anskaffning 1 307,2 1 313,3 1 313,3

Ackumulerad avskrivning -57,1 -50,1 -50,1

Ingående balans 1 250,1 1 263,2 1 263,2

Årets investeringar 1,4 527,3 530,4

Årets försäljning/utrangering - -536,5 -536,5

Årets nedskrivningar - - -0,1

Årets avskrivningar -4,6 -4,6 -6,9

Utgående balans 1 246,9 1 249,4 1 250,1
Varav mark 1 121,1 1 121,2 1 244,1

Exploateringar (anläggningstillgång)
Ingående balans 16,2 -1,7 -1,7

Årets investeringar 26,1 3,1 13,3

Under året slutredovisat - - 4,6

Utgående balans – exploateringsmark 42,3 1,3 16,2

Utgående balans – mark, byggnader och 
tekniska anläggningar 5 933,6 5 457,1 5 640,2

Not 13 Maskiner och inventarier 
Anskaffningsvärde 904,6 872,0 872,0

Ackumulerad avskrivning -746,7 -708,0 -708,0

Ingående balans 157,9 164,0 164,0

Årets investeringar 23,2 10,5 32,6

Årets försäljning/utrangering 0,0 - 0,0

Årets avskrivningar -24,8 -25,9 -38,7

Utgående balans – maskiner och inventarier 156,3 148,6 157,9

Not 14 Aktier och andelar i dotter- och 
intressebolag
Tillväxt Botkyrka AB 1,1 1,1 1,1

Södra Porten AB 102,5 102,5 102,5

AB Botkyrkabyggen (8 200 á 1 000 kr) 8,2 8,2 8,2

AB Botkyrkabyggen (Nyemission 2008) 15,0 15,0 15,0
AB Botkyrkabyggen (aktier överförda från 
Botkyrka kommunfastigheter) 450,0 450,0 450,0

Botkyrka Stadsnät AB 16,5 16,5 16,5

Hågelbyparken AB 0,1 0,1 0,1

Upplev Botkyrka AB 3,1 3,1 3,1

Södertörns Energi AB (2 á 50 000 kr)  5,0 5,0 5,0

SRV Återvinning AB (700 á 500 kr) 0,3 0,3 0,3
Stockholmsregionens Försäkrings AB (77 553 á 
100 kr) 7,7 7,7 7,7

Kommuninvest 48,8 48,8 48,8

Vårljus AB 0,8 0,8 0,8

Övriga 0,2 0,2 0,2

Bostadsrätter 49,7 49,7 49,7

Summa aktier och andelar i dotter- och 
intressebolag 709,0 709,0 709,0
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Not 15 Långfristiga fordringar
Lån till kommunala bolag 3 044,9 2 416,9 3 036,2

Övrig utlåning 14,7 0,1 14,7

Avgår kortfristig del av långfristig fordran -0,7 -1,9 -2,0

Summa långfristiga fordringar 3 058,9 2 415,1 3 048,9

Miljoner kronor
Augusti 

2019
Augusti 

2018
December 

2018
Not 16 Bidrag till infrastruktur
Bidrag till statlig infrastruktur* 5,6 5,6 5,6

Avgår upplöst bidrag** -2,8 -2,2 -2,2

Summa långfristiga fordringar 2,8 3,4 3,4
* Bidrag till Trafikverket som avser gång och cykelväg Skyttbrink - Tullinge station. **Upplösning av bidra-
get görs på 10 år och eftersom avtal skrevs 2015 så har 5 år upplösts under 2019 och jämförelsetal för 
2018 har korrigerats.

Not 17 Exploateringsmark 
Ingående balans 19,4 -0,7 -0,7

Årets investerade kostnader 6,1 5,3 12,4

Årets investerade intäkter -10,8 -7,3 -21,2

Slutredovisade projektkostnader - - -15,4

Slutredovisade projekt intäkter - - 44,3

Summa exploateringsmark 14,7 -2,7 19,4

Not 18 Kortfristiga fordringar
Kundfordringar 46,7 28,3 56,9

Skattefordran 79,5 26,3 44,3

Förutbetalda kostnader och upplupna intäkter 142,4 105,6 99,2

Upplupen fastighetsavgift 60,0 53,3 55,6

Momsfordran 32,8 22,0 47,3

Kortfristiga fordringar koncern 1,5 1,5 1,5

Övriga kortfristiga fordringar 46,3 73,2 48,4

Kortfristig del av långfristig fordran 0,8 2,0 2,0

Summa kortfristiga fordringar 410,0 312,2 355,2

Not 19 Kortfristiga placeringar
Räntefonder 527,3 403,4 404,2

Aktiefonder 305,3 413,4 342,3

Summa kortfristiga placeringar 832,6 816,8 746,5

Under delåret 2019 uppgår orealiserade vinster till totalt 57,7 mnkr. Dessa har redovisats som 
finansiell intäkt och påverkar periodens resultat. Jämförelsetalen för placerade medel föregående år har 
räknats om enligt den nya principen, dvs marknadsvärde. För 201808 var minsta av marknadsvärde och 
anskaffningsvärde är 672,7 och för 201812 var värdet 649,7. Marknadsvärdet var för 201808  816,8 mnkr 
och för 201812 var värdet 746,5 mnkr. Hade värdering gjorts till marknadsvärdet hade orealiserad vinst i 
förhållande till 201712 varit 57,4 mnkr i 201808 och 1,7 mnkr i 201812.

Not 20 Kassa och bank
Bank 0,3 0,2 0,1

Plusgiro - 21,6 -

Summa kassa och bank 0,3 21,8 0,1
Limit på checkräkningskrediten för toppkontot på Nordea är 200 mnkr. Per augusti 2019 hade kommunen 
ett negativt saldo på 21,5 mnkr avseende checkräkningskrediten under rubriken kortfristig skuld, detta 
belopp har utnyttjats mot toppkontot i koncernen som hade ett positivt saldo.

Not 21 Eget kapital
Ingående eget kapital 4 568,2 4 517,2 4 517,2
Byte av redovisningsprincip för värdering av 
finansiella instrument* 96,80 144,1 96,8

Rättning av infrastrukturellt bidrag** 2,2 -2,2 -2,2

Årets resultat 233,8 173,0 52,7
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Resultat avseende VA verksamheten  -  - 0,5

Därav utgående balans 
resultatutjämningsreserv (RUR) 50,0 50,0 50,0

Därav utgående balans kompetensfond 48,4 28,4 48,4

Summa utgående eget kapital 4 901,1 4 832,1 4 665,0
*Jämförelsetalen för placerade medel föregående år har räknats om enligt den nya principen, dvs 

marknadsvärde, över eget kapital. ** Rättning av infrastrukturellt bidrag görs på 10 år from 2015 varför 
rättning har gjorts bakåt i tiden över eget kapital.

Miljoner kronor
Augusti 

2019
Augusti 

2018
December 

2018
Not 22 Avsättningar för pensioner och liknande förpliktelser
Exklusive garantipension, visstidspension, särskild ålderspension garantipension och 
särskild avtalspension
Ingående avsättning 565,9 497,3 497,3

Ingående avsättning OPF-KL 1,2 - 1,2

Nya förpliktelser under året 48,2 50,3 67,4

     Varav

          Nyintjänad pension 40,4 40,9 54,0

           Ränte- och basbeloppsuppräkning 13,9 10,1 12,5

           OPF-KL - - 0,5

           Övrig post -6,1 -0,7 0,4

Årets utbetalningar -8,6 -8,2 -12,3

Förändring av löneskatt 9,7 10,2 13,6

Summa pensionsavsättning 616,4 549,6 567,2

Garantipension, visstidspension, särskild 
ålderspension garantipension och särskild avtalspension 
Ingående avsättning 0,4 2,0 2,0

Nya förpliktelser under året 0,0 0,0 0,0

     Varav

           Nyintjänad pension 0,0 0,0 0,0

           Ränte- och basbeloppsuppräkning 0,0 0,0 0,0

           Övrig post 0,0 0,0 0,0

Årets utbetalningar -0,3 -0,9 -1,3

Förändring av löneskatt 0,0 -0,2 -0,3

Summa garantipension mm 0,1 0,9 0,4

Utgående balans – pensionsavsättning 616,5 550,5 567,6
Aktualiseringsgrad (%) 96% 96% 96%

Not 23 Andra avsättningar
Avsättning bidrag till statlig infrastruktur 5,6 5,6 5,6

Ianspråktagna avsättningar -3,0 - -

Summa utgående avsättning statlig infrastruktur 2,6 5,6 5,6

Övriga avsättningar 2,2 0,4 1,0

Summa andra avsättningar 4,8 6,0 6,6

Not 24 Långfristiga skulder
Kommuninvest 4 412,5 3 115,0 3 962,5

Finansiell leasing (se not 28) 1,5 2,4 1,9

Förinbetalda anslutningsavgifter VA 99,6 94,1 99,5

VA investeringsfond 53,2 51,7 53,2

Förinbetalda gatukostnadsersättningar 54,8 57,2 56,1

Investeringsbidrag 41,9 26,2 27,7

Avgår kortfristig del -1 382,5 -350,0 -580,0

Summa långfristiga skulder 3 281,0 2 996,6 3 620,9
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Miljoner kronor
Augusti 

2019
Augusti 

2018
December 

2018
Uppgifter om lån i banker och kreditinstitut
Genomsnittlig ränta, procent 1,2 1,0 1,0

Genomsnittlig ränta, procent exkl. derivat 0,3 -0,1 -0,1

Genomsnittlig löptid på lån, år 1,7 2,1 2,1

Lån som förfaller inom:

0 – 1 år 31% 18% 20%

1 – 3 år 56% 57% 66%

3 – 5 år 11% 24% 13%

5 – 10 år 2% 2% 2%

Genomsnittlig räntebindningstid, år inkl. derivat 2,8 2,4 2,5

Genomsnittlig räntebindningstid, år exkl. derivat 0,2 0,2 0,3

Säkrad post, mnkr 4 412,5 3 325,0 4 299,5

Marknadsvärde derivat, mnkr -174,2 -120,4 -115,6

Kommunen använder derivat som räntesäkringar. Detta har till 2019-08-31 ökat 
räntekostnaderna med 24,3 mnkr jämfört med om man inte använt räntesäkringar. Mer 
information om derivat finns efter not 29.

Not 25 Kortfristiga skulder
Upplupna arbetsgivaravgifter och preliminär 
skatt 115,6 113,3 121,0

Kortfristig leasingskuld 1,2 2,7 2,0

Upplupna kostnader och förutbetalda intäkter 282,3 313,2 377,6

Kommande års amorteringar* 1 382,5 350,0 580,0

Leverantörsskuld 174,6 142,5 227,3

Momsskuld - 1,5 -

Semesterlöneskuld 135,0 157,4 225,4

Upplupna löner 29,1 51,3 43,6

Särskild löneskatt pensioner 66,9 17,8 48,2

Pensioner avgiftsbestämd del 76,9 73,6 111,4

Till kreditinstitut - 240,0 -

Övriga kortfristiga skulder 52,4 34,8 85,8

Summa kortfristiga skulder 2 316,5 1 498,1 1 822,3
* Omföringen mellan kortfristiga skulder och upptagna lån avser den del av långfristiga 
skulder som ska lösas kommande år och därför klassificeras som kortfristig i samband med 
bokslutet 

Not 26 a Ingångna borgensförbindelser
Södertörns Fjärrvärme AB 43,8 43,5 43,6

Södertörns Energi AB - 517,5 -

SYVAB 166,4 112,3 112,3

Söderenergi AB 340,7 367,9 354,2

SRV återvinning AB 68,2 77,5 68,6

Hågelbyparken AB 0,7 0,7 0,7

Botkyrka hantverkshus brf 1, 2 och 3 11,8 12,0 12,0

Eriksbergs industriområde 7,8 8,1 7,9
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Norra Botkyrka Folkets Hus 29,3 29,5 29,3

Övriga föreningar 3,9 4,1 4,0

Enkel borgen, kommunal hyresgaranti

Kommunalt förlustansvar, statliga bostadslån 0,1 0,1 0,1

Summa ingångna borgensförbindelser 672,7 1 173,2 632,7

Kommunen är ej längre i borgen för Södertörns Energi AB, istället har kommunen lånat ut 
517,5 mnkr till bolaget from 2018-11-02. Detta belopp ingår i långfristiga fordringar.

Not 26 b, Ingångna borgensförbindelser - solidarisk borgen

Botkyrka kommun har ingått en solidarisk borgen såsom för egen skuld för Kommuninvest i 
Sverige AB:s samtliga nuvarande och framtida förpliktelser.

Samtliga 277 kommuner som per 2019-06-30 var medlemmar i Kommuninvest ekonomisk 
förening har ingått likalydande borgensförbindelser.

Mellan samtliga medlemmar i Kommuninvest ekonomisk förening har ingåtts ett regressavtal 
som reglerar fördelningen av ansvaret mellan medlemskommunerna vid ett eventuellt 
ianspråktagande av ovan nämnd borgensförbindelse.

Enligt regressavtalet ska ansvaret fördelas dels i förhållande till storleken på de medel som 
respektive medlemskommun lånat av Kommuninvest i Sverige AB, dels i förhållande till 
storleken på medlemskommunernas respektive insatskapital i Kommuninvest ekonomisk 
förening.

Vid en uppskattning av den finansiella effekten av Botkyrka kommuns ansvar enligt ovan 
nämnd borgensförbindelse, kan noteras att per 2019-06-30 uppgick Kommuninvest i Sverige 
AB:s totala förpliktelser till 457 518,2 miljoner kronor och totala tillgångar till 455 142,7 
miljoner kronor. Kommunens andel av de totala förpliktelserna uppgick till 5 340,6 miljoner 
kronor och andelen av de totala tillgångarna uppgick till 5 313,4 miljoner kronor.

Miljoner kronor
Augusti 

2019
Augusti 

2018
December 

2018
Not 27 Pensionsförpliktelser som inte har 
tagits upp bland skulderna eller 
avsättningarna
Ingående ansvarsförbindelse 1 234,3 1 279,5 1 279,5

Aktualisering -1,7 -5,1 -6,5

Ränteuppräkning 9,8 10,2 15,1

Basbeloppsuppräkning 29,1 20,7 20,7

Övrig post -3,1 -7,4 -10,1

Årets utbetalningar -44,7 -43,0 -64,4

Summa pensionsförpliktelser 1 223,7 1 254,9 1 234,3
Löneskatt 24,26% 296,8 304,4 299,4

Utgående ansvarsförbindelse 1 520,5 1 559,3 1 533,7

Beräkningsgrund för pensioner framgår av avsnittet Redovisningsprinciper.

Not 28 Leasingavtal

Finansiell leasing redovisas under materiella anläggningstillgångar, inventarier och maskiner, 
samt som långfristig respektive kortfristig leasingskuld. Inga avtal med finansiell leasing 
omfattas av variabla avgifter. Operationell leasing omfattar ej uppsägningsbara avtal längre 
än 36 månader.

Finansiell leasing
Nuvärdesberäknade minimileasavgifter
Förfaller till betalning inom 1 år 1,2 2,7 2,0

Förfaller till betalning mellan 1 – 5 år 1,5 2,4 1,9

Summa finansiell leasing 2,7 5,1 3,9

Operationell leasing
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Förfaller till betalning inom 1 år 96,7 96,6 93,0

Förfaller till betalning mellan 1 – 5 år 324,5 336,9 330,0

Förfaller till betalning senare än 5 år 398,1 446,8 430,5

Summa operationell leasing 819,3 880,3 853,5

Not 29 Ansvarsförbindelse förtroendevaldas 
pensioner (inklusive löneskatt 24,26%) 7,1 2,6 7,1

Derivat 
Bakgrund och syfte med säkringen
Botkyrka kommun lånar pengar för att finansiera tillgångar som kommunen och dess bolag 
äger. För att hantera variationer i skuldens storlek så används en mix av korta och långa lån. 
Upplåningen sker till fast eller till rörlig ränta beroende på vad som för tillfället anses vara 
fördelaktigt. 

I upplåningsportföljen uppstår behov av att hantera ränterisken för att hålla den på den nivå 
som policy fastställt och som vid var tid anses vara en lämplig avvägning mellan risk och 
förväntad kostnad. För det syftet använder kommunen räntederivat.

Säkrad risk
Den säkrade risken är den så kallade ränterisken. Definition: Marknadsräntornas påverkan på 
kommunens resultat.

Resultatet påverkas av förändringar i basränta, vanligtvis STIBOR 3M samt av effekten av 
räntekurvans lutning som normalt ger högre långräntor och därmed högre kostnader om man 
binder räntan på längre tid.

Säkrad post
Den säkrade posten utgörs av framtida betalningar av ränta hänförliga till finansiering på totalt 
4 736 mnkr. Utöver befintliga lån är även prognostiserade räntebetalningar hänförliga till 
framtida upplåningstransaktioner säkrad post.

Säkringsinstrument
De säkringsinstrument som används är ränteswapar där kommunen antingen betalar en fast 
ränta i utbyte mot en rörlig eller betalar en rörlig ränta i utbyte mot en fast. Syftet är att forma 
ränterisken i linje med finanspolicyn. Även instrument med olika typer av optionalitet 
inkluderas.

Kvalitativ bedömning av säkringsförhållandets effektivitet
2019-08-31 bedöms samtliga identifierade säkringar vara effektiva enligt kriterierna nedan.

Säkringsstrategin avseende ränterisken präglas av ett portföljtänk som innebär att det är 
karaktären på portföljen som helhet som bedöms och inte enskilda poster. Bedömningen av 
säkringarnas effektivitet kan därmed inte ske genom att enskilda säkringar bedöms mot 
enskilda lån utan utgår också från portföljtänket. I samband med årsbokslutet görs en 
kvalitativ bedömning av säkringarnas effektivitet genom att med hjälp av olika kriterier jämföra 
villkoren för säkringsinstrumenten med villkoren för den säkrade posten. Kritiska villkor utgörs 
av nominella belopp, löptid och räntebas. Effektiviteten bedöms också utifrån om strategin för 
ränteriskhantering uppfylls.

Redovisning

Räntekostnaderna för derivat inom ramen för säkringsredovisning redovisas löpande i 
resultaträkningen som en del av kommunens räntekostnader med hänsyn tagen till 
periodisering av upplupen ränta. Derivat som faller utanför ramen för säkringsredovisning 
redovisas till det lägsta av anskaffningsvärdet och marknadsvärdet på balansdagen. 
Kommunen har två räntederivat som ej klassificerats som säkringsinstrument. Dessa 
värderas i enlighet med marknadspraxis utifrån kända räntekurvor. 2019-08-31 har den ena 
av dem ett negativt marknadsvärde och därmed har en derivatskuld bokförts.
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 Redovisningsprinciper 2019 

Från och med 1 januari 2019 trädde ny lagstiftning 

ikraft för kommunal redovisning, 2018:597 Lag om 

kommunal bokförings- och redovisning (LKBR). 

Botkyrka kommun har anpassat sin bokföring och 

redovisning efter denna lag.

LKBR innebär att tidigare rekommendationer från 

Rådet för kommunal redovisning (RKR) har inför-

livats i lagtexten och de tidigare rekommendationerna 

är sedan årsskiftet därmed lag.

Detta har för Botkyrka kommun inneburit justeringar i 

hur resultat- och balansräkningen med tillhörande 

noter samt kassaflödesanalysen presenteras.

Endast en ren skillnad i redovisningsprinciper finns 

vid upprättandet av detta bokslut jämfört med tidigare. 

Från och med 2019 värderas finansiella instrument till 

verkligt värde per bokslutsdagen enligt RKR R7, 

istället för som tidigare till lägsta värde av 

marknadsvärde och anskaffningsvärde. Förändringen 

innebär att skillnaden mellan tidigare bokfört värde 

och verkligt värde vid ingången av räkenskapsåret 

redovisas direkt mot eget kapital som en följd av byte 

av redovisningsprincip. 

I Botkyrka kommun värderas därför placerade medel 

sedan årsskiftet till marknadsvärdet per bokslutsdagen 

och inte som tidigare till lägsta värdet av anskaff-

ningsvärde och marknadsvärde. Ingående värde (från 

2018) vid samma tidpunkt har räknats om till ett 

marknadsvärde via ingående eget kapital. 

I övrigt har inga förändringar skett – varken i 

redovisningsprinciper, i tillämpningar eller i uppskatt-

ningar. 

 Intäkter redovisas i den period det är 

sannolikt att de ekonomiska tillgångarna 

kommer att tillgodogöras kommunen. Intäk-

terna ska dessutom kunna beräknas på ett 

tillförlitligt sätt.

 Fordringar har tagits upp till de belopp som 

de beräknas inflyta med.

 Tillgångar och skulder tas upp till anskaff-

ningsvärde.

Periodisering av inkomster och utgifter sker enligt god 

redovisningssed, dvs till det år då vara levereras, tjänst 

utförs eller händelse inträffar. Beloppsgräns för 

periodisering är ett prisbasbelopp, dvs 46 500 kronor 

2019.

Jämförelsestörande poster
Jämförelsestörande poster särredovisas i not till 

respektive post i resultaträkningen och i kassaflödes-

rapporten. Som jämförelsestörande betraktas poster 

som är sällan förekommande och överstiger 5 miljoner 

kronor. Enligt RKR R11 är en post i resultaträkningen 

jämförelsestörande när beloppet är väsentligt och 

posten är av sådant slag att den inte förväntas inträffa 

ofta eller regelbundet, t ex nedskrivningar av 

anläggningstillgångar och vinst/ förlust vid försäljning 

av exploateringsfastigheter.

VA-verksamhetens resultat
VA-verksamhetens resultat ingår i resultatet för kom-

munen där verksamheten är uppdelad på kortfristig 

skuld (förutbetald intäkt) avseende resultatfond och 

långfristig skuld avseende investeringsfond. 

Skatteintäkter
Skatteintäkterna periodiseras och redovisas det år då 

den beskattningsbara inkomsten intjänas. Kommunen 

redovisar, enligt RKR R2, skatteintäkter utifrån den 

prognos som Sveriges kommuner och Landsting 

(SKL) publicerarar i augusti för skatteavräkningar 

samt från december avseende fastighetsskatten. 

Övriga intäkter, gatukostnadsersättningar, 
anläggningsavgifter med mera
Gatukostnadsersättningar, anläggningsavgifter, an-

slutningsavgifter och övriga investeringsbidrag in-

täktsförs på ett sätt som återspeglar hur investeringen 

används och förbrukas, endast delvis enligt RKR R2. 

Denna rekommendation har Botkyrka kommun 

tillsammans med andra stora kommuner ifrågasatts, 

avseende gatukostnadsersättning och privata investe-

ringsbidrag. Kommunen följer därför ej rekommenda-

tionen i dessa avseenden. Effekterna av detta ställ-

ningstagande redogörs därför inte i detta bokslut, utan 

Botkyrka kommun hänvisar till den gemensamma 

skrivelsen som har skickats till RKR. 

Kommunen följer den äldre rekommendationen RKR 

18.1 där periodisering får göras avseende gatu-

kostnadsersättning och privata investeringsbidrag. 

Styrelsen för RKR har beslutat att man tills vidare kan 

välja att tillämpa även denna rekommendation.

Löner
Semesterlöneskuld, timanställdas löner och 

okompenserad övertid redovisas tillsammans med 

arbetsgivaravgifter som en kostnad under aktuellt 

intjänande år och som en kortfristig skuld i balans-

räkningen. Semesterlöneskulden beräknas separat för 

varje personalkategori.

Pensionsskulden
Kommunens pensionsskuld är den skuld som kommu-

nen har till anställda och pensionärer, och uppgår till 

nuvärdet av framtida pensionsutbetalningar. Beräk-

ning sker enligt SKL:s riktlinjer RIPS07.

Kommunen redovisar pensionsskulden enligt den så 

kallade blandmodellen:

 Pension som tjänats in före 1998 redovisas 

som ansvarsförbindelse och utbetalningarna 

redovisas som kostnad i resultaträkningen.

 Pension som tjänats in från och med 1998 

kostnadsförs det år de tjänas in och tas upp 
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som kortfristig skuld till dess att de betalas ut, 

vilket sker i mars året efter intjänandet. I 

samtliga belopp ingår särskild löneskatt på 

24,26 procent.

Finansiella tillgångar och skulder
Finansiella anläggningstillgångar i form av aktier och 

fonder tas upp till anskaffningsvärdet om de gäller 

dotterbolag eller intressebolag. 

Finansiella skulder redovisas enligt RKR R7 antingen 

som kortfristiga eller långfristiga skulder. Den del av 

ett långfristigt lån som förfaller till betalning inom tolv 

månader, räknat från balansdagen, redovisas som 

kortfristig skuld medan ett lån som förfaller efter 12 

månader räknat från balansdagen redovisas som 

långfristig skuld. 

Kommunens pensionsmedelsportfölj i form av 

marknadsnoterade fonder och finansiella instrument är 

klassificerad som omsättningstillgångar. Samtliga 

placeringsmedel är värderade till marknadsvärdet på 

bokslutsdagen. Därmed inte som tidigare till lägsta 

värdet av anskaffningsvärde och marknadsvärde. 

Detta innebär att ingående värde (2018) vid samma 

tidpunkt har räknats om till ett marknadsvärde. 

Korrigeringen har gjorts via ingående eget kapital.

Portföljens förvaltning regleras i finanspolicy som 

kommunfullmäktige antagit. 

Marknadsnoterade aktier och fonder klassificeras som 

omsättningstillgångar enligt RKR R7.

Leasing
Leasing klassificeras som operationell eller finansiell 

leasing enligt RKR R5. Även hyresavtal klassificeras 

enligt rekommendationen. Finansiell leasing redovisas 

som en tillgång i balansräkningen samt som en skuld 

till leasegivaren. Operationell leasing redovisas som 

en ansvarsförbindelse i särskild not. 

Gränsdragning mellan kostnad och investering
Enligt LKBR är en anläggningstillgång ”en tillgång 

som är avsedd för stadigvarande bruk av väsentligt 

värde”. I kommunen klassificeras en kostnad som en 

investering och därmed som anläggningstillgång när 

tillgången har en nyttjandeperiod som är längre än tre 

år och anskaffningsvärdet är över ett prisbasbelopp, 

46 500 kronor 2019. Kostnader som inte uppfyller 

definition för anläggningstillgång bokförs som kost-

nad i driften.

Anskaffningsvärde, avskrivning, avskrivningstid 
och avskrivningsmetod
Anläggningstillgångar i kommunen skrivs av utifrån 

tillgångarnas förväntade nyttjandeperiod och baseras 

på anläggningens anskaffningsvärde exklusive 

eventuellt restvärde. På tillgångar såsom aktier, 

andelar, bostadsrätter, mark, konst och pågående 

arbeten sker inga avskrivningar. 

Kapitaltjänstkostnad beräknas på de aktiverade 

anläggningarna och belastar enheterna som kostnader 

i form av avskrivning och internränta. För pågående 

byggprojekt som inte ianspråktagits har tidigare år 

ackumulerad internränta lagts till anskaffningsvärdet. 

Internräntan på dessa byggprojekt är borttagen från 

och med 2018.

För verksamhetslokaler ingår kapitalkostnaden i in-

ternhyran. För några verksamhetsfastigheter används 

annuitet som beräkningsmetod och för övriga inves-

teringar nominell/linjär beräkningsmetod. 

Avskrivning av maskiner och inventarier påbörjas 

månaden efter anskaffningen. För fastigheter påbörjas 

avskrivningen när anläggningen är färdig och kan 

användas.

Följande avskrivningstider har i huvudsak tillämpats i 

kommunen under året:

Objekt
Avskrivnings-
intervall i år

Verksamhetsfastigheter 3-80
Fastigheter för 
affärsverksamhet 10–50
Publika fastigheter (gator, 
vägar, parker och VA) 10–50

Uthyrda fastigheter 10–80

Hyrda fastigheter 10–33

Maskiner och inventarier 3–12

Bilar och transportmedel 3–12

Enligt RKR R4 ska kommunen dela upp sina 

anläggningstillgångar i betydande komponenter som 

sedan ska skrivas av separat. 

Kommunen använder en blandmodell med två olika 

tillvägagångssätt vid fördelningen av en investering på 

komponenter och det som avgör är vad det är för typ 

av investering. Byggprojekt fördelas på komponent 

vid tidpunkten då de tas i anspråk och reinvesteringar 

fördelas på komponent direkt vid kontering av 

fakturan. 

Följande komponentindelning och avskrivningstider 

tillämpas i kommunen för verksamhetsfastigheter, 

gata & park, VA och idrottsplatser/konstgräsplaner 

enligt ny modell med komponentindelning:

Komponentindelning för
verksamhetsfastigheter

Avskrivningstid

Mark -
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Markanläggning/
utemiljö

25 år

Stomme 80 år

Tak, plåt 40 år

Fasad 25 år

Värme, sanitet 25 år

El, ledningar 30 år

Invändigt bygg 10 år

Styr & Regler 20 år

Komponentindelning för gata 
& park

Avskrivningstid

Grundlager Evig

Mellanlager 30 år

Slitlager 15 år

Markanläggning/
Utemiljö

25 år

Komponentindelning för VA Avskrivningstid

Ledning 50 år

Pump 15 år

Styr och regler 20 år

Byggnad (stomme) 50 år

Komponentindelning för 
konstgräsplaner/
idrottsplatser

Avskrivningstid

Markuppbyggnad 25 år

Konstgräs 9 år

Belysning 15 år

Utrustning 10 år

Läktare 20 år

Övrig utrustning 15 år

Teknisk utrustning isbanor 25 år

Elcentral 30 år

Invändigt bygg 10 år

Ponton 40 år

Under 2018 har följande förändringar genomförts vad 

gäller komponenter och avskrivningstider för konst-

gräsplaner/idrottsplatser:

Markuppbyggnad har ändrats från 15 år till 25 år då 

det innehåller samma delar som komponent för parker 

samt byggprojekt och bör därför ha samma avskriv-

ningstid. Förändring har även gjorts gällande kompo-

nent teknisk utrustning isbanor då bedömning av 

livslängd har korrigerats från 10 år till 20 år. Kompo-

nent teknisk utrustning 5 år för konstgräsplaner/ 

idrottsplatser har tagits bort då den inte behövdes. 

Tillkommande komponenter för konstgräsplaner/ 

idrottsplatser är el-central, invändigt bygg och ponton 

då bedömningen har gjorts att dessa inte inryms i 

någon övrig redan framtagen komponent. 

Exploateringsutgifter
Upparbetade utgifter i kommunens exploaterings-

verksamhet redovisas som omsättningstillgång när 

kommunen inte ska äga tillgången och som anlägg-

ningstillgång när kommunen ska vara slutlig ägare, till 

exempel för gator och parker. 

Immateriella tillgångar
De immateriella tillgångarna i kommunen består av: 

Dokument- och ärendehanteringssystem inom Arkiv 

och registratur med avskrivningstid 5 år. Nytt per-

sonalsystem finns med avskrivningstid 5 år. Kultur- 

och fritidsförvaltningens E-utveckling 2016 – 2018 

med avskrivningstid 3 år. 

Redovisning av immateriella anläggningstillgångar 

sker i enlighet med RKR R3. 

Sammanställd redovisning
Sammanställd redovisning gör kommunen till årsredo-

visningen. Till bokslut för delår 1 görs inte ett full-

ständigt koncernbokslut utan ett förenklat sådant med 

tillhörande prognos per bolag och för helår. 

I den kommunala koncernen ingår samtliga bolag och 

kommunalförbund där kommunen har ett betydande 

inflytande (minst 20 procent), en så kallad samman-

ställd redovisning.  Den ska ge en samlad bild av kom-

munens och de kommunala företagens verksamhet och 

ekonomiska ställning.

Den sammanställda redovisningen har upprättats 

enligt förvärvsmetoden med proportionell konsolide-

ring. Samtliga koncernbolag upprättar årsredovisning 

enligt Bokföringsnämndens allmänna råd BFNAR 

2012:1 Årsredovisning och koncernredovisning (K3).

Följande bolag ingår i den sammanställda redovis-

ningen som sammanställs till årsredovisningen:

Bolag Ägarandel

Botkyrkabyggen AB 100 %

Botkyrka Stadsnät AB 100 %

Upplev Botkyrka AB 100 %

Hågelbyparken AB 100 %

SRV återvinning AB 31,5%

Söderenergi AB 29 %

Södertörns Energi AB
50 %

Södertörns Fjärrvärme AB
50 %

Botkyrka Södra Porten 
Holding AB

50 %

Tillväxt Botkyrka AB
100%

Ordlista 
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Anläggningstillgångar är tillgångar som kommunen 

tänker äga och använda under längre tid och som inte 

är av mindre värde, till exempel fastigheter, 

inventarier och finansiella tillgångar.

Annuitetsmetoden fördelar investeringens kapital-

tjänstkostnader, internränta och avskrivningar, med 

lika stora belopp för varje år av tillgångens ekono-

miska livslängd (jmf med nominell metod).

Avskrivning är en fördelning av anläggningstillgångars 

värdeminskning beräknat på anskaffningsvärde och 

nyttjandeperiod.

Derivat är finansiella instrument som innebär 

överenskommelser om förpliktelser vid en given 

framtida tidpunkt. Värdet på ett derivat är kopplat till 

en underliggande tillgång eller skuld. De vanligaste 

derivatinstrumenten är optioner, terminer och 

swappar.

Eget kapital är den del av tillgångarna som finansierats 

med egna medel och är skillnaden mellan samtliga 

tillgångar och samtliga skulder.

Finansnetto är skillnaden mellan finansiella intäkter 

och kostnader.

Internränta är ränta för de anläggningstillgångar som 

en viss verksamhet använder. 

Kapitalbindningstid talar om hur långa lån kommunen 

har i genomsnitt. 

Kapitalkostnad är ett samlingsbegrepp för internränta 

och avskrivningar på kommunens anläggningar i 

anläggningsregistret. Belastar verksamheternas 

resultat. 

Kortfristig fordran och skuld avser fordran, lån eller 

skuld som förfaller till betalning inom ett år.

Likviditet visar kommunens betalningsförmåga på kort 

sikt. Beräknas genom att dividera omsättnings-

tillgångar (minus varulager) med kortfristiga skulder.

Långfristig fordran och skuld avser fordran, lån eller 

skuld som förfaller till betalning senare än ett år från 

bokslutsdatum.

Nettoinvesteringar är investeringsutgifter efter avdrag 

för investeringsbidrag.

Nettokostnader avser driftkostnader efter avdrag för 

avgiftsintäkter, ersättningar och andra driftintäkter. 

Nominell metod innebär att avskrivning sker med lika 

stort belopp varje år och ränta beräknas på 

investeringens bokförda värde. Metoden ger minskade 

kapitaltjänstkostnader eftersom räntan beräknas på ett 

successivt lägre bokfört värde (jmf med annuitet).

Omsättningstillgångar är tillgångar som inte är 

avsedda för stadigvarande bruk eller innehav, det vill 

säga tillgångar som på kort sikt kan omvandlas till 

likvida medel. Hit räknas tillgångar i kassa, bank, 

kortfristiga placeringar, kortsiktiga fodringar och 

förråd.

Periodisering innebär att kostnader och intäkter 

fördelats till den redovisningsperiod de hör.

Räntebindningstid talar om hur lång tid kommunen har 

bundit räntan i genomsnitt.

Rörelsekapital är skillnaden mellan 

omsättningstillgångar och kortfristiga skulder. 

Det speglar kommunens finansiella ställning på kort 

sikt.

Soliditet visar kommunens betalningsförmåga på lång 

sikt. Beräknas genom att man dividerar eget kapital 

med tillgångarna.
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§ 163 

Försäljning av bostadskvarter, del av Tumba 8:524 och 
Tumba 8:36, i Tumba Centrum till AB Botkyrkabyggen 
(KS/2019:557) 

 
Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Kommunfullmäktige godkänner köpekontraktet där AB Botkyrkabyggen 
förvärvar av Botkyrka kommun, fastigheterna del av Tumba 8:524 och del 
av Tumba 8:36, för en köpeskilling om 28 215 000 kronor. 
 
Sammanfattning 

2015-01-13 vann detaljplanen för Tumba Centrum lagakraft. Genomföran-
det av detaljplanen har inte gjorts av den exploatör som äger själva centrum-
anläggningen, så exploateringsavtalet har gått ut. Det står nu fritt för  
kommunen att sälja de delar inom detaljplanen som kommunen äger till an-
nan part och som inte är beroende av att detaljplanen i stort genomförs.  
 
Det finns i detaljplanen två markområden som ska bebyggas med bostäder 
och som kommunen äger, varav det ena området nu föreslås säljas till  
AB Botkyrkabyggen för en köpeskilling om 28 215 000 kronor. Byggrätten 
uppgår till 5 300 kvm BTA och föreslaget pris är 5 500 kr/kvm BTA. Köpe-
skillingen är beräknad på 5 130 kvm BTA. Skulle laga kraftvunnet bygglov 
överstiga dessa 5 130 kvm BTA ska en tilläggsköpeskilling utgå med 5 500 
kr/kvm BTA för varje överstigande kvadratmeter.  
 
Köpekontraktet i övrigt innehåller sedvanliga paragrafer. Denna försäljning 
innebär att vi direktanvisat detta område till AB Botkyrkabyggen. Motivet 
till det är främst att få igång delar av Tumba Centrumomdaningen och i 
andra hand att AB Botkyrkabyggen behöver objekt som kan sättas igång 
omgående då de från och med 2020 i genomsnitt ska producera ca 300 
lgh/år.  
 
Samhällsbyggnadsnämnden behandlade ärendet 2019-08-29, § 249. 



BOTKYRKA KOMMUN PROTOKOLLSUTDRAG  2[2] 
Kommunstyrelsen  

 2019-10-07 Dnr  KS/2019:557  
 

 
Samhällsbyggnadsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-
07-30. 
 
Yrkanden 

Gabriel Melki (S) yrkar bifall till ordförandeförslaget.  
Stina Lundgren (M) yrkar bifall till ordförandeförslaget. 
Willy Viitala (M) yrkar bifall till ordförandeförslaget. 
Lars Holmberg (SD) yrkar bifall till ordförandeförslaget. 
 
Propositionsordning 

Ordföranden ställer ordförandeförslaget under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförandeförslaget.  
 
Protokollsanteckningar 

Att de byggrätter som innehafts av centrumägaren CityCon återtagits är en 
naturlig följd av att det förväntade byggandet inte uppfyllts. Men att direkt-
anvisa den aktuella kommunägda marken till det kommunala bolaget AB 
Botkyrkabyggen är enligt min bestämda uppfattning fel. Att enbart möjlig-
göra överlåtelse av marken till bolaget är att politiskt styra byggnationen till 
bostäder med hyresrätt. Nya centrum-nära bostäder (integrerade) i resecent-
rums nav skulle sannolikt attrahera nya kommuninvånare med arbete och 
god ekonomi då de erbjuds nära och bekväma kommunikationer för sina 
dagliga arbetsresor. Att kunna välja sin bostad med ägarrätt eller bostadsrätt 
skulle sannolikt öka intresset och möjligheterna för nya kommuninvånare. 
 
Yngve RK Jönsson (M) 
 
Kia Hjelte (M) anför till protokollet att hon vid yrkanderätt hade yrkat bifall 
till ordförandeförslaget. 
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 



Ärende 163 
Protokollsanteckning ‐ Försäljning av bostadskvarter, del av Tumba 8:524 och Tumba 8:36, i Tumba 
Centrum till AB Botkyrkabyggen 

Att de byggrätter som innehafts av centrumägaren CityCon återtagits är en naturlig följd av att det 
förväntade byggandet inte uppfyllts. Men att direktanvisa den aktuella kommunägda marken till det 
kommunala bolaget Botkyrka Byggen är enligt min bestämda uppfattning fel. Att enbart möjliggöra 
överlåtelse av marken till bolaget är att politiskt styra byggnationen till bostäder med hyresrätt. Nya 
centrum‐nära bostäder (integrerade) i resecentrums nav skulle sannolikt attrahera nya 
kommuninvånare med arbete och god ekonomi då de erbjuds nära och bekväma kommunikationer 
för sina dagliga arbetsresor. Att kunna välja sin bostad med ägarrätt eller bostadsrätt skulle sannolikt 
öka intresset och möjligheterna för nya kommuninvånare. 

Yngve RK Jönsson (M) 
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Samhällsbyggnadsnämnden

2019-08-29 Dnr sbf/2019:131 

§ 249
Försäljning av bostadskvarter i Tumba centrum till AB 
Botkyrkabyggen – del av Tumba 8:524 och del av Tumba 
8:36 (sbf/2019:131)

Beslut
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till kommunfullmäktige:

Kommunfullmäktige godkänner köpekontraktet där AB Botkyrkabyggen 
förvärvar av Botkyrka kommun, fastigheterna del av Tumba 8:524 och del 
av Tumba 8:36, för en köpeskilling om 28 215 000 kronor.

Sammanfattning
2015-01-13 vann detaljplanen för Tumba Centrum lagakraft. 
Genomförandet av detaljplanen har inte gjorts av den exploatör som äger 
själva centrumanläggningen, så exploateringsavtalet har gått ut. Det står nu 
fritt för 
kommunen att sälja de delar inom detaljplanen som kommunen äger till 
annan part och som inte är beroende av att detaljplanen i stort genomförs. 

Det finns i detaljplanen två markområden som ska bebyggas med bostäder 
och som kommunen äger, varav det ena området nu föreslås säljas till 
AB Botkyrkabyggen för en köpeskilling om 28 215 000 kronor. Byggrätten 
uppgår till 5 300 kvm BTA och föreslaget pris är 5 500 kr/kvm BTA. 
Köpeskillingen är beräknad på 5 130 kvm BTA. Skulle laga kraftvunnet 
bygglov överstiga dessa 5 130 kvm BTA ska en tilläggsköpeskilling utgå 
med 5 500 kr/kvm BTA för varje överstigande kvadratmeter. 

Köpekontraktet i övrigt innehåller sedvanliga paragrafer. Denna försäljning 
innebär att vi direktanvisat detta område till AB Botkyrkabyggen. Motivet 
till det är främst att få igång delar av Tumba Centrumomdaningen och i 
andra hand att AB Botkyrkabyggen behöver objekt som kan sättas igång 
omgående då de från och med 2020 i genomsnitt ska producera ca 300 
lgh/år. 
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Ärendet
Botkyrka kommun säljer till AB Botkyrkabyggen ett av de två kvarter som 
finns i detaljplanen för Tumba Centrum som kommunen äger. 
Exploateringsavtalet med centrumägaren har gått ut vilket gör att 
kommunen nu kan sälja sin mark till annan aktör. Köpeskillingen uppgår till 
28 215 000 kronor. Försäljningen är en direktanvisning så att AB 
Botkyrkabyggens behov av att producera 300 lgh/år fr.o.m. 2020 kan 
uppfyllas men främst för att få igång delar av Tumba Centrumomdaningen.

Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2019-07-30, utgör 
underlag för beslutet.

________________
Expedieras till

Kommunfullmäktige
Inger Larsson
Agneta Engver Lindquist
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Referens Mottagare

Agneta Lindquist Engver Samhällsbyggnadsnämnden

Tumba 8:524 - del av och del av Tumba 8:36, försäljning av 
bostadskvarter i Tumba Centrum till AB Botkyrkabyggen 

Förslag till beslut
Samhällsbyggnadsnämndens föreslag till kommunstyrelsen:

Kommunfullmäktige godkänner köpekontraktet där AB Botkyrkabyggen 
förvärvar av Botkyrka kommun fastigheterna, del av Tumba 8:524 och del 
av Tumba 8:36 för en köpeskilling om 28 215 000 kronor.

Sammanfattning
Botkyrka kommun säljer till AB Botkyrkabyggen ett av de två kvarter som 
finns i detaljplanen för Tumba Centrum som kommunen äger. 
Exploateringsavtalet med centrumägaren har gått ut vilket gör att 
kommunen nu kan sälja sin mark till annan aktör. Köpeskillingen uppgår till 
28 215 000 kronor. Försäljningen är en direktanvisning så att AB 
Botkyrkabyggens behov av att producera 300 lgh/år fr.o.m. 2020 kan 
uppfyllas men främst för att få igång delar av Tumba Centrumomdaningen.

Ärendet
2015-01-13 vann detaljplanen för Tumba Centrum lagakraft. 
Genomförandet av detaljplanen har inte gjorts av den exploatör som äger 
själva centrumanläggningen så exploateringsavtalet har gått ut. Det står nu 
fritt för kommunen att sälja de delar inom detaljplanen som kommunen äger 
till annan part och som inte är beroende av att detaljplanen i stort 
genomförs. Det finns i detaljplanen två markområden som ska bebyggas 
med bostäder och som kommunen äger varav det ena området nu föreslås 
säljas till AB Botkyrkabyggen för en köpeskilling om 28 215 000 kronor. 
Byggrätten uppgår till 5 300 kvm BTA och förslaget pris är 5 500 kr/kvm 
BTA. Köpeskillingen är beräknad på 5 130 kvm BTA. Skulle laga 
kraftvunnet bygglov överstiga dessa 5 130 kvm BTA ska en 
tilläggsköpeskilling utgå med 5 500 kr/kvm BTA för varje överstigande 
kvadratmeter. Köpekontraktet i övrigt innehåller sedvanliga paragrafer. 
Denna försäljning innebär att vi direktanvisat detta område till AB 
Botkyrkabyggen. Motivet till det är främst att få igång delar av Tumba 
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Centrumomdaningen och i andra hand att AB Botkyrkabyggen behöver 
objekt som kan sättas igång omgående då de från och med 2020 i 
genomsnitt ska producera ca 300 lgh/år. Annat projekt har överklagats.

Tina Gustafsson Agneta Engver Lindquist
Tf förvaltningschef Markchef

Följande handlingar biläggs:
Köpekontraktet
Bilaga A: Karta över objektet
Bilaga B: Utdrag ur fastighetsregistret
_________
Expedieras till

Kommunstyrelsen
Inger Larsson, tf Ekonomichef, Tef
Agneta Engver Lindquist, Markchef Sbf
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§ 165 

Ändring av felparkeringsavgifter i Botkyrka kommun 
(KS/2019:635) 

 
Beslut  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
1. Kommunfullmäktige fastställer höjning av felparkeringsavgifter i Bot-

kyrka kommun i tre grupper - 400, 700 och 1 100 kronor. 
 

2. Kommunfullmäktige beslutar att avgiftshöjningarna ska träda i kraft från 
2020-01-01. 

 

Reservation 

Samtliga ledamöter för (TUP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
 
Sammanfattning 

Kommunens gator används av många trafikantgrupper i konkurrens. Sam-
hällsbyggnadsförvaltningen måste i sitt arbete beakta alla gruppers intres-
sen. Ett viktigt uppdrag för förvaltningen är att förbättra framkomligheten 
samt säkerställa trafiksäkerhet och tillgänglighet på kommunens gator. Ga-
tans primära funktion måste värnas. För att ordna trafiken är avgiftsuttaget 
för parkering i strid med gällande parkeringsregler en viktig faktor.  
 
Nuvarande belopp för felparkering på 400 kronor respektive 700 kronor i 
Botkyrka kommun fastställdes 2005. 
 
Som en anpassning till 2019 års prisnivåer och i syfte att öka regelefterlev-
naden, föreslås att avgifterna höjs. Beroende på hur allvarlig den otillåtna 
parkeringen anses vara, föreslås att felparkeringsavgiften indelas i tre grup-
per och justeras till 400, 700 respektive 1 100 kronor. 
 
Regeringen fastställer enligt lagen (1976:206) om felparkeringsavgift lägsta 
och högsta belopp för felparkeringsavgift. Avgiften får därvid varieras med 
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hänsyn till skilda parkeringsöverträdelser och är för närvarande fastställt till 
lägst 75 kronor och högst 1 300 kronor. Enligt förordningen (1976:1128) 
om felparkeringsavgift är det kommunen som fastställer felparkeringsavgif-
tens storlek tillsammans med polismyndighetens godkännande. De avgifter 
som kommunfullmäktige fastställer för allmän plats, blir också maxbelopp 
för de kontrollavgifter som får tas ut på kvartersmark inom Botkyrka kom-
mun.  
 
Syftet med höjningen är att fler ska parkera rätt. För att följa upp efterlevna-
den av parkeringen i kommunen så kommer antalet övervakningstimmar 
behöva utökas vilket medför en kostnad som bedöms motsvara den margi-
nella ökade intäkten som den nya taxan genererar. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden behandlade ärendet 2019-09-24, § 299. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens redogör för ärendet i tjänsteskrivelse, 
2019-08-21. 
 
Yrkanden 

Gabriel Melki (S) yrkar bifall till ordförandeförslaget.  
Carl Widercrantz (TUP) och Camilla Jägemalm (TUP) yrkar avslag på ord-
förandeförslaget, bilaga. 
 
Propositionsordning 

Ordföranden ställer ordförandeförslaget mot Carl Widercrantz (TUP) och 
Camilla Jägemalms (TUP) avslagsyrkande och finner att kommunstyrelsen 
beslutar i enlighet med ordförandeförslaget.  
 
Särskilt yttrande  

Stina Lundgren (M), Willy Viitala (M), Kia Hjelte (M) och Yngve RK 
Jönsson (M) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga.  
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 
 
 
 



  
 
 
Kommunstyrelsen/Kommunfullmäktige                     Yrkande
                                            2019-10-07 

 
Ärende 165: Ändring av felparkeringsavgifter i Botkyrka  
 

Syftet med den föreslagna höjningen av felparkeringsavgifter är att fler ska parkera rätt. Vi tror 

dock inte att en höjning av felparkeringsavgifterna kommer till rätta med problematiken.  

 

I flera familjer är bilen en nödvändighet för att klara vardagen samtidigt som det är ett synnerligen 

hårt tryck på flera parkeringsplatser i kommunen. Vid t ex skolor, äldreboenden och 

infartsparkeringar kan det vara svårt att hitta lediga parkeringsplatser. Låt oss illustrera problemet 

med ett konkret exempel.  

 

För några år sedan belyste Tullingepartiet, via ett ledamotsinitiativ, att den parkering som finns vid 

Banslättsskolan är otillräcklig för att hantera trafiken vid de tider då de flesta föräldrar lämnar eller 

hämtar sina barn vid skolan. Många föräldrar parkerar istället utefter Aftonvägen som ligger inom 

den parkeringsförbudszon som finns på södra sidan om järnvägen i Tullinge. Under en vecka 

utfördes parkeringsövervakning på platsen vilket väckte upprördhet hos de föräldrar som inte 

kunnat hitta någon annan parkeringsplats.  

 

En avgiftshöjning skulle varken lösa problemet ovan eller andra likande situationer. 

Avgiftshöjningen skulle snarare bidra till fler övervakningstimmar och en pressad arbetssituation 

för parkeringsvakterna. Många felparkeringar handlar dessutom om lindriga förseelser som inte 

utgör någon fara för trafiksäkerheten. Ett exempel är när bilen parkeras med ett hjul utanför 

parkeringsrutan.  

 

Vi i Tullingepartiet vill därför anlägga fler parkeringsplatser för att möjliggöra rätt parkering. Vi vill 

inte höja avgifterna utan anser att nuvarande nivåer är fullt tillräckliga. 

 

Vi föreslår kommunstyrelsen/kommunfullmäktige besluta 

 

att avslå ordförandeförslaget  

 

Carl Widercrantz (TUP)  Camilla Jägemalm (TUP)   
 

 



 

 
 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

2019-10-07 
 
Ärende 165 Ändring av felparkeringsavgifter i Botkyrka kommun 

(KS/2019:635)
 

 
Det är en självklarhet att man ska parkera sin bil korrekt utifrån de anvisade 
parkeringsplatser som vi har i kommunen, genom detta förbättrar man framkomligheten 
och säkerställer trafiksäkerheten.  
 
Det vi dock vill påminna om är behovet av fler parkeringsplatser som ligger särskilt i 
anslutning till vår kollektivtrafik. Detta för att uppmuntra fler Botkyrkabor att lämna 
bilen i kommunen och resa kollektivt till arbetet, studier eller andra aktiviteter utanför 
kommunen. Anledning till att många felparkerar sin bil är just att det är få 
parkeringsplatser och att många lämnar sin bil i desperation för att komma i tid till t.ex. 
sitt arbete.  
Vi som kommun måste se över hur vi kan utöka med fler infartsparkeringar för att 
underlätta vardagspusslet för våra Botkyrkabor.  
 
 

 
 
 
Stina Lundgren (M)   Willy Viitala (M)  
 
Yngve R K Jönsson (M) Kia Hjelte (M) 
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§ 299
Förslag till ändring av felparkeringsavgifter i Botkyrka kommun 
(sbf/2019:149)

Beslut 
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till kommunfullmäktige:

1. Kommunfullmäktige fastställer höjning av felparkeringsavgifter i 
    Botkyrka kommun i tre grupper – 400, 700 och 1100 kr och godkänner 
    i övrigt samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 
    2019-08-21.

2. Kommunfullmäktige beslutar att avgiftshöjningarna ska träda i kraft från 
    2020-01-01.

Sammanfattning
Kommunens gator används av många trafikantgrupper i konkurrens. 
Samhällsbyggnadsförvaltningen måste i sitt arbete beakta alla gruppers 
intressen. Ett viktigt uppdrag för förvaltningen är att förbättra framkomligheten 
samt säkerställa trafiksäkerhet och tillgänglighet på kommunens gator. Gatans 
primära funktion måste värnas. För att ordna trafiken är avgiftsuttaget för 
parkering i strid med gällande parkeringsregler en viktig faktor. 

Nuvarande belopp för felparkering på 400 kronor respektive 700 kronor i 
Botkyrka kommun fastställdes 2005.

Som en anpassning till 2019 års prisnivåer och i syfte att öka 
regelefterlevnaden, föreslås att avgifterna höjs. Beroende på hur allvarlig 
den otillåtna parkeringen anses vara, föreslås att felparkeringsavgiften 
indelas i tre grupper och justeras till 400, 700 respektive 1 100 kronor.

Ärendet
Regeringen fastställer enligt lagen (1976:206) om felparkeringsavgift lägsta 
och högsta belopp för felparkeringsavgift. Avgiften får därvid varieras med 
hänsyn till skilda parkeringsöverträdelser och är för närvarande fastställt till 
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lägst 75 kronor och högst 1 300 kronor. Enligt förordningen (1976:1128) 
om felparkeringsavgift är det kommunen som fastställer 
felparkeringsavgiftens storlek tillsammans med polismyndighetens 
godkännande. De avgifter som kommunfullmäktige fastställer för allmän 
plats, blir också maxbelopp för de kontrollavgifter som får tas ut på 
kvartersmark inom Botkyrka kommun. 

Syftet med höjningen är att fler ska parkera rätt. För att följa upp 
efterlevnaden av parkeringen i kommunen så kommer antalet 
övervakningstimmar behöva utökas vilket medför en kostnad som bedöms 
motsvara den marginella ökade intäkten som den nya taxan genererar.

Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2019-08-21, utgör 
underlag för beslutet.

________________
Expedieras till  
Kommunfullmäktige 

Anders Öttenius

Marianne Fernström



TJÄNSTESKRIVELSE  

2019-08-21

1 [4]

Sbf/2019:149

SAMHÄLLSBYGGNADSFÖRVALTNINGEN

Post Botkyrka kommun, 14785 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45 · Kontaktcenter 08-530 610 00

Direkt 08-530 610 00 · Sms  · E-post marianne.fernstrom@botkyrka.se

Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax  · Webb www.botkyrka.se

Samhällsbyggnadsförvaltningen 

Stadsmiljöenheten

Referens Mottagare

Marianne Fernström Samhällsbyggnadsnämnden

Förslag till ändring av felparkeringsavgifter i Botkyrka 
kommun (SBF/2019:149)

Förslag till beslut 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till samhällsbyggnadsnämnden:

Samhällsbyggnadsnämndens förslag till kommunstyrelsen:

1. Kommunfullmäktige fastslår höjningen av felparkeringsavgifter i Botkyrka 

kommun att träda i kraft från den 2020-01-01.

Sammanfattning
Kommunens gator används av många trafikantgrupper i konkurrens. 

Samhällsbyggnadsförvaltningen måste i sitt arbete beakta alla gruppers intressen. 

Ett viktigt uppdrag för förvaltningen är att förbättra framkomligheten samt 

säkerställa trafiksäkerhet och tillgänglighet på kommunens gator. Gatans primära 

funktion måste värnas. För att ordna trafiken är avgiftsuttaget för parkering i strid 

med gällande parkeringsregler en viktig faktor. 

Nuvarande belopp för felparkering på 400 kronor respektive 700 kronor i 

Botkyrka kommun fastställdes 2005.

Som en anpassning till 2019 års prisnivåer och i syfte att öka 

regelefterlevnaden, föreslås att avgifterna höjs. Beroende på hur allvarlig den 

otillåtna parkeringen anses vara, föreslås att felparkeringsavgiften indelas i tre 

grupper och justeras till 500, 700 respektive 1 100 kronor.

Ärendet
Regeringen fastställer enligt lagen (1976:206) om felparkeringsavgift lägsta 

och högsta belopp för felparkeringsavgift. Avgiften får därvid varieras med 

hänsyn till skilda parkeringsöverträdelser och är för närvarande fastställt till 

lägst 75 kronor och högst 1 300 kronor. Enligt förordningen (1976:1128) om 

felparkeringsavgift är det kommunen som fastställer felparkeringsavgiftens 

storlek tillsammans med polismyndighetens godkännande. De avgifter som 
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kommunfullmäktige fastställer för allmän plats, blir också maxbelopp för de 

kontrollavgifter som får tas ut på kvartersmark inom Botkyrka kommun. 

Syftet med kommunal parkeringsövervakning är att säkerställa 

framkomligheten för samtliga trafikanter och att öka trafiksäkerheten för 

oskyddade trafikanter. För att uppnå en bättre efterlevnad av de bestämmelser 

som reglerar stannande och parkering av fordon tas en avgift ut. Efterlevnaden 

är i dag väldigt låg på många platser vilket drabbar såväl näringsidkare som 

fastighetsägare och försvårar kommunens gatuunderhåll. 

Felparkerade fordon innebär även en trafiksäkerhetsrisk.

Felparkeringsavgifter används bland annat som ett styrmedel för att skapa 

bättre möjligheter till korttidsparkeringar samt för att trygga framkomligheten 

för t.ex. sjukvård, räddningstjänst och renhållning. Felparkerade fordon 

inverkar negativt på framkomlighet, tillgänglighet och trafiksäkerhet.

För att minska problemet föreslår samhällsbyggnadsförvaltningen att 

felparkeringsavgiften justeras.

Felparkeringsavgifterna fastställdes, år 2005, till 400 kronor respektive 700 

kronor. 

Kommunfullmäktige beslutade att fastställa avgiften för trafikfarliga/hindrande 

felparkeringar, på plats där det är förbud att stanna och parkera till 700 kronor 

och övriga överträdelser (parkeringsförbud, p skiva saknas/felställd, förhyrd 

plats mm.) till 400 kronor på övriga.

Som en anpassning till 2019 års prisnivåer, avgiftsnivåer i närliggande 

kommuner och i syftet att öka regelefterlevnaden föreslås att avgifterna höjs. 

Beroende på hur allvarlig parkeringsöverträdelsen anses vara, föreslås 

Felparkeringsavgift, dvs överträdelser av bestämmelser i Trafikförordningen 
(1998:1276) och i lokala trafikföreskrifter

1 100 kronor för trafikfarliga/hindrande felparkeringar:

 Trafikfarlig eller hindrande uppställning av fordon – där stannande och 

parkering är förbjuden.

 Parkering endast tillåten för vissa trafikanter eller ändamål.

 Reserverad plats för rörelsehindrad.

700 kronor för trafikstörande felparkeringar där det är förbud att parkera:

 Alla sorters parkeringsförbud och utanför markerad plats.

 Förhyrd plats.

500 kronor för mindre trafikstörande felparkeringar:

 Parkering längre än tillåten tid.

 P-skiva, saknar, felinställd, utöver tillåten tid

 Parkerad på avgiftsbelagd parkering utan att erlägga avgift.

 Parkerat längre än betald tid eller utan giltig/synlig biljett.



BOTKYRKA KOMMUN

Samhällsbyggnadsförvaltningen
Stadsmiljöenheten

TJÄNSTESKRIVELSE  

2019-08-21

3 [4]

felparkeringsavgiften höjas från 400 respektive 700 kronor till: 500, 700 och 1 

100 kronor. Se förslag nedan: 

Polisens synpunkter
Enligt Lag om Kommunal Parkeringsövervakning (SFS 1987:24) ska 

polismyndigheten godkänna alla förändringar av felparkeringsavgift och på 

vilket sätt parkeringsövervakningen är organiserad. Innan kommunfullmäktige 

fastställer den nya avgiftsnivån ska Polismyndighetens yttrat sig över och 

godkänt den nya avgiften.

Polisen har följande synpunkter:

Polisen i Botkyrka använder sig mycket av ”Bilmålvaktslagen” vid sitt arbete 
att bärga bort felparkerade bilar. Dessa bilar är oftast i trafikfarligt skick och 
används många gånger av kriminella personer och skapar otrygghet i 
bostadsområdena när de slarvigt felparkeras på t.ex. innergårdar, gångvägar 
m.m. Det innebär att ju högre avgiften är desto snabbare uppnås minigränsen 
på 5000 kronor som är kravet att få bärga bort den. Med en högre avgift 
betyder det att polisen snabbare kan få bort sådana bilar från kommunens 
gator och vägar och på så sätt skapa en större trygghet.

Polismän i Botkyrka har vid flertalet tillfällen vid utfärdade av 
felparkeringsavgift fått höra av drabbade bilägare att det är ett lågt belopp på 
utfärdad avgift och att de hade förväntat sig ett högre belopp. Polismännen 
har även fått höra att det är dyrare att felparkera i andra kommuner och att 
man inte slarvar lika mycket när man parkerar utanför Botkyrka kommun. 

Omvärldsperspektivet
Nedan redovisas en jämförelse med några kommuner i länet: 

 I Stockholm är avgifterna 900, 1100 och 1300 kronor. (beslut 2019)

 I Solna är avgiften 500, 750 och 1200 kronor. (beslut 2019)

 I Södertälje är avgifterna 400, 700 och 1300kronor. (beslut 2019)

 I Huddinge är avgiften 450 och 700 kronor. (beslut 2010)  

 I Haninge är avgiften 450 och 700 kronor. (beslut 2015) 

I de närliggande kommunerna Huddinge och Haninge pågår utredningar kring 

en kommande höjning utifrån regeringsbeslut om ny högsta nivå för 

felparkeringsavgift.

Jämställdhetsperspektivet



BOTKYRKA KOMMUN

Samhällsbyggnadsförvaltningen
Stadsmiljöenheten

TJÄNSTESKRIVELSE  

2019-08-21

4 [4]

Resmönstret för män och kvinnor har under det senaste årtiondet blivit mer 

jämlikt, men än i dag finns skillnader.  Felparkerade bilar kan bli hinder för 

både fotgängare, övriga trafikanter och inte minst för kollektivtrafiken. 

Förslaget förväntas få en positiv påverkan på perspektivet.

Tillgänglighetsperspektivet
På strategiska platser i nära anslutning till kommunal service så finns reserverade 

parkeringsplatser för rörelsehindrade. Då dessa missbrukas av obehöriga fordon blir 

innebörden att den med funktionsnedsättning inte når sin service. Genom en ökad 

avgift för felparkering på parkeringsplatser avsedda för rörelsehindrade bedöms den 

obehöriga parkeringen att minska. 

Ekonomiska konsekvenser
Syftet med höjningen är att fler ska parkera rätt. För att följa upp efterlevnaden 

av parkeringen i kommunen så kommer antalet övervakningstimmar behöva 

utökas vilket medför en kostnad som bedöms motsvara den marginella ökade 

intäkten som den nya taxan genererar.

Carina Molin Anders Öttenius 

Samhällsbyggnadsdirektör Chef Stadsmiljöenheten 

________ 
Expedieras till 

Kommunfullmäktige 

Anders Öttenius

Marianne Fernström
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§ 166 

Kommunfullmäktiges sammanträdesordning 2020 
(KS/2019:541) 

 
Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Kommunfullmäktige beslutar om följande sammanträdesdagar 2020:  
 
30 januari, 20 februari, 26 mars, 23 april, 28 maj, 16 juni*, 24 september, 22 
oktober, 26 november# samt 17 december. 
 
*) ändrad veckodag 
#) mål och budget 2021 med flerårsplan 2022-2024 
 
Sammanfattning 

Kommunfullmäktige ska enligt kommunallag 5 kap, § 12, besluta om sina 
sammanträden under verksamhetsåret. Enligt kommunfullmäktiges arbets-
ordning § 6, ska kommunfullmäktige hålla ordinarie sammanträden varje 
månad med undantag för juli och augusti.  
 
Om det föreligger särskilda skäl, får ordföranden efter samråd med vice ord-
förandena, enligt arbetsordningen § 8, ställa in ett sammanträde eller ändra 
dagen eller tiden för sammanträdet. Om ordföranden beslutar att ett sam-
manträde ska ställas in eller att dagen eller tiden för ett sammanträde ska 
ändras, ska ordföranden se till att varje ledamot och ersättare underrättas om 
beslutet. Uppgift om beslutet ska snarast tillkännages på lämpligt sätt. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-
09-03. 
 
Propositionsordning 

Ordföranden ställer ordförandeförslaget under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförandeförslaget.  
_____   
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Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 
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Kommunledningsförvaltningen  
Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45 · Kontaktcenter 08-530 610 00
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Referens Mottagare
Jesper Dahl Kommunstyrelsen

Kommunfullmäktige

Kommunfullmäktiges sammanträdesordning 2020
(KS/2019:541) 

Förslag till beslut
Kommunledningsförvaltningens förslag till kommunstyrelsen:

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige:

Kommunfullmäktige beslutar om följande sammanträdesdagar 2020: 

30 januari, 20 februari, 26 mars, 23 april, 28 maj, 16 juni*, 24 september, 22 
oktober, 26 november# samt 17 december.

*) ändrad veckodag
#) mål och budget 2021 med flerårsplan 2022-2024

Sammanfattning
Kommunfullmäktige ska enligt kommunallag 5 kap, § 12, besluta om sina 
sammanträden under verksamhetsåret. Enligt kommunfullmäktiges 
arbetsordning § 6, ska kommunfullmäktige hålla ordinarie sammanträden 
varje månad med undantag för juli och augusti. 

Om det föreligger särskilda skäl, får ordföranden efter samråd med vice 
ordförandena, enligt arbetsordningen § 8, ställa in ett sammanträde eller 
ändra dagen eller tiden för sammanträdet. Om ordföranden beslutar att ett 
sammanträde ska ställas in eller att dagen eller tiden för ett sammanträde ska 
ändras, ska ordföranden se till att varje ledamot och ersättare underrättas om 
beslutet. Uppgift om beslutet ska snarast tillkännages på lämpligt sätt. 

Leif Eriksson Jakob Etaat
Kommundirektör Kanslidirektör 
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_________
Expedieras till
Kommunstyrelsens beslut expedieras till:
Kommunfullmäktige

Kommunfullmäktiges beslut expedieras till:
Samtliga gruppledare och politiska sekreterare
Samtliga nämnder, beredningar, utskott m.fl.
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§ 167 

Svar på motion - Ombyggnad av Tumbascenen för att mot-
svara kommunfullmäktiges krav (M) (KS/2019:190) 

 
Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Kommunfullmäktige anser motionen besvarad. 
 

Sammanfattning  

Jimmy Baker (M), Willy Viitala (M) och Andrei Ingnat (M) har vid kom-
munfullmäktiges sammanträde 2019-04-25, § 70, inkommit med motionen: 
Ombyggnation av Tumbascenen för att motsvara kommunfullmäktiges krav. 
Motionärerna skriver att Tumbascenen tidigare utgjorde sessionssal för 
fullmäktige innan flytten till Hallunda samt är motionärerna av uppfattning-
en att sessionssalen ska vara placerad i centralorten Tumba. Därför föreslås 
att: 
 
- Samhällsbyggnadsnämnden och tekniska nämnden får i uppdrag att ta 

fram kostnader för ombyggnation av Tumbascenen för att motsvara 
kommunfullmäktiges krav. 
 

- Samhällsbyggnadsnämnden får i uppdrag att jämföra ombyggnadskost-
naderna med hur mycket det skulle kosta att inkorporera byggandet av 
en ny sessionssal i det nya planerade kommunhuset. 
 

Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-
09-25. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden behandlade ärendet 2019-08-29, § 247. 
 
Tekniska nämnden behandlade ärendet 2019-08-26, § 83. 
 
Folkets hus Tumba har yttrat sig i ärendet. 
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Motivering  

I samband med mål och budget för 2018 gav kommunfullmäktige tekniska 
nämnden i uppdrag att, i samverkan med kommunstyrelsen, utreda en ny lo-
kalisering av kommunfullmäktiges sammanträde parallellt med att ett nytt 
kommunhus byggs.  
 
I och med uppdraget utreddes följande alternativ för placering av fullmäkti-
gesal: Xenter, Folkets hus Tumba/Segersjö, Hangaren i Alby och Tumba-
scenen.  
 
Återrapporteringen visade på att en anpassning av Tumbascenen skulle in-
nebära omfattande och kostsam ombyggnation. Ombyggnationerna skulle 
även riskera att begränsa Tumbascenens nuvarande funktion och använd-
ning.  
 
Propositionsordning 

Ordföranden ställer ordförandeförslaget under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförandeförslaget.  
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 
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Referens Mottagare
Jesper Dahl Kommunstyrelsen

Yttrande över motion - Ombyggnad av Tumbascenen för att 
motsvara kommunfullmäktiges krav (M) (KS/2019:190) 

Sammanfattning 
Jimmy Baker (M), Willy Viitala (M) och Andrei Ingnat (M) har vid 
kommunfullmäktiges sammanträde 2019-04-25, § 70, inkommit med 
motionen: Ombyggnation av Tumbascenen för att motsvara 
kommunfullmäktiges krav. Motionärerna skriver att Tumbascenen tidigare 
utgjorde sessionssal för fullmäktige innan flytten till Hallunda samt är 
motionärerna av uppfattningen att sessionssalen ska vara placerad i 
centralorten Tumba. Därför föreslås att:

- Samhällsbyggnadsnämnden och tekniska nämnden får i uppdrag att ta 
fram kostnader för ombyggnation av Tumbascenen för att motsvara 
kommunfullmäktiges krav.

-  Samhällsbyggnadsnämnden får i uppdrag att jämföra 
ombyggnadskostnaderna med hur mycket det skulle kosta att 
inkorporera byggandet av en ny sessionssal i det nya planerade 
kommunhuset.

Samhällsbyggnadsnämnden behandlade ärendet 2019-08-29, § 247.

Tekniska nämnden behandlade ärendet 2019-08-26, § 83.

Folkets hus Tumba har yttrat sig i ärendet.

Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden föreslår att motionen anses besvarad med 
hänvisning till att motionen som helhet ligger inom tekniska nämndens 
verksamhetsområde. Samhällsbyggnadsnämnden äger därför inte rådighet i 
frågorna och hänvisar till tekniska nämndens svar på motionen.

Tekniska nämnden föreslår att motionen anses besvarad med hänvisning till 
att tekniska nämnden har genom mål och budget 2019 fått i uppdrag att se 
över lämplig placering av en ny fullmäktigesal. De alternativ som ska 
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belysas är de som ligger i geografisk närhet till det planerade nya 
kommunhuset. Att anpassa Tumbascenen alternativt skapa en lokal i Xenter 
är två alternativ som kommer att ingå i resultatet av uppdraget.

Eftersom uppdrag som täcker motionärernas förslag redan är beslutade av 
kommunfullmäktige föreslår tekniska nämnden att motionen ska anses 
besvarad.

Folkets hus Tumba anför att föreslagna anpassningar av salongen skulle 
påverka Tumbascenens verksamhet negativt. De ser hellre en lösning att 
anpassa Viktoriasalen för ändamålet.

Jakob Etaat
Kanslidirektör 

_________
Expedieras till
Kommunfullmäktige
Tekniska nämnden
Samhällsbyggnadsnämnden
Folkets hus Tumba
Jimmy Baker (M)
Willy Viitala (M) 
Andrei Ingnat (M)
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Samhällsbyggnadsnämnden
2019-08-29 Dnr sbf/2019:140 

§ 247
Motion - Ombyggnad av Tumbascenen för att motsvara 
kommunfullmäktiges krav (sbf/2019:140) 

Beslut
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till kommunfullmäktige:

Motionen anses besvarad.

Reservation
Moderaterna reserverar sig mot beslutet till förmån för att bifalla motionen.

Sammanfattning
Motionen har, förutom att gå till samhällsbyggnadsnämnden, även skickats 
till tekniska nämnden. Enligt mål och budget 2019 har tekniska nämnden ett 
uppdrag att, i samverkan med kommunstyrelsen, utreda en ny lokalisering 
av kommunfullmäktiges sammanträden. Uppdraget ska utföras parallellt 
med bygget av det nya kommunhuset och i samverkan med kommun-
styrelsen.

Motionen som helhet ligger inom tekniska nämndens verksamhetsområde. 
Samhällsbyggnadsnämnden äger därför inte rådighet i frågorna och hänvisar 
till tekniska nämndens svar på motionen.

Ärendet
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att yttra sig över en motion 
om att bygga om Tumbascenen för att motsvara kommunfullmäktiges krav.

I motionen föreslås att samhällsbyggnadsnämnden får i uppdrag att 
tillsammans med tekniska nämnden ta fram kostnader för en ombyggnation 
av Tumbascenen för att motsvara kommunfullmäktiges krav. Vidare 
föreslås att samhällsbyggnadsnämnden får i uppdrag att jämföra 
ombyggnadskostnaderna för Tumbascenen med kostnaden att inkorporera 
sessionssalen i det planerade nya kommunhuset.
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Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2019-05-24, utgör 
underlag för beslutet.

Yrkanden
Moderaterna yrkar att motionen ska bifallas. Ordföranden (S) yrkar att 
motionen ska anses besvarad.

Proposition
Ordföranden ställer proposition på sitt förslag att anse motionen besvarad 
och Moderaternas yrkande om bifall till motionen och finner att 
samhällsbyggnadsnämnden beslutar att anse motionen besvarad.  

________________
Expedieras till
Kommunfullmäktige
Ann-Christine Gebart
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Referens Mottagare
Ann-Christine Gebart Samhällsbyggnadsnämnden

Motion - Ombyggnad av Tumbascenen för att motsvara 
kommunfullmäktiges krav (M), KS2019:190 

Förslag till beslut
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till kommunfullmäktige:
Motionen anses besvarad.

Ärende
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att yttra sig över en motion 
från Andrei Ignat (M), Willy Viitala (M) och Jimmy Baker (M) angående en 
ombyggnad av Tumbascenen för att motsvara kommunfullmäktiges krav.

Motionärerna anser att kommunfullmäktiges sessionssal bör placeras i 
kommunens centralort, Tumba, antingen på Tumbascenen (efter 
ombyggnation/ uppgradering av salong, pentry och foajé) eller i det nya 
kommunalhuset. 

I sin motion föreslås att samhällsbyggnadsnämnden får i uppdrag att 
tillsammans med Tekniska nämnden ta fram kostnader för en ombyggnation 
av Tumbascenen för att motsvara kommunfullmäktiges krav. Vidare 
föreslås att samhällsbyggnadsnämnden får i uppdrag att jämföra 
ombyggnadskostnaderna för Tumbascenen med kostnaden att inkorporera 
sessionssalen i det planerade nya kommunhuset.

Yttrande
Motionen har, förutom att gå till Samhällsbyggnadsnämnden, även skickats 
till Tekniska nämnden. Enligt mål och budget 2019 har Tekniska nämnden 
ett uppdrag att, i samverkan med kommunstyrelsen, utreda en ny 
lokalisering av kommunfullmäktigesammanträden. Uppdraget ska utföras 
parallellt med bygget av det nya kommunhuset och i samverkan med 
kommunstyrelsen.
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Motionen som helhet ligger inom Tekniska nämndens verksamhetsområde. 
Samhällsbyggnadsnämnden äger därför inte rådighet i frågorna och hänvisar 
till Tekniska nämndens svar på motionen.

Samhällsbyggnadsförvaltningen förslår samhällsbyggnadsnämnden att 
härmed anse motionen besvarad.

Carina Molin
Samhällsbyggnadsdirektör
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Tekniska nämnden
2019-08-26 Dnr TEF/2019:115 

§ 83
Yttrande över motion - Ombyggnad av Tumbascenen för att 
motsvara kommunfullmäktiges krav (M) (TEF/2019:115)
Beslut
Tekniska nämndens förslag till kommunfullmäktige:

Motionen anses besvarad.

Sammanfattning
Tekniska förvaltningen har i mål och budget 2019 fått uppdraget att se över 
lämplig placering av en ny fullmäktigesal. De alternativ som ska belysas är 
de som ligger i geografisk närhet till det planerade nya kommunhuset. Att 
anpassa Tumbascenen alternativt skapa en lokal i Xenter är två alternativ 
som kommer att ingå i resultatet av uppdraget.

Eftersom uppdrag som täcker motionärernas förslag redan är beslutade av 
kommunfullmäktige föreslår tekniska nämnden att motionen ska anses 
besvarad.

Ärendet
Tekniska nämnden har fått i uppdrag att yttra sig över en motion lämnad av 
Andrei Ignat (M), Willy Viitala (M) och Jimmy Baker (M). Motionärerna 
föreslår kommunfullmäktige besluta att
-uppdra åt samhällsbyggnadsförvaltningen att, tillsammans med tekniska 
nämnden, ta fram kostnaderna för att bygga om Tumbascenen för att 
motsvara kommunfullmäktiges krav, samt
-uppdra åt samhällsbyggnadsnämnden att jämföra ombyggnadskostnaderna 
med hur mycket det kan kosta att inkorporera byggandet en ny sessionssal i 
det planerade kommunalhuset.

Tekniska förvaltningens tjänsteskrivelse 2019-06-20 utgör underlag för 
beslutet.

__________

Expedieras till:
Kommunfullmäktige
Frank Renebo
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TEKNISKA FÖRVALTNINGEN

Post Botkyrka kommun, 14785 Tumba · Besök Munkhättevägen 45 · Kontaktcenter 
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Tekniska förvaltningen 
Lokalförsörjning och fastighet

Referens Mottagare
Frank Renebo Tekniska nämnden

Yttrande över motion – Ombyggnad av Tumbascenen för att 
motsvara kommunfullmäktiges krav (M), TEF/2019:115
Förslag till beslut
Tekniska nämndens förslag till kommunfullmäktige

Motionen anses besvarad.

Sammanfattning
Motionären föreslår att Tumbascenen ska byggas om till sessionssal för 
kommunfullmäktige.

Motionären föreslår att 
-uppdra åt samhällsbyggnadsförvaltningen att, tillsammans med tekniska 
nämnden, ta fram kostnaderna för att bygga om Tumbascenen för att motsvara 
kommunfullmäktiges krav, samt
-uppdra åt samhällsbyggnadsnämnden att jämföra ombyggnadskostnaderna 
med hur mycket det kan kosta att inkorporera byggandet en ny sessionssal i det 
planerade kommunalhuset.

Bakgrund
Tumbascenen var tidigare sessionssal för kommunfullmäktige innan flytten till 
Hallunda folkets hus. En ombyggnation skulle möjliggöra att lokalen klarar de 
nya kraven på en fullmäktigesal.

Uppdrag i mål och budget 2019
Tekniska förvaltningen har i mål och budget 2019 fått uppdraget att se över 
lämplig placering av en ny fullmäktigesal. De alternativ som ska belysas är de 
som ligger i geografisk närhet till det planerade nya kommunhuset. Att anpassa 
Tumbascenen alternativt skapa en lokal i Xenter är två alternativ som kommer 
att ingå i resultatet av uppdraget.

Eftersom uppdrag som täcker motionärens förslag redan är beslutade av 
kommunfullmäktige föreslår tekniska nämnden att motionen ska anses 
besvarad.

Mikael Henning Frank Renebo
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Kommunstyrelsen  
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§ 168 

Svar på motion - Illegala bosättningar och avhysningar (M) 
(KS/2019:179) 

 
Beslut 

Kommunstyrelsens förslag kommunfullmäktige: 
 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 
 
Sammanfattning 

Willy Viitala (M), Kia Hjelte (M), Andrei Ignat (M), Stina Lundgren (M), 
Yngve RK Jönsson (M), Mehmet Kulbay (M), Jimmy Baker (M), Solveig 
Nilsson (M) och Ufuk Sen (M) har i en motion föreslagit att kommunstyrel-
sen ska ta fram en policy och tillskjuta de medel som behövs för att den 
kommunala ordningsstadgan ska kunna upprätthållas ifråga om att löpande 
kunna avhysa illegala bosättningar i kommunen. Enligt motionärerna finns 
en återkommande problematik med tillfälliga otillåtna boplatser som bland 
annat medför sanitära olägenheter. Man föreslår att det upprättas rutiner så 
att kommunen under ordnade former, med egen eller inhyrd personal, ord-
ningsvakter eller med hjälp av polis och Kronofogdemyndigheten, löpande 
och omedelbart kan avhysa illegala bosättningar som kommunen får känne-
dom om.   
 
Kommunen har redan idag etablerade rutiner för att hantera olovliga bosätt-
ningar. Avhysning och avlägsnande måste enligt lag hanteras av kronofogde 
och polis. Dessa myndigheters handläggning och rutiner råder inte kommu-
nen över varför kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå 
motionen. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-
08-14. 
 
Propositionsordning 

Ordföranden ställer ordförandeförslaget under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförandeförslaget.  
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_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 
 



                                                                                                                 

MOTION
Kommunfullmäktige

2019-04-25

Illegala bosättningar och avhysningar 

Vi har en kommunal ordningsstadga som bl.a. reglerar att man inte får tälta, campa, bo 
tillfälligt var som helst. Det finns en återkommande problematik i kommunen med tillfälliga 
otillåtna boplatser med medföljande sanitära olägenheter, o.s.v.

I Botkyrka under 2018 har det skett städning efter ca fem stycken bosättningar som har kostat 
skattekollektivet runt 130 000 kronor. I kommunen finns löpande flertalet platser som 
regelbundet används som olovlig bosättning. Dessa ligger framförallt i områden runt E4-an, 
som t.ex. Fittja och Slagsta.

Problemet rör inte bara s.k. EU-migranter utan vi har även människor som kommer på besök 
från andra länder, som bl.a. ställer upp sina husvagnar och husbilar på olika platser, erbjuder 
människor asfalttjänster, byggtjänster m.m. Byggrester, sopor och annat lämnas kvar för 
kommunen, eller privata fastighetsägare, att städa undan.

Äganderätten måste respekteras. De som tillfälligt vill bo i husvagnslösningar (eller i tält) får, 
precis som alla andra, i sådana fall hyra plats på campingplatser med möjlighet att göra sig av 
med avfall på ett korrekt sätt och med tillgång till vatten för personlig hygien mm. Att 
olovligen ta (privat eller kommunal) mark i anspråk kan inte accepteras.

Eftersom kommunen har mycket skog och natur är det svårt att förebygga rena 
”campingområden” för de här grupperna. Kommunen har på några ställen röjt bort sly och 
öppnat upp men det finns andra nackdelar med det. Väktare besöker platserna med jämna 
mellanrum och stör bosättningarna. Enligt förvaltningen har vi i stort sett blivit av med 
husvagnsbosättningar, där ytor stängs av med bommar eller diken o.s.v. Enstaka 
husvagnsboenden figurerar då och då men då är både kommunen och polisen snabba på att 
agera då det har visat sig följa med brottslighet med dessa. Fordon kan bötesfällas och 
omhändertas med hjälp av annan lagstiftning.

Kommunen måste säkerställa att den kommunala ordningsstadgan efterlevs av alla som vistas 
i Botkyrka, de egna medborgarna såväl som personer som befinner sig tillfälligt här.

Det behöver upprättas rutiner som innebär att kommunen under ordnade former, antingen 
med egen eller inhyrd personal, ordningsvakter eller med hjälp av polis och 
kronofogdemyndigheten, löpande och omedelbart avhyser illegala bosättningar som 
kommunen får kännedom om. Vid behov kan tolkar medverka för en bättre kommunikation, 
så att inte onödiga missförstånd uppstår.



Juridiken har länge varit ett problem. Vissa ändringar har på senare tid skett i lagen så polisen 
kan genomföra avhysningar utan att kronofogden behöver agera. Polisen har dock insett att 
detta tar för mycket tid från dem då lagen kräver flera besök, kontroll och uppföljning av 
personerna på platsen. Lokalpolisen har därför lyft frågan om kommunens väktare kan agera 
mellanled i hanteringen, till deras jurister. 

Vi föreslår kommunfullmäktige

att uppdra åt kommunstyrelsen att fram en policy och tillskjuta de medel som 
behövs för att den kommunala ordningsstadgan ska kunna upprätthållas ifråga 
om att löpande kunna avhysa alla illegala bosättningar i kommunen.

Willy Viitala (M) Stina Lundgren (M) Jimmy Baker (M)

Kia Hjelte (M) Yngve RK Jönsson (M) Solveig Nilsson (M)  

Andrei Ignat (M) Mehmet Kulbay (M) Ufuk Sen (M)
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Referens Mottagare
Ann Gustafsson Kommunstyrelsen

Yttrande över motion - Illegala bosättningar och 
avhysningar (M) 

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen.

Sammanfattning
Willy Viitala (M), Kia Hjelte (M), Andrei Ignat (M), Stina Lundgren (M), 
Yngve RK Jönsson (M), Mehmet Kulbay (M), Jimmy Baker (M), Solveig 
Nilsson (M) och Ufuk Sen (M) har i en motion föreslagit att 
kommunstyrelsen ska ta fram en policy och tillskjuta de medel som behövs 
för att den kommunala ordningsstadgan ska kunna upprätthållas ifråga om 
att löpande kunna avhysa illegala bosättningar i kommunen. Enligt 
motionärerna finns en återkommande problematik med tillfälliga otillåtna 
boplatser som bland annat medför sanitära olägenheter. Man föreslår att det 
upprättas rutiner så att kommunen under ordnade former, med egen eller 
inhyrd personal, ordningsvakter eller med hjälp av polis och 
Kronofogdemyndigheten, löpande och omedelbart kan avhysa illegala 
bosättningar som kommunen får kännedom om.  

Kommunen har redan idag etablerade rutiner för att hantera olovliga 
bosättningar. Avhysning och avlägsnande måste enligt lag hanteras av 
kronofogde och polis. Dessa myndigheters handläggning och rutiner råder 
inte kommunen över varför kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 
att avslå motionen.

Kommunledningsförvaltningen har berett ärendet.

Ärendet
Motionärernas förslag
Willy Viitala (M), Kia Hjelte (M), Andrei Ignat (M), Stina Lundgren (M), 
Yngve RK Jönsson (M), Mehmet Kulbay (M), Jimmy Baker (M), Solveig 
Nilsson (M) och Ufuk Sen (M) har i en motion föreslagit 
kommunfullmäktige att uppdra åt kommunstyrelsen att ta fram en policy 
och tillskjuta de medel som behövs för att den kommunala ordningsstadgan 
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ska kunna upprätthållas ifråga om att löpande kunna avhysa illegala 
bosättningar i kommunen. Enligt motionärerna finns en återkommande 
problematik i Botkyrka med tillfälliga otillåtna boplatser som medför 
sanitära olägenheter och så vidare. Det rör inte bara så kallade EU-migranter 
utan också människor från andra länder som ställer upp husvagnar och 
husbilar på olika platser under tiden de erbjuder tjänster i form av asfaltering 
och bygghjälp. Byggrester, sopor och annat lämnas kvar för kommunen 
eller privata fastighetsägare att städa undan. 

Motionärerna vill att kommunen säkerställer att den kommunala 
ordningsstadgan efterlevs av alla som vistas i Botkyrka, egna medborgare 
såväl som personer som befinner sig här tillfälligt. Man föreslår att det 
upprättas rutiner som innebär att kommunen under ordnade former, antingen 
med egen eller inhyrd personal, ordningsvakter eller med hjälp av polis och 
Kronofogdemyndigheten, löpande och omedelbart avhyser illegala 
bosättningar som kommunen får kännedom om. Vid behov kan tolkar 
medverka för att undvika missförstånd. 

Ett problem som motionärerna pekar på är att polisen inte har den tid som 
regelverket kräver med flera besök, kontroll och uppföljning av personerna 
på platsen. Enligt motionärerna har lokalpolisen lyft frågan om det vore 
möjligt för kommunens väktare att agera mellanled i hanteringen. 

Vad säger lagen? 
I Sverige är det enligt lag förbjudet att bo i parker, i andra offentliga rum 
eller på privat mark utan fastighetsägarens tillstånd. Det är också förbjudet 
att lämna avföring eller sopor efter sig.  

Tillvägagångssättet för att avhysa eller avlägsna bosättningar skiljer sig åt 
beroende på om bosättningen finns inom eller utom detaljplanelagt område. 
Ansvaret för kommunen att agera beror också på om fastigheten, 
byggnaden, området osv där bosättningen är belägen är i kommunal eller 
privat ägo. Om bosättningen finns på mark som inte ägs av kommunen är 
det den privata fastighetsägaren som har ansvaret.
 
Om bosättningen finns på mark som kommunen äger inom detaljplanelagt 
område kan avhysning ske med Polismyndighetens hjälp enligt 
ordningslagen och Botkyrkas kommunala ordningsföreskrifter1. Är marken i 

1 Ordningslag (1993:1617), Allmänna lokala ordningsföreskrifter för Botkyrka kommun 2014-11-01.
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kommunal ägo men utanför detaljplanelagt område kan kommunen göra en 
polisanmälan eller ansöka om avlägsnande hos Kronofogdemyndigheten2 3. 

Förfarandet hos Polismyndigheten 
Förfarandet hos polisen är kostnadsfritt och kan gå snabbare än 
handläggningen hos kronofogden. Polisen kan ofta ingripa direkt, beroende 
på om bosättningen finns inom detaljplanelagt område eller inte. Är den 
olovliga bosättningen belägen på detaljplanelagt område kan polisen i regel 
avvisa personerna och bosättningen omgående. 

Polisen gör ett första besök på den berörda platsen och dokumenterar 
bosättningens storlek och art, identifierar de personer som finns där, om där 
finns barn osv och informerar personerna om de regler som gäller och att de 
inte har rätt att bosätta sig där. De får tillsägelse att avlägsna bosättningen. 
Om det finns barn i bosättningen informeras socialtjänsten. Därefter begärs 
ett föreläggande om att bosättningen ska avlägsnas vilket polisen informerar 
om vid ett andra besök. Då meddelas också när bosättningen ska vara borta 
och vad som händer om de inte avlägsnar sig. Vid ett tredje besök 
genomförs avhysningen om bosättningen inte redan är borta.

Förfarandet hos Kronofogdemyndigheten 
Hos kronofogden inleds förfarandet med en ansökan om avlägsnande4. 
Ansökan ska innehålla information om den plats som är berörd, hur många 
personer som bosatt sig på platsen och hur länge de funnits där, vilken 
utrustning som finns i form av exempelvis tält och husvagnar, vilka skador 
eller problem personerna och bosättningen medfört för fastighetsägaren, om 
där finns barn och i så fall hur många. Om det är möjligt ska personerna 
identifieras med namn och personnummer eller liknande, men det går också 
att ansöka mot okända personer. Det ska då framgå vilka försök som gjorts 
att identifiera desamma samt så tydliga beskrivningar av personerna som 
möjligt. Kravet på identifiering har, i syfte att underlätta för fastighetsägare 
att bli av med olovliga bosättningar, minskat genom de nya regler om 
avlägsnande som trädde i kraft 1 juli 2017. I och med detta kortades också 
vissa tider innan verkställighet. 

Efter ansökan underrättar kronofogden de personer som identifierats/finns 
på platsen att bosättningen kommer att avlägsnas, vilket får ske tidigast fem 

2 Fler lagrum kan vara aktuella, t ex att rubba någon annans rätt till markområde (Brb 8 kap. 8-9 §§), nedskräpning och 
uträttande av behov enligt MB (1998:808), felaktig parkering av fordon enligt TrafikF (1998:1276).
3 From 20170701 kan man hos Kronofogdemyndigheten ansöka om ”avlägsnande”, tidigare ansökte man om ”särskild 
handräckning”. ”Avlägsnande” har införts i syfte att enklare kunna avlägsna olovliga bosättningar. 
4 F.n. till en kostnad av 300 kr.
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dagar efter underrättelsen. Om det är möjligt ska avlägsnandet ha skett inom 
tre veckor från det att alla handlingar inkommit till 
Kronofogdemyndigheten. Kronofogden kan medge anstånd med 
avlägsnandet med en vecka om det behövs av hänsyn till personerna som 
bor på platsen. 

Ansökan om avlägsnande kan också innehålla en begäran om direkt 
verkställighet5. För att kronofogden ska bevilja detta krävs att 
fastighetsägaren kan visa att ett avlägsnande är så bråttom att ett senare 
beslut inte gör någon nytta. 

Rutiner för hantering av olovliga bosättningar i Botkyrka
Botkyrka kommun har idag etablerade rutiner för hur olovliga bosättningar 
ska hanteras. På kommunens hemsida finns information om hur allmänheten 
kan gå tillväga om de uppmärksammar en olovlig bosättning. 

När kommunen uppmärksammat eller fått information om en olovlig 
bosättning meddelas kommunens väktare som gör ett första besök på platsen 
och informerar om vilka regler som gäller. Väktarna dokumenterar 
bosättningen med GPS-koordinater, fotografier, hur många personer och 
barn som finns på platsen, antal tält, husvagnar osv, skräpstatus och annan 
relevant information samt hur bosättarna reagerat på informationen de fått. 
Om det finns barn i bosättningen kontaktas socialtjänsten. Om bosättningen 
är belägen på privat mark överlämnas ärendet med all information till den 
berörda privata fastighetsägaren som i sin tur får kontakta polis eller 
kronofogde. Om bosättningen finns på kommunal mark meddelas berörd 
förvaltning.  

Kvarstår bosättningen efter väktarnas besök påbörjas en begäran om 
avhysning/avlägsnande, antingen till Polismyndigheten eller till 
Kronofogdemyndigheten. Det är vissa utpekade funktioner på 
samhällsbyggnadsförvaltningen som genom delegationsbeslut ansöker om 
avhysning hos Kronofogdemyndigheten och, om tillämpligt, beslutar om 
flyttning av fordon i vissa fall6. När avhysningen är genomförd städas 
området. 

Handläggningen hos polisen och kronofogden beskrivs ovan.

Kommunledningsförvaltningens yttrande 

5 Verkställandet kostar f.n. 300 kr per identifierad person, dock max 3000 kr. Ytterligare kostnader för själva 
genomförandet kan tillkomma.
6 Samhällsbyggnadsförvaltningens delegationsordning (sbf/2017:536) avsnitt R2 och T11.
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Kommunens rutiner för hantering av olovliga bosättningar är etablerade och 
fungerar väl. Det finns ett nära samarbete mellan kommunen, polisen och 
andra berörda grupper. I de fall kommunen är markägare så finns det rutiner 
för vilka funktioner som fattar beslut om att ansöka om avlägsnande av 
olovliga bosättningar hos kronofogden. 

De delar av processen som rör själva avlägsnandet/avhysningen av 
bosättningarna är något som kommunen inte råder över. Om och när 
polisanmälan görs eller ansökan om avlägsnande lämnas till kronofogden 
ansvarar dessa myndigheter för det fortsatta arbetet enligt sina rutiner och 
utifrån gällande lagstiftning på området. Kommunen kan vara och är 
behjälplig på de sätt som kommunen kan. I övrigt är det Polis- och 
Kronofogdemyndigheten som ansvarar för och driver processerna. Varken 
kommunens egen eller inhyrda personal, väktare eller liknande får göra det 
som åligger polis eller kronofogde. Handlingsutrymmet är begränsat till att 
informera bosättarna om vilka regler som gäller, göra dem införstådda med 
att bosättningen befinner sig på en plats där den inte får finnas, dokumentera 
och uppmana dem att frivilligt avlägsna bosättningen. 

Såväl Kronofogde- som Polismyndigheten har i sina processer olika ledtider 
de måsta ta hänsyn till. Finns barn på den olovliga bosättningen måsta 
socialtjänsten kontaktas vilket kan leda till att en avhysning eller 
avlägsnande tar längre tid. Polisen kan behöva prioritera mellan olika 
arbetsuppgifter där olovliga bosättningar kanske inte bedöms som mest 
akut. Båda myndigheterna måste dessutom göra en 
proportionalitetsbedömning av motstående intressen vilket kan resultera i att 
ett avlägsnande eller avhysning kan fördröjas.   

Kommunledningsförvaltningen är därför av uppfattningen att de rutiner som 
finns i kommunen är tillfredsställande, att kommunen inte har någon 
möjlighet att påverka den faktiska avlägsnande- och avhysningsprocessen 
hos de andra myndigheterna och att motionen därför ska avslås.

X x
Kommundirektör Kanslidirektör

_________
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§ 169 

Svar på motion - Förvärva, sanera och exploatera attraktiv 
mark (TUP) (KS/2017:426) 

 
Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 
 
Reservation 

Samtliga ledamöter för (TUP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
 
Sammanfattning 

Anders Thorén (TUP) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2017-06-
20, § 152, lämnat motionen: Förvärva, sanera och exploatera attraktiv mark. 
Motionären anför att det är tråkigt att se attraktiva marklägen som är konta-
minerade. I den bästa av världar ska den som äger marken bekosta sanering-
en. Men om inte detta intresse finns från markägaren kan det vara motiverat 
att kommunen köper marken och tar ansvar för sanering för att sedan explo-
atera marken utifrån allmänhetens intressen. Kommunen bör därför för-
värva, sanera och exploatera den förorenade och instängslade marken som 
ligger intill Tullingesjön vid Hamringe industriområde och söder om 
Tullinge Båtsällskap. Motionären föreslår att: 
 
- Berörd förvaltning får i uppdrag förvärva och sanera det instängslade 

området intill Tullinge Båtsällskap (TBS)  
 

- Berörda förvaltningar får i uppdrag att utreda möjligheterna att anlägga 
en öppen sjösättningsramp vid Hamringe Industricenter dit sjösättning 
av båtar och skotrar hänvisas. 

 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-
09-25. 
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Samhällsbyggnadsnämnden behandlade ärendet 2019-08-29, § 248. 
 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden behandlade ärendet 2017-10-23, § 55.  
 
Yrkande 
Carl Widercrantz (TUP) yrkar bifall till motionen. 
 
Propositionsordning 

Ordföranden ställer ordförandeförslaget mot Carl Widercrantz (TUP) bi-
fallsyrkande till motionen och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet 
med ordförandeförslaget.  
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 



Kommunfullmäktige MOTION
               2017-06-20

Förvärva, sanera och exploatera attraktiv mark 

Det är tråkigt att se attraktiva marklägen som är kontaminerade. I den bästa av världar ska den som 
äger marken bekosta saneringen. Men om inte detta intresse finns från markägaren kan det vara 
motiverat att kommunen köper marken och tar ansvar för sanering för att sedan exploatera marken 
utifrån allmänhetens intressen. 

Ett konkret exempel är den mark intill Tullinge Båtsällskap (TBS) vid Hamringe Industricenter, 
som idag är instängslad. Om kommunen förvärvar och sanerar marken skulle det medföra en rad 
fördelar. För det första finns det goda miljömässiga motiv för sanering. För det andra är det ett 
attraktivt markläge som kan tas i anspråk för nya användningsområden. 

Närheten till väg 226 gör det lämpligt att exempelvis uppföra en allmän sjösättningsramp, för både 
Tullingebor och Tumbabor. Dessutom skulle den olägenhet som den nuvarande sjösättningsrampen 
vid Källvägen på Tullinge strand, med biltrafik och överbelamrad parkering som följd, försvinna. 

Vi föreslår kommunfullmäktige besluta

att berörd förvaltning får i uppdrag förvärva och sanera det instängslade området intill TBS 

att berörda förvaltningar får i uppdrag att utreda möjligheterna att anlägga en öppen 
sjösättningsramp vid Hamringe Industricenter dit sjösättning av båtar och skotrar hänvisas

Anders Thorén (TUP)
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Referens Mottagare
Jesper Dahl Kommunstyrelsen

Yttrande över motion - Förvärva, sanera och exploatera 
attraktiv mark (TUP) (KS/2017:426) 

Sammanfattning
Anders Thorén (TUP) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2017-06-
20, § 152, lämnat motionen: Förvärva, sanera och exploatera attraktiv mark. 
Motionären anför att det är tråkigt att se attraktiva marklägen som är 
kontaminerade. I den bästa av världar ska den som äger marken bekosta 
saneringen. Men om inte detta intresse finns från markägaren kan det vara 
motiverat att kommunen köper marken och tar ansvar för sanering för att 
sedan exploatera marken utifrån allmänhetens intressen. Kommunen bör 
därför förvärva, sanera och exploatera den förorenade och instängslade 
marken som ligger intill Tullingesjön vid Hamringe industriområde och 
söder om
Tullinge Båtsällskap. Motionären föreslår att:

- Berörd förvaltning får i uppdrag förvärva och sanera det instängslade 
området intill Tullinge Båtsällskap (TBS)

- Berörda förvaltningar får i uppdrag att utreda möjligheterna att anlägga 
en öppen sjösättningsramp vid Hamringe Industricenter dit sjösättning 
av båtar och skotrar hänvisas.

Samhällsbyggnadsnämnden behandlade ärendet 2019-08-29, § 248.

Miljö- och hälsoskyddsnämnden behandlade ärendet 2017-10-23, § 55. 

Ärendet
Samhällsbyggnadsnämnden föreslår att kommunfullmäktige avslår 
motionen med hänvisning till att förslagets positiva delar inte uppväger 
förslagets negativa delar. När kommunen gör ett markförvärv ska det 
föregås av diverse utredningar, så att vi kan avgöra markens lämplighet i 
förhållande till de kostnader som förvärvet medför. Flera av de 
undersökningspunkter som måste göras svarar miljöenheten för och deras 
svar i samma motion sammanfattar mycket bra läget för marken som 
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motionen avser. Utöver miljöenhetens svar måste vi ta reda på mer exakt 
vad saneringen skulle kosta. Eftersom marken ligger inom den inre 
skyddszonen för Tullinge vattentäkt är det ingen lämplig placering av en 
verksamhet som kan ge en del oljespill m.m.

Miljö- och hälsoskyddsnämnden föreslår att kommunfullmäktige anser 
motionen besvarad med hänvisning till att tippen ligger inom ett s.k. 
aktsamhetsområde för ras- och skred. Karteringen av aktsamhetsområden i 
Sverige har gjorts i ett samarbete mellan rad statliga myndigheter (SGU, 
SGI, MSB, SMHI och Lantmäteriet). Det är framför allt områdets jordarter 
och lutning som gör att det klassats som ett aktsamhetsområde. Det innebär 
att en geoteknisk undersökning behöver göras av området om 
markanvändningen planeras att förändras för att se om förändringen är 
lämplig med avseende på markstabilitet.

Det aktuella området utgörs av en gammal gjuteritipp där Alfa Laval/ 
Separator deponerade gjuteriavfall under cirka 70 år. Det gör att den är 
omfattande; tippmassorna är cirka 10 m mäktiga och volymen har 
uppskattats till 140 000 ton gjuteriavfall. Den ligger inom den inre 
skyddszonen för Tullinge vattentäkt. Tippen har undersökts flera gånger och 
grundvattenflödet är mycket långsamt. Uppmätta halter av föroreningar är 
generellt sett låga. På grund av de låga föroreningshalterna och den mycket 
stora volymen av tippmassor har miljömyndigheterna hittills inte bedömt det 
vara rimligt att kräva en sanering (urschaktning) av gjuteritippen. Detta trots 
att den ligger i den inre skyddszonen för Tullinge vattentäkt. 

Att sanera gjuteritippen genom urschaktning bedöms bli mycket kostsamt 
och samtidigt som miljövinsten troligen blir relativt liten. Tippens 
utbredning är inte slutgiltigt avgränsad och eventuellt kan gjuteritippen 
sträcka sig in under vägkroppen på Hamringevägen. Istället för sanering har 
tippen åtgärdats på andra sätt för att minimera riskerna för spridning av och 
exponering för föroreningar i tippmassorna.

Platsen ligger inom den inre skyddszonen för Tullinge vattentäkt där det 
finns restriktioner för markanvändningen.  Båtverksamhet kan innebära spill 
av petroleumprodukter, metaller och båtbottenfärg vilket sedan kan förorena 
vattentäkten.
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Platsen ligger i ett aktsamhetsområde för ras och skred vilket innebär att 
markområdet måste undersökas geotekniskt innan förändring av markan- 
vändningen eventuellt får ske.

Jakob Etaat
Kanslidirektör

_________
Expedieras till
Kommunfullmäktige
Samhällsbyggnadsnämnden
Miljö- och hälsokyddsnämnden
Anders Thorén (TUP)
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§ 248
Motion - Förvärva, sanera och exploatera attraktiv mark 
(sbf/2017:219) 

Beslut
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till kommunfullmäktige:

Kommunfullmäktige avslår motionen.

Reservation
Tullingepartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för att bifalla 
motionen.

Sammanfattning
Samhällsbyggnadsförvaltningen har fått en motion att besvara där 
motionären anser att kommunen ska förvärva mark vid Tullingesjön som är 
förorenad. Kommunen ska efter förvärvet sanera marken och ställa iordning 
den för bland annat en sjösättningsramp. Samhällsbyggnadsförvaltningen 
anser att förslagets positiva delar inte uppväger förslagets negativa delar.

När kommunen gör ett markförvärv ska det föregås av diverse utredningar, 
så att vi kan avgöra markens lämplighet i förhållande till de kostnader som 
förvärvet medför. Flera av de undersökningspunkter som måste göras svarar 
miljöenheten för och deras svar i samma motion sammanfattar mycket bra 
läget för marken som motionen avser. Utöver miljöenhetens svar måste vi ta 
reda på mer exakt vad saneringen skulle kosta. Eftersom marken ligger inom 
den inre skyddszonen för Tullinge vattentäkt är det ingen lämplig placering 
av en verksamhet som kan ge en del oljespill m.m. 
 
Ärendet
Samhällsbyggnadsförvaltningen har fått en motion att besvara där 
motionären anser att kommunen ska förvärva mark vid Tullingesjön som är 
förorenad. Kommunen ska efter förvärvet sanera marken och ställa iordning 
den för bland annat en sjösättningsramp. 
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Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2019-07-29, utgör 
underlag för beslutet.

Yrkanden
Tullingepartiet yrkar att motionen ska bifallas. Ordföranden (S) yrkar att 
motionen ska avslås.

Proposition
Ordföranden ställer proposition på sitt förslag att avslå motionen och 
Tullingepartiets yrkande om bifall till motionen och finner att 
samhällsbyggnadsnämnden beslutar att avslå motionen.  

__________________
Expedieras till
Kommunfullmäktige
Agneta Engver Lindquist
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Referens Mottagare
Agneta Lindquist Engver Samhällsbyggnadsnämnden

Motion - Förvärva, sanera och exploatera attraktiv mark 
(TUP) (KS/2017:426) 

Förslag till beslut
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till kommunfullmäktige:

Kommunfullmäktige avslår motionen.

Sammanfattning
Samhällsbyggnadsförvaltningen har fått en motion att besvara där 
motionären anser att kommunen ska förvärva mark vid Tullingesjön som är 
förorenad. Kommunen ska efter förvärvet sanera marken och ställa iordning 
den för bland annat en sjösättningsramp. 
Förslagets positiva delar uppväger inte förslagets negativa delar såsom:

Positivt
Bättre tillgänglighet om staketet kan tas bort efter sanering.
Fler möjligheter till sjösättning av båtar

Negativt
Saneringskostnader, oklart hur stora.
Vattenskyddsområde för Tullinge vattenverk vilket medför stora 
restriktioner för att använda området.
Risk för ras- och skredrisk, vilka kostnader medför detta?

Ärendet
Samhällsbyggnadsförvaltningen har fått en motion att besvara där 
motionären anser att kommunen ska förvärva mark vid Tullingesjön som är 
förorenad. Kommunen ska efter förvärvet sanera marken och ställa iordning 
den för bland annat en sjösättningsramp. När vi gör ett markförvärv ska det 
föregås av diverse utredningar så att vi kan avgöra markens lämplighet i 
förhållande till de kostnader som förvärvet medför. Flera av de 
undersökningspunkter som måste göras svarar miljöenheten för och deras 
svar i samma motion sammanfattar mycket bra läget för marken som 
motionen avser. Utöver miljöenhetens svar måste vi ta reda på mer exakt 
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vad saneringen skulle kosta. Eftersom marken ligger inom den inre 
skyddszonen för Tullinge vattentäkt är det ingen lämplig placering av en 
verksamhet som kan ge en del oljespill mm. Det enda som i sig kan vara 
positivt om marken saneras, oavsett om kommunen äger marken eller 
fortfarande är privat är att området kan bli mer tillgängligt för allmänheten.

Tina Gustafsson Agneta Engver Lindquist
Tf förvaltningschef Markchef

_________
Expedieras till
Kommunstyrelsen
Agneta Engver Lindquist, Markchef Sbf
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§ 170 

Svar på motion - Löpande ekonomisk uppföljning av drifts-
kostnaderna för Tullinge respektive övriga Botkyrka (TUP) 
(KS/2012:550) 

 
Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 
 
Reservationer 

Samtliga ledamöter för (TUP) och (SD) reserverar sig mot beslutet till för-
mån för egna yrkanden. 
 
Sammanfattning 

Den 13 december 2012 inkom Anders Thorén (TUP) med en motion avse-
ende löpande ekonomisk uppföljning av driftkostnaderna för Tullinge re-
spektive övriga Botkyrka. Motionären anser det viktigt att debatten om de 
ekonomiska konsekvenserna av en kommundelning grundar sig på aktuella 
och relevanta data. Därför vill motionären att varje förvaltning skall se över 
hur man till en rimlig kostnad kan komplettera budgetar och andra ekono-
miska uppföljningar fördelat på Tullinge respektive övriga Botkyrka. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-
07-04. 
 
Yrkanden 
Carl Widercrantz (TUP) yrkar bifall till motionen. 
Lars Holmberg (SD) yrkar bifall till motionen. 
 
Propositionsordning 

Ordföranden ställer ordförandeförslaget mot Carl Widercrantz (TUP) och 
Lars Holmbergs (SD) bifallsyrkanden till motionen och finner att kommun-
styrelsen beslutar i enlighet med ordförandeförslaget.  
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_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 
 
 



Tullingepartiet - med målet Tullinge egen kommun - blev största partiet i Tullinge och 3:e största partiet i Botkyrka 

kommun i valet 2010. 

            MOTION 

 

Kommunfullmäktige	  

	   	   2012-12-13	  
	  
Löpande	  ekonomisk	  uppföljning	  av	  driftskostnaderna	  för	  Tullinge	  respektive	  
Övriga	  Botkyrka.	  

 

Vi är kritiska till att det inte tydligt framgår hur de kommunala resurserna är fördelade mellan olika 

delar av Botkyrka. Investeringarna per kommundel bör redovisas mer frekvent.  

 

Vi anser att det bör genomföras en löpande ekonomisk uppföljning av driftskostnaderna för 

Tullinge respektive övriga Botkyrka. Huvudskälet är att den delningsutredning som gjordes är 

överspelad. Den var inriktad på 2010. Bedömningen av de ekonomiska konsekvenserna måste vara 

aktuell och också innehålla ett framtidsperspektiv.  

 

Tullingepartiet är kritiska till delningsutredningens sätt att beräkna driftskostnaderna mellan de 

båda kommundelarna. Man använde, för stora delar av kostnaderna, en metodik grundad på 

SALSA. Det gjordes aldrig några försök att verifiera att de resultat man fick stämde överens med 

verkligheten.  

 

Det är viktigt att debatten om de ekonomiska konsekvenserna av en kommundelning grundas på 

aktuella och relevanta data. Därför vill vi att varje “förvaltningsområde” skall se över hur man till 

en rimlig kostnad kan komplettera budgetar och andra ekonomiska uppföljningar fördelat på 

Tullinge respektive övriga Botkyrka. 

 

Vi föreslår kommunfullmäktige besluta 

 

att ge berörda förvaltningar i uppdrag att se över hur man kan komplettera budgetar och andra 

 ekonomiska uppföljningar fördelat på Tullinge respektive övriga Botkyrka. 

 

Anders Thorén (TuP)  
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Kommunledningsförvaltningen 

Ekonomi- och verksamhetsstyrning

Referens Mottagare

Annette Ödalen Kommunstyrelsen

Yttrande över motion - Löpande ekonomisk uppföljning av 
driftkostnaderna för Tullinge respektive övriga Botkyrka 
(TUP) (KS/2012:550)

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige:

Kommunfullmäktige avslår motionen.

Sammanfattning
Den 13 december 2012 inkom Anders Thorén (TUP) med en motion avseende 

löpande ekonomisk uppföljning av driftkostnaderna för Tullinge respektive 

övriga Botkyrka. Motionären anser det viktigt att debatten om de ekonomiska 

konsekvenserna av en kommundelning grundar sig på aktuella och relevanta 

data. Därför vill motionären att varje förvaltning skall se över hur man till en 

rimlig kostnad kan komplettera budgetar och andra ekonomiska uppföljningar 

fördelat på Tullinge respektive övriga Botkyrka.

Ärendet
Den 13 december 2012 inkom Anders Thorén (TUP) med en motion avseende 

löpande ekonomisk uppföljning av driftkostnaderna för Tullinge respektive 

övriga Botkyrka. Motionären är kritisk till att det inte tydligt framgår hur de 

kommunala resurserna fördelas mellan olika delar av Botkyrka. Man tycker 

även att investeringar per kommundel bör redovisas mer frekvent.

Botkyrka kommun redovisar och budgeterar kostnader och intäkter samt 

investeringsutgifter i första hand utifrån den politiska nämndorganisation som 

är beslutad och dess verksamhetsområden. Det är viktigt att varje nämnd 

löpande under året kan följa den ekonomiska utvecklingen utifrån den av 

kommunfullmäktige beslutade driftbudget samt investeringsprojekt. Det är 

också viktigt att kommunens redovisning är strukturerad så att kommunen kan 

leverera de statistiska uppgifter som kommunen är skyldig att lämna enligt 

lagstiftningen till exempel räkenskapssammandraget. En annan viktig 
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dimension i redovisningen är att kunna göra relevanta jämförelser med andra 

kommuner. 

Då Botkyrka kommun inte har en beslutad nämndorganisation som är uppdelad 

på kommundelar så finns det inte grund för att strukturera den löpande 

ekonomiska redovisningen utifrån enskilda kommundelar. 

Leif Eriksson Johan Westin

Kommundirektör Ekonomidirektör
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§ 171 

Svar på motion - Botkyrka kommun bör göra en översyn av 
systemet med valinformatörer (SD) (KS/2018:530) 

 
Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 

Kommunfullmäktige avslår motionen. 
 

Reservationer 

Samtliga ledamöter för (SD), (M) och (TUP) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för egna yrkanden. 
 
Sammanfattning 

Robert Stenkvist (SD), Sebastian Lindqvist (SD) och Östen Granberg (SD) 
har genom en motion 2018-09-27 föreslagit att en översyn av systemet med 
valinformatörer görs genom att: 
 
- En ordentlig bedömning och bakgrundskoll görs på de som skall anstäl-

las som valinformatörer. Personer med starka särintressen borde kanske 
inte anställas alls.   
 

- En ordentlig utbildning måste ske för dem som kommunen tänker an-
ställa som valinformatörer.   
 

- En kontrollfunktion måste göras på de som arbetar som valinformatörer.  
 

- Hela systemet med valinformatörer läggs ned om inte dessa personer 
fullgör sitt uppdrag på ett bra sätt i framtiden. 
 

Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-
09-16. 
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Yrkanden 
Lars Holmberg (SD) yrkar bifall till motionen. 
Willy Viitala (M) yrkar bifall till motionen. 
Camilla Jägemalm (TUP) yrkar bifall till motionen. 
 
Propositionsordning 

Ordföranden ställer ordförandeförslaget mot Lars Holmbergs (SD), Willy 
Viitalas (M) och Camilla Jägemalms (TUP) bifallsyrkanden till motionen 
och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförandeförslaget.  
 
Särskilt yttrande 

Carl Widercrantz (TUP), Camilla Jägemalm (TUP) och Karin Nakamura 
Lindholm (TUP) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga.  
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 
 



  
	  
	  
Kommunstyrelsen/Kommunfullmäktige	   	   	   	   	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  Särskilt	  yttrande
	   	   	   	   	   	   	   	   	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	   	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	   	  	   	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  2019-10-07	  

	  
Ärende	  171:	   Svar	  på	  motion	  -	  Botkyrka	  kommun	  bör	  göra	  en	  översyn	  av	  

systemet	  med	  valinformatörer	  	  
 
I samband med val florerar ofta rykten om valfusk. Det kan handla om allt från att valsedlar saknas 
i en vallokal till att valinformatörer är partiska.  
 
Vid det senaste kommunalvalet i Botkyrka uppdagades en allvarlig skandal. Förtroende för 
politiken fick sig en rejäl törn efter ett avslöjande i Uppdrag granskning om misstänkt röstköp. 
Konsekvensen blev att Botkyrka kommun sparkade en av sina valinformatörer.  
 
Systemet med valinformatörer kan tyckas vara lovvärt och intentionerna är säkert goda. Men var 
går gränsen för när informationen inte är neutral? Är det acceptabelt att en valinformatör är 
engagerad i en förening som tar tydlig politisk ställning i valet? 
 
Blotta misstanken om oegentligheter skadar valets legitimitet. För att undanröja misstankar om 
valfusk och otillbörlig påverkan bör därför systemet med valinformatörer tas bort. Vi menar att det 
huvudsakligen är partiernas uppgift att sköta valinformationen. Vidare ligger det på kommunens 
ordinarie informatörer på medborgarkontoren att ge neutral information inför valen. Dessutom 
genomför valmyndigheten informationskampanjer inför varje val.  
 
Carl	  Widercrantz	  (TUP)	   	  	   Karin	  Nakamura	  Lindholm	  (TUP)	   	  	  
 
Camilla	  Jägemalm	  (TUP)	    
 



Kommunfullmäktige 2018-09-27

Motion 

Botkyrka kommun bör göra en översyn av systemet med valinformatörer 

Uppdrag Granskning kommungranskarna uppdagade kanske den mest odemokratiska företeelse vi 
överhuvudtaget sett i modern tid [2018-09-07]. En hög företrädare för miljöpartiet i Botkyrka 
försökte inför valet 2018 sälja ett stort antal röster till politiska motståndare i utbyte mot att partiet 
drev igenom ett centralt belägen markstycke i detaljplanen för ett moskébygge. Hade denna affär 
gått igenom hade den i värsta fall (beroende på hur man ser det) kunnat rubba maktbalansen i hela 
kommunfullmäktige.  

Tyvärr var en person anställd av kommunen som valinformatör inblandad i affären med att sälja 
röster. Enligt SVT var personen med anställningen också den som under ett möte utlovade röster i 
valet, detta genom att påbjuda församlingens medlemmar under fredagsbönen att rösta på partiet 
som då skulle driva igenom detaljplanen. Partiet (Moderaterna) avslöjade hela affären i stället för att 
gå med på affären.   

Att en kommunalt anställd valinformatör på detta sätt är med att sälja röster för ändringar i 
detaljplanen och också påstår sig kunna få tusentals människor att rösta i en viss riktning är 
skrämmande och borde få alla varningsklockor att ringa på högsta volym hos demokratiskt sinnade 
människor. Detta föranleder att Botkyrka kommun inför nästa val ser över hela systemet med 
valinformatörer och garanterar att dessa är strikt opolitiska i sin gärning. Vi föreslår därför 

Att en ordentlig bedömning och bakgrundskoll görs på de som skall anställas som valinformatörer. 
Personer med starka särintressen borde kanske inte anställas alls.  

Att en ordentlig utbildning måste ske för dem som kommunen tänker anställa som valinformatörer.  

Att en kontrollfunktion måste göras på de som arbetar som valinformatörer 

Att hela systemet med valinformatörer läggs ned om inte dessa personer fullgör sitt uppdrag på ett 
bra sätt i framtiden. 



För Sverigedemokraterna Botkyrka

Robert Stenkvist                                                 Sebastian Lindqvist

Östen Granberg
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Referens Mottagare

Ahmad Azizi Kommunfullmäktige

Svar på motion - Botkyrka kommun bör göra en översyn av 
systemet med valinformatörer (SD)

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige:

Kommunfullmäktige anser motionen besvarad.

Sammanfattning
Robert Stenkvist (SD), Sebastian Lindqvist (SD) och Östen Granberg (SD) 
har genom en motion 2018-09-27 föreslagit att en översyn av systemet med 
valinformatörer görs genom:

att en ordentlig bedömning och bakgrundskoll görs på de som skall 
anställas som valinformatörer. Personer med starka särintressen borde 
kanske inte anställas alls.  

att en ordentlig utbildning måste ske för dem som kommunen tänker 
anställa som valinformatörer.  

att en kontrollfunktion måste göras på de som arbetar som 
valinformatörer. 

att hela systemet med valinformatörer läggs ned om inte dessa personer 
fullgör sitt uppdrag på ett bra sätt i framtiden.

Kommunledningsförvaltningens yttrande 
Botkyrka kommun har under många år arbetat med insatser för att öka 
valdeltagandet i kommunen. Insatserna har dels bestått i att skapa 
strukturella förutsättningar för invånare i Botkyrka att rösta, t ex genom att 
tillhandahålla välfungerande och tillgängliga röstningslokaler, men också i 
att sprida information om hur valprocessen går till och vilka möjligheter 
som finns att rösta. 
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Botkyrka kommun har sedan valet år 2002 använt sig av valinformatörer 
som en av kommunens många kommunikationskanaler. Valinformatörer är 
vanligt förekommande bland Sveriges kommuner och används ofta för att 
sprida information till allmänheten om var och hur man röstar samt hur de 
allmänna valen går till. Botkyrka kommun använder sig i regel av ca 30–60 
valinformatörer under en valperiod och dessa tjänstgör på gator, torg och 
andra allmänna platser under ett antal dagar i anslutning till valperioden. 

Botkyrka kommuns valinformatörer arbetar utifrån en uppdragsbeskrivning 
som bygger på neutralitet och opartiskhet. Innan man påbörjar uppdraget 
genomgår man en utbildning kring regler och förhållningssätt och arbetet 
samordnas och övervakas kontinuerligt av kommunens anställda. 

Vid allmänna valet 2018 kom det till kommunens kännedom att en person 
med uppdrag som valinformatör skulle ha agerat i strid med kommunens 
uppdragsbeskrivning och principerna om neutralitet och opartiskhet. 
Ärendet utreddes omgående av kommunen och personen ifråga entledigades 
från sitt uppdrag. 

I detta fall rör det sig om en enskild händelse och en enskild persons 
agerande. Förvaltningen ser dock mycket allvarligt på händelsen och har 
sedan den inträffade vidtagit ett antal åtgärder för att ytterligare säkerställa 
att uppdragen som valinformatör genomförs på ett korrekt sätt. Bland annat 
har principerna om neutralitet och opartiskhet tydliggjorts i 
uppdragsbeskrivningen för valinformatörerna, ytterligare fokus kring 
neutralitet och opartiskhet har lagts in i den utbildning som ges alla 
valinformatörer, kvalifikationskraven för att bli valinformatör har stärkts 
(bland annat med en höjd åldersgräns) och den löpande arbetsledningen och 
uppsikten över valinformatörernas arbete har förstärkts. Förvaltningen anser 
med dessa åtgärder att motionen bör anses vara besvarad. 

Förvaltningen har även initierat en samlad utvärdering av valinsatserna efter 
2018 och 2019 års val i syfte att i god tid innan allmänna valet 2022 kunna 
göra anpassningar i kommunens valinsatser så att de på bästa sätt kan 
komma invånarna till gagn och bidra till ett ökat valdeltagande.

Leif Eriksson Jakob Etaat
Kommundirektör Kanslidirektör 
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§ 172 

Svar på motion - Inför tygskärmar på försök i Botkyrka 
kommuns skolor för att öka studieron (SD) (KS/2019:149) 

 
Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Kommunfullmäktige anser motionen besvarad. 
 
Reservation 

Samtliga ledamöter för (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
 
Sammanfattning 

Martin Inglot (SD), Robert Stenkvist (SD), Niklas Lekander (SD), Alexan-
dra Tuvell (SD), Östen Granberg (SD), Anneli Andersen (SD), Inger Tuvell 
(SD), Anne Rosensvärd (SD) och Sergius Himmelving (SD) har vid kom-
munfullmäktiges sammanträde 2019-04-25, § 70, lämnat motionen: Inför 
tygskärmar på försök i Botkyrka kommuns skolor för att öka studieron. 
Motionärerna anför att i vissa skolor i kommunen så brister studieron. Mot-
ionärerna hänvisar till att Elmeskolan i Småland infört flyttbara tygskärmar i 
vissa klasser för att öka studieron, vilket givit goda resultat. Med anledning 
av detta föreslår motionärerna att: 
 
- Kommunen på försök inför tygskärmar på ett par skolor i norra respek-

tive södra Botkyrka. 
 

- Modellen med tygskärmar utvärderas efter ett år. Vartefter utvärdering 
och resultat, beslutar om att fortsätta och utöka modellen med skärmar. 
 

Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-
09-25. 
 
Utbildningsnämnden behandlade ärendet 2019-09-03, § 8.  
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Motivering 

Mittenmajoriteten har sedan tidigare sett ett stort behov av att stärka upp 
förvaltningens övergripande arbete med trygghet och studiero i grundskolan. 
Den politiska majoriteten ser att det på allt för många skolor och i allt för 
många klassrum stökas och bråkas. Dessutom sker tyvärr allt för ofta kränk-
ningar och övergrepp mellan elever. Detta är inte acceptabelt.  
För att få bukt med otryggheten och oroligheterna i våra skolor så uppdrog 
utbildningsnämnden åt förvaltningen att, utöver satsningar på fler vuxna i 
skolan, ta fram riktlinjer för trygghet och studiero. Detta i hopp om att dessa 
först och främst kan stötta våra lärare och skolledningar i arbetet för trygg-
het och studiero. Det handlar om att stärka lärarnas mandat, tydliggöra vad 
som är acceptabelt och inte. 
 
Riktlinjerna slår fast att det i Botkyrkas skolor ska råda nolltolerans mot 
kränkande behandling, trakasserier och diskriminering. Rutiner för hur en 
skola anmäler och utreder sådana incidenter är framtagna. Dessutom kon-
kretiseras skolans ansvar att skyndsamt stödja den som drabbats, och vilka 
åtgärder som kan sättas in mot den som utsätter en annan elev för kränk-
ningar och trakasserier.  
 
Forskning, lärare och elever vittnar om att elevers användande av mobiltele-
foner är ett störande moment. Tyvärr har långt ifrån alla skolor och klassrum 
ett mobilförbud. Därför kommer dessa riktlinjer innebära ett införande av 
mobilförbud i hela kommunen.  
 
Vårdnadshavarens roll kan inte i skapandet av trygghet och studiero inte nog 
understrykas. Skolor och hemmet behöver kunna samverka, därför påbörjas 
nu framtagandet av informationsstöd till skolor och vårdnadshavare som 
tydliggör ansvarsfördelning och förväntningar. Skolor kommer dessutom att 
få stöd av mallar i framtagandet av egna ordningsregler. För att skapa ökad 
likvärdighet och tydlighet för vårdnadshavare så väl som elever.  
 
I riktlinjerna konstateras dessutom att skolor och skolgårdar inte utgör all-
männa platser. Endast den som har ett befogat intresse av tillträde till loka-
lerna har rätt att vistas där. Rektor ansvarar för att det finns skriftlig rutin för 
anmälda och oanmälda besök. 
 
Yrkande 
Lars Holmberg (SD) yrkar bifall till motionen. 
 
Propositionsordning 

Ordföranden ställer ordförandeförslaget mot Lars Holmbergs (SD) bi-
fallsyrkande till motionen och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet 
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med ordförandeförslaget.  
_____    
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 



     
 

Kommunfullmäktige 

Motion 

2019-04-25      

Ökad studiero i Botkyrkas skolor 

På vissa skolor i kommunen brister det i studiero. Inte minst hörde vi allvarliga brister gällande 

studiero från Storvretsskolan under vintern 2019. På Elmeskolan i Småland har de infört flyttbara 

tygskärmar i vissa klasser, med mycket bra resultat. Lugnet och studieron i klassrummen har ökat när 

de använt sig av dessa tygskärmar. Självklart är det lätt att plocka undan dessa skärmar vid 

gemensamma genomgångar samt flytta dem efter behag vid grupparbeten och liknande.  

Ett klassrum kan i viss mån liknas vid helt öppna kontorslandskap, där alltmer forskning visar på att 

öppna kontorslandskap orsakar stress och försämrar prestationsförmågan. Dagens 

klassrumssituation går heller inte att jämföra med gårdagens skola där ett helt annat lugn och 

disciplin rådde.    

Sverigedemokraterna vill därför att Botkyrka kommun åtminstone på några skolor i de olika 

kommundelarna inför tygskärmar i några utav klassrummen på försök.  

Helst skall ett par skolor i norra Botkyrka respektive södra Botkyrka testa denna modell.   

Självklart bygger detta på frivillighet hos lärare och rektorer. Om kommunen är positiv till detta är vi 

säkra på att många lärare också blir positiva och vill pröva modellen.  

Vi vill att kommunen arbetar för att pröva denna modell, som tidigare visat gott resultat i andra 

skolor.  

Vi föreslår därför  

Att: kommunen på försök inför tygskärmar på ett par skolor i norra respektive södra Botkyrka. 

Att: modellen med tygskärmar utvärderas efter ett år. Vartefter utvärdering och resultat, beslutar 

om att fortsätta och utöka modellen med skärmarna.  

För Sverigedemokraterna Botkyrka 

Robert Stenkvist  Martin Inglot    Niklas Lekander 

Alexandra Tuvell  Östen Granberg  Anneli Andersen 

Inger Tuvell    Anne Rosensvärd  Sergius Himmelving 
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Referens Mottagare 

Jesper Dahl  
 
 
 
 
 
 
 

Kommunstyrelsen 
 
 
 
 
 

Yttrande över motion - Inför tygskärmar på försök i Bot-
kyrka kommuns skolor för att öka studieron (SD) 
(KS/2019:149)  

 
Sammanfattning 

Martin Inglot (SD), Robert Stenkvist (SD), Niklas Lekander (SD), Alexan-
dra Tuvell (SD), Östen Granberg (SD), Anneli Andersen (SD), Inger Tuvell 
(SD), Anne Rosensvärd (SD) och Sergius Himmelving (SD) har vid kom-
munfullmäktiges sammanträde 2019-04-25, § 70, lämnat motionen: Inför 
tygskärmar på försök i Botkyrka kommuns skolor för att öka studieron. 
Motionärerna anför att i vissa skolor i kommunen så brister studieron. Mot-
ionärerna hänvisar till att Elmeskolan i Småland infört flyttbara tygskärmar i 
vissa klasser för att öka studieron, vilket givit goda resultat. Med anledning 
av detta föreslår motionärerna att: 
 
- Kommunen på försök inför tygskärmar på ett par skolor i norra respek-

tive södra Botkyrka. 
 

- Modellen med tygskärmar utvärderas efter ett år. Vartefter utvärdering 
och resultat, beslutar om att fortsätta och utöka modellen med skärmar. 
 

Utbildningsnämnden behandlade ärendet 2019-09-03, § 8.  
 
Ärendet 

Utbildningsnämnden föreslår att kommunfullmäktige anser motionen besva-
rad med hänvisning till att avskärmningsverktyget redan används i kommu-
nens skolor idag. Därför att det inte är aktuellt att införa tygskärmar på för-
sök. Fokus ligger istället på att öka kompetensen om hur goda och inklude-
rande lärmiljöer kan skapas.  
 
 
Jakob Etaat 
Kanslidirektör  
 
 
 



BOTKYRKA KOMMUN TJÄNSTESKRIVELSE  2[2] 
Kommunledningsförvaltningen  

 2019-09-25 Dnr  KS/2019:149  

 

 
_________ 
Expedieras till 

Kommunfullmäktige 
Utbildningsnämnden 
Martin Inglot (SD) 
Robert Stenkvist (SD) 
Niklas Lekander (SD) 
Alexandra Tuvell (SD) 
Östen Granberg (SD) 
Anneli Andersen (SD) 
Inger Tuvell (SD) 
Anne Rosensvärd (SD) 
Sergius Himmelving (SD) 
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§ 81 

Motion - Inför tygskärmar på försök i Botkyrkas skolor för 
att öka studieron (SD) (UF/2019:193)  

Beslut 

Utbildningsnämnden finner att motionen är besvarad. 
 
Sammanfattning 

Sverigedemokraterna har lämnat in en motion avseende att införa tygskär-
mar på försök i Botkyrkas skolor för att öka studieron. Motionen har remit-
terats till utbildningsnämnden för yttrande. Remissen ska behandlas i ut-
bildningsnämnden den 3 september 2019.  
 
Utbildningsförvaltningen instämmer i att användandet av avskärmningar i 
undervisningen är ett bra verktyg för att skapa en god lärmiljö. Att skärma 
av enskilda bänkar eller delar av klassrum är ett verktyg som används i 
kommunens skolor idag. Utbildningsförvaltningen anser därför att det inte 
är aktuellt att införa tygskärmar på försök. Fokus ligger istället på att öka 
kompetensen om hur goda och inkluderande lärmiljöer kan skapas. Utbild-
ningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden finner att motionen är 
besvarad. 
 
Yrkande 

(SD) yrkar på bifall till ordförandeförslaget. 



 

TJÄNSTESKRIVELSE   

2019-08-13 

1 [3] 

UF/2019:193 
 

UTBILDNINGSFÖRVALTNINGEN 

Post Botkyrka kommun, 147 85 Tumba · Besök Munkhättevägen 45 · Kontaktcenter 08-530 610 00 

Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax  · Webb www.botkyrka.se 

 

Utbildningsförvaltningen  

Specialiststöd 

 
Referens 

 
Mottagare 

Karin Josefsson 
 
 
 
 
 
 
 

Utbildningsnämden 
 

Yttrande över motion – Inför tygskärmar på försök i Botkyr-
kas skolor för att öka studieron (SD) 

(UF/ 2019:193, KS/2019:149) 

 
Förslag till beslut 

Utbildningsnämnden finner att motionen är besvarad. 
 
Sammanfattning 

Sverigedemokraterna har lämnat in en motion avseende att införa tygskärmar 
på försök i Botkyrkas skolor för att öka studieron. Motionen har remitterats till 
utbildningsnämnden för yttrande. Remissen ska behandlas i utbildningsnämn-
den den 3 september 2019.  
 
Utbildningsförvaltningen instämmer i att användandet av avskärmningar i 
undervisningen är ett bra verktyg för att skapa en god lärmiljö. Att skärma av 
enskilda bänkar eller delar av klassrum är ett verktyg som används i kommu-
nens skolor idag. Utbildningsförvaltningen anser därför att det inte är aktuellt 
att införa tygskärmar på försök. Fokus ligger istället på att öka kompetensen 
om hur goda och inkluderande lärmiljöer kan skapas. Utbildningsförvaltningen 
föreslår att utbildningsnämnden finner att motionen är besvarad.  
 
Beskrivning av ärendet 

Sverigedemokraterna har inkommit med en motion avseende ökad studiero. 
Motionen har följande lydelse: 
 
Ökad studiero i Botkyrkas skolor 
På vissa skolor i kommunen brister det i studiero. Inte minst hörde vi allvar-
liga brister gällande studiero från Storvretsskolan under vintern 2019. På El-
meskolan i Småland har de infört flyttbara tygskärmar i vissa klasser, med 
mycket bra resultat. Lugnet och studieron i klassrummen har ökat när de an-
vänt sig av dessa tygskärmar. Självklart är det lätt att plocka undan dessa 
skärmar vid gemensamma genomgångar samt flytta dem efter behag vid 
grupparbeten och liknande.  
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Ett klassrum kan i viss mån liknas vid helt öppna kontorslandskap, där alltmer 
forskning visar på att öppna kontorslandskap orsakar stress och försämrar 
prestationsförmågan. Dagens klassrumssituation går heller inte att jämföra 
med gårdagens skola där ett helt annat lugn och disciplin rådde.    
Sverigedemokraterna vill därför att Botkyrka kommun åtminstone på några 
skolor i de olika kommundelarna inför tygskärmar i några utav klassrummen 
på försök.  
 
Helst skall ett par skolor i norra Botkyrka respektive södra Botkyrka testa 
denna modell.  
  
Självklart bygger detta på frivillighet hos lärare och rektorer. Om kommunen 
är positiv till detta är vi säkra på att många lärare också blir positiva och vill 
pröva modellen.  
 
Vi vill att kommunen arbetar för att pröva denna modell, som tidigare visat 
gott resultat i andra skolor.  
 
Vi föreslår därför att:  

- kommunen på försök inför tygskärmar på ett par skolor i norra respek-
tive södra Botkyrka. 

- modellen med tygskärmar utvärderas efter ett år. Vartefter utvärdering 
och resultat, beslutar om att fortsätta och utöka modellen med skär-
marna. 

 
Motionen har remitterats till utbildningsnämnden för yttrande. Remissen ska 
behandlas i utbildningsnämnden den 3 september 2019.  
 
Förslag till yttrande 

Utbildningsförvaltningen instämmer i att användandet av avskärmningar i 
undervisningen är ett bra verktyg för att skapa en god lärmiljö. Att skärma av 
enskilda bänkar eller delar av klassrum är ett verktyg som används i kommu-
nens skolor idag. Vilken typ av avskärmning som ska användas och i vilken 
omfattning den ska nyttjas är dock beroende av ett antal faktorer, såsom en-
skilda elevers behov, gruppens behov samt vilken undervisning som bedrivs.  
 
Avskärmning utgör ett av flera verktyg för att skapa en god och inkluderande 
lärmiljö. Att öka kompetensen om vilken påverkan fysiska lärmiljöer kan ha på 
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undervisningen och elevers inlärning är ett utvecklingsområde. Genom att öka 
kompetensen kan likvärdighet främjas.  
 
Från och med januari 2020 kommer verksamhetsområde grundskola att för-
stärka verksamhetsstöd med sju tjänster. Verksamhetsstöd har i uppdrag att 
stödja skolorna i utveckling och höja kvaliteten på undervisningen. Syftet med 
förstärkningen är att öka likvärdigheten och förbättra förutsättningarna för 
samtliga elever att nå ökad måluppfyllelse.  
 
Utbildningsförvaltningen anser att det inte är aktuellt att införa tygskärmar på 
försök eftersom avskärmning är ett verktyg som används i kommunens skolor 
idag. Fokus ligger istället på att öka kompetensen om hur goda och inklude-
rande lärmiljöer kan skapas. Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildnings-
nämnden finner att motionen är besvarad.   
 
 
 
Anette Älmdalen  Kajsa Bernéus 
Tf. utbildningsdirektör  Tf. gruppchef specialiststöd
   
 
 
____________ 
Expedieras till 
Kommunstyrelsen 
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§ 173 

Svar på motion - Kommunen måste investera i klimatom-
ställning istället för oljebolag (V) (KS/2016:137) 

Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Kommunfullmäktige anser motionen besvarad. 
 
Reservation 

Samtliga ledamöter för (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
 
Sammanfattning 

Den 25 februari 2016 inkom Mats Einarsson (V), Bekir Uzunel(V), Nooshi 
Dadgostar (V), Ronnie Anderson (V) och Pia Carlson (V) med en motion 
avseende att investera i klimatomställning istället för i oljebolag. Motion-
ärerna lyfter att Svenska kommuner, landsting och regioner investerar fort-
farande stora pengar i oljebolag och annan fossil energi via sina fondplace-
ringar. Motionärerna pekar på att om Botkyrka kommun skall lyckas med de 
högt ställda klimatmålen, måste både de egna investeringarna och pensions-
försäkringen KPA:s fondplaceringar i fossila bolag omgående avinvesteras 
och ersättas av investeringar som bidrar till omställningen till ett hållbart 
samhälle. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-
07-04. 
 
Yrkande 
Mats Einarsson (V) yrkar bifall till motionen. 
 
Propositionsordning 

Ordföranden ställer ordförandeförslaget mot Mats Einarssons (V) bifallsyr-
kande till motionen och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 
ordförandeförslaget.  
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Kapitalplaceringar i fossila bolag påverkar klimatet negativt. Dels bidrar de till 
att mer fossil energi utvinns och används, dels används inte pengarna till 
investeringar i lösningar som ställer om samhället till minskat fossilberoende. 
Om vi på kort tid ska ställa om vår energiproduktion, vårt bostadsbestånd och 
våra transporter till hållbara system som inte påverkar klimatet negativt måste 
investeringar göras i lösningar som bidrar till den omställningen, inte urholkar 
den. 

Svenska kommuner, landsting och regioner investerar fortfarande stora pengar i 
oljebolag och annan fossil energi via sina fondplaceringar. Det bryter helt mot 
de mål om minskad klimatpåverkan genom att använda mindre fossila bränslen 
som olja, kol och gas, som merparten av dem har satt upp för sin verksamhet. 
Många har både egna kapitalinvesteringar i fonder där bolag som Shell, BP, 
Gazprom och Lundin Petroleum ingår, och sparande i fossila bolag via 
pensionsförsäkringen KPA. KPA är ett pensionsbolag som ägs av Folksam och 
Sveriges kommuner och landsting med pengar bland annat placerade i fossila 
bolag som BP, Statoil, Chevron, Shell, franska Total och Norsk hydro.
Vi har gått igenom Botkyrka kommuns nuvarande pensionsinvesteringar, och 
funnit att vår kommun tyvärr inte är något undantag. Bland de företag där vi för 
närvarande investerar pensionspengar återfinns till exempel Occidental 
Petroleum Corporation, Petroleum Geo-Services ASA, Seadrill Ltd och AB 
Stena Metall Finans.

Samtidigt väljer allt fler organisationer världen över att divestera – det vill säga 
flytta sina investeringar – från fossilsektorn till verksamheter som bidrar till 
hållbar miljö- och klimatutveckling. Stora städer som Seattle i USA, kommuner 
som Örebro och högskolor som Chalmers har valt att divestera. I vårt 
närområde beslutade Stockholms universitet den 15 februari 2016 att inte längre 
investera i fossil energi, och Uppsala kommun tog beslutet att divestera den 3 
november 2015. Det är hög tid för Botkyrka att sälla sig till denna växande 
skara!

Klimatfrågan är en av Botkyrka kommuns mest prioriterade frågor, och vi har 
som mål att kommunens bidrag till klimatförändringarna helt och hållet ska 
upphöra. I kommunens klimatstrategi sätter vi upp 2020 som året då den 
kommunala organisationen ska vara klimatneutral, 2030 som året då Botkyrka 
ska vara fossilbränslefritt och 2040 som året då Botkyrka som plats ska vara 
helt klimatneutral. Vi arbetar systematiskt för att ställa om både vår kommunala 
verksamhet och vårt geografiska område till fossilfrihet och nollutsläpp, men 

Kommunen måste 
investera i 
klimatomställning 
istället för i 
oljebolag

2016-02-25



klimatförändringarna är globala och vi måste även säkerställa att vi inte bidrar 
till fortsatta utsläpp bortom kommunens gränser genom våra investeringar. Om 
Botkyrka kommun skall lyckas med de högt ställda klimatmålen, måste både de 
egna investeringarna och pensionsförsäkringen KPA:s fondplaceringar i fossila 
bolag omgående avinvesteras och ersättas av investeringar som bidrar till 
omställningen till ett hållbart samhälle.

Vi yrkar

● att kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att ändra Botkyrka 
kommuns investeringspolicy så att ägande i samtliga fonder som ägnar sig åt 
fossila bränslen avinvesteras, till förmån för investeringar som bidrar till 
omställningen till ett hållbart samhälle.

● att kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att via SKL verka för att 
pensionsförsäkringen KPA ska avinvestera sina placeringar i fossila bolag. 

Mats Einarsson
Bekir Uzunel
Nooshi Dadgostar
Ronnie Andersson
Pia Carlson

Vänsterpartiet
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Kommunledningsförvaltningen 
Ekonomi- och verksamhetsstyrning

Referens Mottagare
Johan Westin Kommunstyrelsen

Yttrande över motion - Investera i klimatomställning istället 
för i oljebolag (V) (KS/2016:137)

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige:

Kommunfullmäktige anser motionen besvarad

Sammanfattning
Den 25 februari 2016 inkom Mats Einarsson (V), Bekir Uzunel(V), Nooshi 
Dadgostar (V), Ronnie Andersson (V) och Pia Carlsson (V) med en motion 
avseende att investera i klimatomställning istället för i oljebolag. Motionärerna 
lyfter att Svenska kommuner, landsting och regioner investerar fortfarande 
stora pengar i oljebolag och annan fossil energi via sina fondplaceringar. 
Motionärerna pekar på att om Botkyrka kommun skall lyckas med de högt 
ställda klimatmålen, måste både de egna investeringarna och 
pensionsförsäkringen KPA:s fondplaceringar i fossila bolag omgående 
avinvesteras och ersättas av investeringar som bidrar till omställningen till ett 
hållbart samhälle.

Ärendet
Den 25 februari 2016 inkom Vänsterpartiet genom Mats Einarsson, Bekir 
Uzunel, Nooshi Dadgostar, Ronnie Andersson och Pia Carlsson med en motion 
avseende att investera i klimatomställning istället för i oljebolag. Motionärerna 
lyfter fram att klimatfrågan är en av Botkyrka kommuns mest prioriterade 
frågor, och vi har som mål att kommunens bidrag till klimatförändringarna helt 
och hållet ska upphöra. I kommunens klimatstrategi sätter vi upp 2020 som 
året då den kommunala organisationen ska vara klimatneutral, 2030 som året 
då Botkyrka ska vara fossilbränslefritt och 2040 som året då Botkyrka som 
plats ska vara helt klimatneutral.
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Motionärerna pekar på att om Botkyrka kommun skall lyckas med de högt 
ställda klimatmålen, måste både de egna investeringarna och 
pensionsförsäkringen KPA:s fondplaceringar i fossila bolag omgående 
avinvesteras och ersättas av investeringar som bidrar till omställningen till ett 
hållbart samhälle.

Motionärerna yrkar därför på:
● att kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att ändra Botkyrka 
kommuns investeringspolicy så att ägande i samtliga fonder som ägnar sig åt 
fossila bränslen avinvesteras, till förmån för investeringar som bidrar till 
omställningen till ett hållbart samhälle.

● att kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att via SKL verka för 
att pensionsförsäkringen KPA ska avinvestera sina placeringar i fossila bolag.

Botkyrka kommun har idag en Placeringspolicy, antagen av 
kommunfullmäktige 2011-06-16, §110 innehållande särskilda föreskrifter för 
förvaltningen av medel avsatta för pensionsförpliktelser. I den framgår att 
Botkyrka kommuns placeringar ska ta hänsyn till kommunens helhetssyn på 
förhållandet ekonomi och ekologi samt följa de internationella konventioner 
som Sverige undertecknat främst gällande:

o Konventionen om de mänskliga rättigheterna
o Barnkonventionen
o ILO-konventionen
o Internationella miljökonventioner
o Konventioner mot mutor och korruption

I samarbete med Botkyrka kommuns upphandlade fondförvaltare har 
placeringarna sett över utifrån Botkyrka kommuns klimatstrategi. Vilket 
innebär att kommunen inte placerar i företag som utvinner fossila bränslen. 
Denna utvinning får inte överstiga med mer än 5 % av företagets totala 
omsättning. Fonden får heller inte placera i bolag som har sin huvudsakliga 
verksamhet inom oilservices eller elkraftbolag som i huvudsak producerar el 
med kol eller olja. Innehavet i fonden stämmer överens med uppsatta krav. 

Placeringspolicyn är under revidering. Den reviderade upplagan avser 
redogöra för kraven gällande våra placeringar på ett tydligare sätt. 

KPA pension har under de senaste åren förbättrat sitt hållbarhetsarbete bland 
annat genom att ta fram riktlinjer och policys att förhålla sig till i sitt 
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hållbarhetsarbete. KPA beslutat att investera mer i gröna obligationer för att 
stödja miljösmarta projekt. KPA investerar fortfarande i energibranschen och 
oljebolag som har en godkänd nivå på sitt arbete med att hantera sina 
miljörisker. Det betyder att KPA har innehav i bolag med stor påverkan på 
klimat och miljö, men som också är bolag som aktivt arbetar med att förebygga 
de risker som finns i deras verksamhet. 

Botkyrka kommun avser fortsätta verka för minskad miljöpåverkan genom 
sina påverkanskanaler inom SKL och deras bolag. 

Leif Eriksson Johan Westin
Kommundirektör Ekonomidirektör
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§ 174 

Svar på motion - Gröna obligationer (L) (KS/2016:362) 

 
Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Kommunfullmäktige anser motionen besvarad. 
 
Sammanfattning 

Den 28 april 2016 inkom Benny Ferdinandsson (L) med en motion avseende 
att uppdra till kommunens internbank att om finansiering av miljöprojekt 
sker via obligationer ska dessa i största möjliga mån göras via gröna obligat-
ioner. Motionären lyfter fram att Botkyrka kommun inklusive bolaget AB 
Botkyrkabyggen står inför omfattande renoveringar i sina fastigheter. Mot-
ionären pekar på att som en diversifiering av låneportföljen kan då obligat-
ionsmarknaden vara ett intressant alternativ. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-
07-04. 
 
Motivering 

Mittenmajoriteten håller med motionären om att kommunens investeringar i 
högsta möjliga grad ska vara gröna. Det är samtidigt viktigt att vi fortsatt 
säkerställer och strävar för Botkyrka kommuns gröna investeringar ska öka.  
 
Propositionsordning 

Ordföranden ställer ordförandeförslaget under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförandeförslaget.  
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 



Motion
2016-04-28

Gröna obligationer

Förslag till beslut

Med hänvisning till vad som nedan anförs yrkar Liberalerna

Att uppdra till kommunens internbank att om finansiering av miljöprojekt sker via 
obligationer ska dessa i största möjliga många göras via gröna obligationer.

Motivering

Gröna obligationer är ett sätt att låna pengar till särskilt miljöinriktade investeringsprojekt. 
Det är ett verktyg för att öka medvetenheten om klimatrelaterade utmaningar och lösningar 
samtidigt uppmuntra investerare att placera i gröna och hållbara projekt. Vad gäller risk, 
avkastning, lagstiftning och dokumentation har gröna obligationer samma egenskaper som 
andra investeringar med liknande villkor. De utgör fortfarande en liten del av den totala 
obligationsmarknaden, men intresset och marknaden för gröna obligationer växer snabbt. 
Det är viktigt att påpeka att upplåningskostnaden inte är högre för gröna obligationer jämfört 
med ”vanliga” obligationer. Det som åligger långivaren (kommunen) är att för låntagarna 
redovisa hur de upplånade pengarna har använts. 

Pengarna som lånas inom ramen för gröna obligationer är öronmärkta för miljöprojekt och 
finns på ett särskilt, spårbart konto som enbart används för investeringar som möter specifika 
miljökriterier

Botkyrkabyggen kommer i samband med renoveringen av lägenheterna från det s.k. 
miljonprogrammet att behöva låna upp mycket pengar. Som en diversifiering av 
låneportföljen kan då obligationsmarknaden vara ett intressant alternativ. De omfattande 
renoveringarna som planeras inom Botkyrkabyggen kommer att innebära en substantiell 
energibesparing vilket torde få dem att hamna inom ramen för vad en grön obligation 
omfattar. Även renoveringar och investeringar av kommunala fastigheter och lokaler faller 
sannolikt även under denna definition. Även andra projekt kan säkert finansieras på detta sätt. 

 
 Benny Ferdinandsson (L)
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Kommunledningsförvaltningen 
Ekonomi- och verksamhetsstyrning

Referens Mottagare
Johan Westin Kommunstyrelsen

Yttrande över motion - Gröna obligationer (L)
(KS/2016:362)

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige:

Kommunfullmäktige anser motionen besvarad.

Sammanfattning
Den 28 april 2016 inkom Benny Ferdinandsson (L) med en motion avseende 
att uppdra till kommunens internbank att om finansiering av miljöprojekt sker 
via obligationer ska dessa i största möjliga mån göras via gröna obligationer. 
Motionären lyfter fram att Botkyrka kommun inklusive bolaget AB 
Botkyrkabyggen står inför omfattande renoveringar i sina fastigheter. 
Motionären pekar på att som en diversifiering av låneportföljen kan då 
obligationsmarknaden vara ett intressant alternativ.

Ärendet
Den 28 april 2016 inkom Liberalerna genom Benny Ferdinandsson med en 
motion avseende att uppdra till kommunens internbank att om finansiering av 
miljöprojekt sker via obligationer ska dessa i största möjliga många göras via 
gröna obligationer. Gröna obligationer är ett sätt att låna pengar till särskilt 
miljöinriktade investeringsprojekt. Det är ett verktyg för att öka medvetenheten 
om klimatrelaterade utmaningar och lösningar samtidigt uppmuntra investerare 
att placera i gröna och hållbara projekt. Vad gäller risk, avkastning, lagstiftning 
och dokumentation har gröna obligationer samma egenskaper som andra 
investeringar med liknande villkor. 

Motionären pekar på att AB Botkyrkabyggen kommer i samband med 
renoveringen av lägenheterna från det s.k. miljonprogrammet att behöva låna 
upp mycket pengar. Som en diversifiering av låneportföljen kan då 
obligationsmarknaden vara ett intressant alternativ. Även renoveringar och 
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investeringar av kommunala fastigheter och lokaler faller sannolikt även under 
denna definition. 

Botkyrka kommun har en Finanspolicy KS/2016:778 antagen 15 december 
2016 som definierar Kommunens inklusive bolagens skuldförvaltning vad 
avser finansiering, finansiella risker, rapportering och ansvarsfördelning. 
Utifrån policyns ramar görs en bedömning i varje affär vad som är det mest 
effektiva för kommunen och dess bolag, vilket bland annat innebär att använda 
grön finansiering när det är möjligt. I dagsläget har vi alla vår finansiering i 
Kommuninvest. 

I samband med att gröna obligationer infördes var Kommuninvest den första 
institutionen som möjliggjorde grön finansiering för svenska kommuner och 
regioner. Botkyrka kommun var bland de första att utnyttja den möjligheten. 
Den gröna finansieringen utgör i dagsläget 21 % av kommunens totala skuld 
och vid varje nyupplåning prövas möjligheten att använda grön finansiering, 
som förutom den gröna profilen innebär en prisfördel med för närvarande 2 bp 
(0,02 procentenheter).

Leif Eriksson Johan Westin
Kommundirektör Ekonomidirektör
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§ 175 

Svar på medborgarförslag - Renare och snyggare Botkyrka 
med hjälp av civilsamhället (KS/2014:568) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Kommunfullmäktige anser medborgarförslaget besvarat. 
 
Reservation 

Samtliga ledamöter för (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
 
Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har fått i uppdrag att yttra sig över ett medborgarförslag 
om att genomföra ett projekt benämnt ”Renare Botkyrka” med syfte att nå ut 
och engagera civilsamhället och tillsammans göra en långsiktig insats för ett 
grönt, tryggt och fräscht Botkyrka. 
 
Ärendet har beretts av medborgarservice under 2015 tillsammans med 
kommunens trygghetssamordnare. Ärendet har sedan inte behandlats. Vid 
återupptagning av ärendet har kontakt med förslagsställaren tagits för att be-
döma aktualitet. Ärendet har även beretts med samhällsbyggnadsnämnden. 
 
Botkyrka kommun har nu etablerat kampanjen Håll Botkyrka rent i samver-
kan med föreningen Håll Sverige rent. I den tar Botkyrka kommun del av 
färdigt kampanjmaterial och kan välja olika delar att vara aktiv i. Skolor är 
aktiva i kampanjen. Föreningen grannstöd och grannsamverkan får stöd av 
Botkyrka kommun och har bland annat i uppdrag att rapportera nedskräp-
ning i skog och mark samt överfulla återvinningsstationer. Botkyrkaappen 
är en resurs för felanmälningar till kommunen även för nedskräpning. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-
04-29. 
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Motivering 

Mittenmajoriteten håller med förslagsställaren om att det är viktigt med ett 
rent Botkyrka. Kommunen arbetar med kampanjen "Håll Botkyrka rent" där 
vi hade över 7500 deltagare i år, vilket var en ökning från tidigare år. Mit-
tenmajoriteten kommer att följa frågan med stort intresse.  
 
Yrkande 
Lars Holmberg (SD) yrkar bifall till medborgarförslaget. 
 
Propositionsordning 

Ordföranden ställer ordförandeförslaget mot Lars Holmbergs (SD) bi-
fallsyrkande till medborgarförslaget och finner att kommunstyrelsen beslu-
tar i enlighet med ordförandeförslaget.  
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 



Rubrik   
Förnamn Iréne 
Efternamn  Jansson 
Namn Iréne Jansson 
Gatuadress
Postadress
Postnummer   
Telefonnummer
Mobilnummer   
E-postadress
Förslag Vill ni ha hjälp att få rent och snyggt i Botkyrka i samarbete med 

civilsamhället? 

Läs då förslaget som bifogas i särskild handling med rubriken "Renare 
Botkyrka". 

Medel söktes helt nyligen från speciellt avsatta "Trygghetsmedel". 
Projektet har kommunicerats med chefen för Gata-Park Ulrika Persson, 
Trygghetssamordnare Beyron Ahxner som i sin tur kommunicerat det med 
chefen för trygghet och säkerhet Marcus Qvennerstedt. Som vi uppfattade 
det var omdömena från alla mycket positiva. Felet var dock att från dessa 
pengar fick bara kommunens tjänstemän söka så därför behandlades inte 
förslaget. Med vi i denna handling avses Iréne Jansson och Jan Karlsson. 
Vi har i detta skede inte omarbetat projektförslaget. Skulle själva idén få 
stöd är vi beredda se över förslaget utifrån de förutsättningar som ges.  

Motivering Det lanseras nu en app där medborgare kan anmäla fel, lämna synpunkter 
och lämna medborgarförslag. Mycket bra initiativ tycker vi. Vi motiverar 
vårt förslag med att projekt "Renare Botkyrka" skulle vara ett utmärkt 
komplement till den nu lanserade appen och också bidra till spridning och 
nyttjande av densamma.Vi skulle gärna se ett samarbete/samverkan med 
t.ex. Park och Gatuenheten för ett snyggt och Renare Botkyrka med hjälp 
av civilsamhället. Vi hoppas på en snabb reaktion på vår idé så att vi kan 
förverkliga projektet. 
(Ett separat dokument märkt "projektbeskrivning Renare Botkyrka" sänds 
till e-post kommun@botkyrka.se. Den visar närmare historik, planerat 
arbete och vision.) 

Kön Kvinna 
Kommundel Hallunda/Norsborg/Eriksberg 
Från mobilapp   

mailto:kommun@botkyrka.se
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Referens Mottagare
Fredrik Gladh Kommunstyrelsen

Yttrande över medborgarförslag - Renare och snyggare 
Botkyrka med hjälp av civilsamhället (KS/2014:568) 

Förslag till beslut
Kommunledningsförvaltningens förslag till kommunstyrelsen

Kommunfullmäktige anser medborgarförslaget besvarat.

Sammanfattning
Kommunstyrelsen har fått i uppdrag att yttra sig över ett medborgarförslag 
om att genomföra ett projekt benämnt ”Renare Botkyrka” med syfte att nå ut 
och engagera civilsamhället och tillsammans göra en långsiktig insats för ett 
grönt, tryggt och fräscht Botkyrka.

Ärendet har beretts av medborgarservice under 2015 tillsammans med 
kommunens trygghetssamordnare. Ärendet har sedan inte behandlats. Vid 
återupptagning av ärendet har kontakt med förslagsställaren tagits för att 
bedöma aktualitet. Ärendet har även beretts med 
samhällsbyggnadsnämnden.

Botkyrka kommun har nu etablerat kampanjen Håll Botkyrka rent i 
samverkan med föreningen Håll Sverige rent. I den tar Botkyrka kommun 
del av färdigt kampanjmaterial och kan välja olika delar att vara aktiv i. 
Skolor är aktiva i kampanjen. Föreningen grannstöd och grannsamverkan 
får stöd av Botkyrka kommun och har bland annat i uppdrag att rapportera 
nedskräpning i skog och mark samt överfulla återvinningsstationer. 
Botkyrkaappen är en resurs för felanmälningar till kommunen även för 
nedskräpning. 

Yttrande
Detta medborgarförslag stämmer väl överens med kommunfullmäktiges 
målområde 6 om att Skapa en god och trygg livsmiljö för Botkyrkaborna. 
Där finns målsatta måttet att öka antal deltagare i städkampanjer samt mäta 
nedskräpning i stadsdelarna med syfte att minska nedskräpning.
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Behovet av egen kampanj är mindre nu. Botkyrka kommuns deltagande i 
kampanjen Håll Sverige Rent möjliggör kommunikation och engagemang i 
kommunen. Fortsatt samverkan mellan Botkyrka kommun och grannstöd 
och grannsamverkan stödjer också medborgarförslagets mål.  

Leif Eriksson Andreas Dahlgren
Kommundirektör Kommunikations- och

digitaliseringsdirektör

_________
Expedieras till
Kommunfullmäktige
Förslagsställaren
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§ 176 

Svar på medborgarförslag - Satsa mer på källsorteringen 
och soptunnor i Botkyrka (KS/2018:461) 

 
Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige:  
 
Kommunfullmäktige anser medborgarförslaget besvarat. 
 
Sammanfattning 

Den 8 juli 2018 inkom medborgarförslaget ”Satsa mer på källsortering och 
soptunnor i Botkyrka”. Förslagsställaren föreslår att kommunen ska ställa ut 
soptunnor som inte släpper ut något skräp och som kan användas för att 
slänga fimpar och att kommunen ska satsa mer på källsortering. Vidare före-
slås det i medborgarförslaget att medborgarna i kommunen ska upplysas om 
vikten att inte slänga skräp i naturen, bland annat genom arbete på skolan 
och fritidsgårdar och i bostadsområdena. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-
09-03. 
 
Motivering 

Mittenmajoriteten håller med förslagsställaren om att det är viktigt med 
källsortering och bra sophantering. Vi kommer följa med stort intresse att 
avfallsplanen efterföljs och ger effekt så Botkyrka kan bli renare från skräp 
och fimpar. AB Botkyrkabyggen har installerat flera "holkar" där den som 
röker kan slänga sin fimp vilket är en positiv insats i kampen mot nedskräp-
ning.  
 
Propositionsordning 

Ordföranden ställer ordförandeförslaget under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförandeförslaget.  
_____   
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Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 
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KOMMUNLEDNINGSFÖRVALTNINGEN

Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45 · Kontaktcenter 08-530 610 00
Direkt 070-1825376 · Sms 070-1825376 · E-post Rana.Dyab@botkyrka.se
Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Webb www.botkyrka.se

Kommunledningsförvaltningen 

Referens Mottagare
Rana Dyab Kommunstyrelsen

Yttrande över medborgarförslag – Satsa mer på 
källsorteringen och soptunnor i Botkyrka  

Förslag till beslut
Kommunledningsförvaltningens förslag till kommunstyrelsen: 

Kommunfullmäktige anser medborgarförslaget besvarat.

Sammanfattning
Den 8 juli 2018 inkom medborgarförslaget ”Satsa mer på källsortering och 
soptunnor i Botkyrka”. Förslagsställaren föreslår att kommunen ska ställa ut 
soptunnor som inte släpper ut något skräp och som kan användas för att slänga 
fimpar och att kommunen ska satsa mer på källsortering. Vidare föreslås det i 
medborgarförslaget att medborgarna i kommunen ska upplysas om vikten att 
inte slänga skräp i naturen, bland annat genom arbete på skolan och 
fritidsgårdar och i bostadsområdena.

Ärendet
Den 8 juli 2018 inkom medborgarförslaget ”Satsa mer på källsortering och 
soptunnor i Botkyrka”.

Kommunledningsförvaltningen har berett ärendet och skrivit ett yttrande för 
medborgarförslaget. 

Kommunledningsförvaltningens yttrande
Utgångspunkterna i förslaget återfinns i kommunens avfallsplan
Synpunkterna som förslagsställaren har återfinns i kommunens avfallsplaner 
samt i uppdraget som kommunen har i sitt samarbete med kommunens 
upphandlade återvinningsleverantör. Kommunens avfallsplan syftar till att:

• Förbättra kvaliteten (renare och tydligare avfallsfraktioner), utbudet och 
servicen på de systemlösningar som redan idag fungerar väl.
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• Bidra till att uppfylla nationella, regionala och lokala miljömål. Särskilt 
positiv effekt har avfallsplanen på miljömålen god bebyggd miljö, giftfri miljö 
och begränsad klimatpåverkan.
• Öka kunskapen om farligt avfall och förbättrar tillgängligheten på 
återvinningscentraler, vilket leder till minskade utsläpp av miljögifter. Detta 
har en positiv effekt på miljömålet giftfri miljö.
• Minska utsläppen av växthusgaser genom att samla in matavfall för utvinning 
av biogas.
•Minska utsläppen av koldioxid med fossilt ursprung genom att använda mer 
biogas och andra alternativa drivmedel. Detta leder till positiva effekter på 
miljömålet begränsad klimatpåverkan

Effektiv kommunikation samt tydlig och lättillgänglig information är 
avgörande för att få allt fler att sortera mer och för att uppnå en välfungerande 
avfallshantering. 

Kommunala insatser mot nedskräpning
Botkyrka kommun arbetar på flera sätt för att motverka nedskräpning och öka 
förståelsen om vikten av att inte slänga skräp i naturen. Exempel på insatser 
som görs i kommunen är:

 Botkyrka är en del av ”Håll Sverige rent” där kommunen i samarbete 
med andra aktörer som bostadsbolagen, hyresgästföreningen, SRV och 
BoCenter haft informationsmöten om renhållning och sopsortering i 
delar av kommunen 

 Skolor, fritidsgårdar och förskolor städar i sitt närområde i samband 
med nationella städdagarna. Kommunen stöttar förskolor, skolor samt 
barn- och ungdomsföreningar med skräpplockarmaterial från Håll 
Sverige Rent

 Extra städ-insatser inrättas vid behov som tex i vissa parker efter 
helgerna 

 I Hallunda-Norsborg har kommunen fokuserat lite extra på problem 
med nedskräpning under 2019. Under senaste trivselvandringen har 
kommunen uppmärksammat platser som används för att dumpa skräp – 
och stadsmiljöenheten har vidtagit åtgärder.

Tyvärr kan vi konstatera att vi inte har kunnat åstadkomma förbättringar i 
tillräckligt stor utsträckning. Både Botkyrka kommun och Sverige i sin helhet 
är i behov av en beteendepåverkan när det gäller nedskräpning och en sådan 
omställning tar tid. 
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Då kommunen arbetar för att motverka nedskräpning och för att öka 
återvinningen av avfall föreslås inga särskilda åtgärder och medborgarförslaget 
anses besvarat.

Leif Eriksson
Kommundirektör Elif Koman André

Avdelningsdirektör hållbar
 samhällsutveckling

_________
Expedieras till 
Förslagsställaren
Kommunfullmäktige
Rana Dyab
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§ 177 

Svar på medborgarförslag - Önskan om att Botkyrka kom-
mun finansierar fiberoptiska kablar för dataöverföring 
(KS/2014:632) 

 
Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Kommunfullmäktige anser medborgarförslaget besvarat. 
 
Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har fått i uppdrag att yttra sig över ett medborgarförslag 
om att finansiera fiberoptiska kablar för dataöverföring. Förslaget lämnades 
2014-10-16.  
 
Botkyrka kommun delar förslagsställarens uppfattning att tillgången till in-
ternet med hög överföringshastighet är av stor angelägenhet för att kommu-
nens medborgare och besökare ska kunna delta i det digitala samhället. I 
Botkyrka säkerställer bland annat Botkyrka Stadsnät och andra aktörer bas-
nätets utbredning som kapacitet. Detta sker med den vid varje tidpunkt bästa 
tillgängliga kapaciteten och tekniken.  
 
Ambitionen för utbyggnadstakt och täckning följer regeringens uttalade mål 
för bredbandsutbyggnaden, och är också uttryckt i kommunens Plan för 
bredbandsutbyggnad (2018). 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-
08-29. 
 
Propositionsordning 

Ordföranden ställer ordförandeförslaget under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförandeförslaget.  
_____   
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Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 
 



Rubrik Önskan om att Botkyrka kommun finansierar fiberoptiska kablar för 
dataöverföring - publicering 

Förnamn Gabriel  

Efternamn Acar  

Namn  

Gatuadress  

Postadress  

Postnummer  

Telefonnummer  

Mobilnummer  

E-postadress  

Förslag Mitt förslag är att man finansierar de delar av Botkyrka som ännu inte har 
fiberoptiska kablar så att de kan få det. Istället för de, antagligen 
kopparkablarna eller koaxialkablar som man har. 
 
Detta skall inte ske direkt då det blir svårt att finansiera men det skulle vara 
möjligt att sätta upp det som mål att inom ett antal år ha gjort det så att man 
tar det i åtanke när ordnar sin budget.  

Motivering Jag anser att det finnas många fler fördelar med att byta ut de nuvarande 
kablarna mot fiberoptiska kablar än det finns nackdelar, då den enda nackdelen 
jag kan komma på just nu är kostnaden. 
Det tydligaste fördelen är att dataöverföringen uppgraderas till nästan det 
dubbla. 
Andra fördelar är t.ex att fiberoptiska kablar inte är mottagliga av RF 
(radiofrekvens) störningar som koaxial kablar är. En annan är att fiberkablar 
kan överföra data under längre avstånd och med mindre dataförlust än vanliga 
kablar. 
 
Ett exempel på när de nuvarande kablarna inte uppfyller sin uppgift är när man 
ska kolla på en video/film på datorn men inte kan för att internet är för segt. 
Dessutom så är vissa familjer större än andra och eftersom det är fler i deras 
familj som använder internet så kanske deras nät blir väldigt segt även om de 
är lovade tillgång till nät. Ska inte alla i en kommun ha samma förutsättningar? 
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KOMMUNLEDNINGSFÖRVALTNINGEN 

Post Botkyrka kommun, 14785 Tumba · Besök  · Kontaktcenter  

Direkt  · Sms  · E-post hans.lindgren@botkyrka.se 

Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax  · Webb www.botkyrka.se 

 

Kommunledningsförvaltningen  

Kommunikation och Digitalisering 

 
Referens 

 
Mottagare 

Andreas Dahlgren 
 
 
 
 
 
 
 

Kommunstyrelsen 
 

Yttrande över medborgarförslag – Investering i fiberoptiska 
kablar för höjd överföringskapacitet (KS/2014:632) 

 
Förslag till beslut 

Kommunledningsförvaltningens förslag till kommunstyrelsen: 
 
Kommunfullmäktige anser medborgarförslaget besvarat. 
 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har fått i uppdrag att yttra sig över ett medborgarförslag om 
att finansiera fiberoptiska kablar för dataöverföring. Förslaget lämnades 2014-
10-16.  
 
Botkyrka kommun delar förslagsställarens uppfattning att tillgången till inter-
net med hög överföringshastighet är av stor angelägenhet för att kommunens 
medborgare och besökare ska kunna delta i det digitala samhället. I Botkyrka 
säkerställer bland annat Botkyrka Stadsnät och andra aktörer basnätets utbred-
ning som kapacitet. Detta sker med den vid varje tidpunkt bästa tillgängliga 
kapaciteten och tekniken.  
 
Ambitionen för utbyggnadstakt och täckning följer regeringens uttalade mål 
för bredbandsutbyggnaden, och är också uttryckt i kommunens Plan för bred-
bandsutbyggnad (2018). 
 
 
 
Leif Eriksson   Andreas Dahlgren 
Kommundirektör  Kommunikations- och digitaliserings-

direktör 
 
 
_________  
Expedieras till kommunfullmäktige 
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§ 178 

Svar på medborgarförslag - Internethastigheten utökas på 
landsbygden i Botkyrka (KS/2016:564) 

 
Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Kommunfullmäktige anser medborgarförslaget besvarat. 
 
Sammanfattning  

Kommunstyrelsen har fått i uppdrag att yttra sig över ett medborgarförslag 
om att öka hastigheten för dataöverföring på landsbygden. Förslaget lämna-
des 2014-10-16.  
  

Botkyrka kommun delar förslagsställarens uppfattning att tillgången till in-
ternet med hög överföringshastighet är av stor angelägenhet för att kommu-
nens alla medborgare och besökare ska kunna delta i det digitala samhället. 
Förslaget lämnar exempel på tekniker för detta. 
 
I Botkyrka säkerställer bland annat Botkyrka Stadsnät och andra aktörer 
basnätets utbredning som kapacitet. Detta sker med den vid varje tidpunkt 
bästa tillgängliga kapaciteten och tekniken.  
 
Ambitionen för utbyggnadstakt och täckning följer regeringens uttalade mål 
för bredbandsutbyggnaden, och är också uttryckt i kommunens Plan för 
bredbandsutbyggnad (2018). 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-
08-29. 
 
Motivering 

Mittenmajoriteten håller med förslagsställaren om vikten av fiberuppkopp-
ling och jämlik tillgång till internet. Botkyrka Stadsnät är ett kommunalägt 
bolag. I dagsläget når Botkyrka Stadsnät 97 % av Botkyrkaborna. För Grö-
dinges del samförläggs fiber med VA ut till Kagghamra och Sibble, vilket 
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blir verklighet nu under kvartal 4 2019. Botkyrka Stadsnät erbjuder nu hus-
håll i dessa orter att koppla upp sig mot Botkyrka Stadsnät. Telia finns redan 
i Sibble. De kommer även att utöka till Kungsdalen och Getryggen under 
2020 med fiber. Botkyrka Stadsnät bedömer att, från 2020, kommer de 
flesta hushåll i samlad bebyggelse på Grödninge att kunna erbjudas fast fi-
beruppkoppling. Ett antal hushåll som ligger med stor spridning kvarstår 
dock och de har idag 4G att förlita sig till. Den politiska Mittenmajoriteten 
kommer via ägardialoger med Botkyrka Stadsnät framgent försöka på-
skynda arbetet med att göra fiberuppkoppling möjligt i hela Grödinge. 
 
Propositionsordning 

Ordföranden ställer ordförandeförslaget under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförandeförslaget.  
_____    
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 



Medborgarförslag- Internet hastigheten utökas på landsbygden i 
Botkyrka-publicering
Hem

Objekt ID744 har lagts till 
Ändra mina aviseringsinställningar | Visa Objekt ID744 | Visa BKMedborgarforslagList | Mobilvy

 

Namn: Andreas Berggren  

Förslag: Utöka botkyrka stadsnät så att man levererar snabbt internet via wi-fi på landsbygden  

Motivering: Fiber saknas på landsbygden tex i Grödinge, om man sätter upp wi-fi med 802.11ac kan man nå gigabit 
hastigheter över flera mils avstånd. Underlättar för företagare och privatpersoner och gör landsbygden 
mer attraktiv. Ubnt.com är exempel på en leverantör. 

 

https://redigera.botkyrka.se/
https://redigera.botkyrka.se/_layouts/MySubs.aspx
https://redigera.botkyrka.se/Lists/BKMedborgarforslagList/DispForm.aspx?ID=744
https://redigera.botkyrka.se/Lists/BKMedborgarforslagList
https://redigera.botkyrka.se/_layouts/mobile/dispform.aspx?List=1F1A20D7-00F5-49D0-8549-D3B3543BE592&ID=744


TJÄNSTESKRIVELSE  

2019-08-29

1 [2]

KS/2016:564
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Kommunledningsförvaltningen 
Kommunikation och Digitalisering

Referens Mottagare
Andreas Dahlgren Kommunstyrelsen

Yttrande över medborgarförslag – Internethastigheten utökas 
på landsbygden i Botkyrka (KS/2016:564)

Förslag till beslut
Kommunledningsförvaltningens förslag till kommunstyrelsen:

Kommunfullmäktige anser medborgarförslaget besvarat.

Ärendet
Kommunstyrelsen har fått i uppdrag att yttra sig över ett medborgarförslag om 
att öka hastigheten för dataöverföring på landsbygden. Förslaget lämnades 
2014-10-16. 
 
Botkyrka kommun delar förslagsställarens uppfattning att tillgången till 
internet med hög överföringshastighet är av stor angelägenhet för att 
kommunens alla medborgare och besökare ska kunna delta i det digitala 
samhället. Förslaget lämnar exempel på tekniker för detta.

I Botkyrka säkerställer bland annat Botkyrka Stadsnät och andra aktörer 
basnätets utbredning som kapacitet. Detta sker med den vid varje tidpunkt 
bästa tillgängliga kapaciteten och tekniken. 

Ambitionen för utbyggnadstakt och täckning följer regeringens uttalade mål 
för bredbandsutbyggnaden, och är också uttryckt i kommunens Plan för 
bredbandsutbyggnad (2018).

Leif Eriksson Andreas Dahlgren
Kommundirektör Kommunikations- och 

digitaliseringsdirektör
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§ 179 

Svar på medborgarförslag - Kommunen ska be om tillåtelse 
innan man skickar ut sms till medborgare (KS/2014:552) 

 
Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Kommunfullmäktige anser medborgarförslaget besvarat. 
 
Sammanfattning 

Botkyrka kommun har 2014-09-18 mottagit ett medborgarförslag om att 
kommunen ska be om tillåtelse innan man skickar ut sms med uppmaning 
om att gå och rösta i samband med allmänna val. 
 
Botkyrka kommun utvärderar efter varje allmänt val sina insatser för att sä-
kerställa att man vid kommande val använder sig av så ändamålsenliga in-
satser som möjligt. Eftersom sms-utskick inte längre används som kommu-
nikationskanal vid val föreslår kommunledningsförvaltningen att medbor-
garförslaget ska anses besvarat. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-
09-11. 
 
Propositionsordning 

Ordföranden ställer ordförandeförslaget under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförandeförslaget.  
_____    
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 
 
 



Rubrik Kommunen ska be om tillåtelse innan man skickar ut sms till 
medborgare - publicering 

Förnamn  

Efternamn  

Namn Jonathan Heller  

Gatuadress  

Postadress  

Postnummer  

Telefonnummer  

Mobilnummer  

E-postadress  

Förslag Jag tycker att kommunen ska be om tillåtelse innan ni bombarderar mig med 
sms om att jag ska gå och rösta. 

Motivering Kommunen har inte något med min privata telefon att göra. Sen skicka man 
flera sms på olika tidpunkter. Mycket oseriöst. Jag vill ha en förklaring till varför 
ni tror att det är ok att göra så. 
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Kommunledningsförvaltningen   
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Referens Mottagare 

Jesper Dahl  
 
 
 
 
 
 
 

Kommunfullmäktige 
 
 
 
 
 

Yttrande över medborgarförslag - Kommunen ska be om 
tillåtelse innan man skickar ut sms till medborgare  

 
Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Kommunfullmäktige anser medborgarförslaget besvarat. 
 
 
Bakgrund 

Botkyrka kommun har 2014-09-18 mottagit ett medborgarförslag om att 
kommunen ska be om tillåtelse innan man skickar ut sms med uppmaning 
om att gå och rösta i samband med allmänna val. 
 
Ärendet  

Botkyrka kommun arbetar kontinuerligt med insatser för demokrati och 
ökad delaktighet. Den kommunikation som kommunen gör i samband med 
allmänna val syftar till just detta, d.v.s. att möjliggöra för kommunens invå-
nare att utöva sin demokratiska fri- och rättigheter. För många invånare är 
sådana rättigheter inte självklara och inte heller vanan att tillämpa rättighet-
erna genom att t ex rösta i allmänna val. 
 
Inför valet 2014 genomförde kommunen en rad kommunikationsinsatser i 
syfte att möjliggöra för fler röstberättigade att delta i valet. Bland annat de-
lade kommunen ut flygblad i de olika stadsdelarna och valinformatörer var 
ute i kommunens stadsdelar för att informera om möjligheterna att rösta. 
Kommunikation skedde även genom affischering, information i sociala me-
dier samt utskick av valfoldrar till samtliga hushåll i kommunen. 
 
Utöver dessa insatser skickade kommunen även ut sms-påminnelser om va-
let till invånare i kommunen. Detta kommunikationssätt bedömdes vara ett 
effektivt sätt att nå många invånare och användes som ett komplement till 
informationsspridning via sociala medier, som vid denna tidpunkt inte hade 
fått lika mycket genomslagskraft som idag.  
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Vid utvärderingen av de valinsatser som gjordes 2014 konstaterade kommu-
nen att sms-utskickens effekter på valdeltagandet inte gick att säkerställa. 
Därför övergavs denna informationskanal inför det allmänna valet 2018 
samt Europaparlamentsvalet 2019.  
 
Kommunen har vid valen 2018 och 2019 istället satsat på information via 
sociala medier, valinformatörer, flygblad och valfoldrar. 
 
Botkyrka kommun utvärderar efter varje allmänt val sina insatser för att sä-
kerställa att man vid kommande val använder sig av så ändamålsenliga in-
satser som möjligt. Eftersom sms-utskick inte längre används som kommu-
nikationskanal vid val föreslår kommunledningsförvaltningen att medbor-
garförslaget ska anses besvarat. 
 
 
 
 
 
 
 
Leif Eriksson Jakob Etaat 
Kommundirektör Kanslidirektör 
 
 
 
_________ 
Expedieras till 

Förslagsställare 
Samhällsutvecklingsavdelningen  
Kommunikation- och digitaliseringsavdelningen  



 PROTOKOLLSUTDRAG 1[1] 

Kommunstyrelsen  
 2019-10-07 Dnr KS/2018:261 
 

 

  

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

 
§ 180 

Svar på medborgarförslag - Inrätta en tidning/hemsida som 
innehåller fördjupad information om vad som händer i Bot-
kyrka kommun (KS/2018:261) 

 
Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Kommunfullmäktige anser medborgarförslaget besvarat.  
 

Sammanfattning 

Förslagsställaren föreslår att kommunen ska skapa en tidning, hemsida eller 
ett annat tillägg till botkyrka.se i sin nuvarande form. Det ska innehålla ett 
samlat diarium med nämndernas öppna möten, information om vilka beslut 
som har fattats och fördjupade artiklar kring samhällsviktig information 
såsom projekt, skolranking, revisioner med mera. Syftet är bland annat att 
stimulera till demokratiskt engagemang och stärka sammanhållningen mel-
lan kommuninvånarna. 
 
Kommunledningsförvaltningens samlade bedömning är att kommunen re-
dan genomför ett flertal av de insatser som efterfrågas samt att vissa insatser 
inte är kommunens uppgifter att utföra.  
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-
03-04. 
 
Propositionsordning 

Ordföranden ställer ordförandeförslaget under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförandeförslaget.  
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 
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Kommunledningsförvaltningen  

Kommunikations- och e-enheten 

 
Referens 

 
Mottagare 

Cecilia Rolf 
 
 
 
 
 
 
 

Kommunstyrelsen  
 

Yttrande över medborgarförslag – inrätta en tidning/hemsida 
som innehåller fördjupad information om vad som händer i 
Botkyrka kommun (180402-MBF-AT84) 

 

Sammanfattning 

Förslagsställaren föreslår att kommunen ska skapa en tidning, hemsida eller ett 
annat tillägg till botkyrka.se i sin nuvarande form. Det ska innehålla ett samlat 
diarium med nämndernas öppna möten, information om vilka beslut som har 
fattats och fördjupade artiklar kring samhällsviktig information såsom projekt, 
skolranking, revisioner med mera. Syftet är bland annat att stimulera till de-
mokratiskt engagemang och stärka sammanhållningen mellan kommuninvå-
narna. 
 
Kommunledningsförvaltningens samlade bedömning är att kommunen redan 
genomför ett flertal av de insatser som efterfrågas samt att vissa insatser inte är 
kommunens uppgifter att utföra.  
  
Ärendet 

Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2018-05-31, § 133, lämnades medbor-
garförslaget: Tidning eller hemsida som innehåller fördjupad information om 
vad som händer i Botkyrka kommun. Kommunfullmäktige uppdrog åt kom-
munstyrelsen, genom kommunledningsförvaltningen, att bereda ett uttrande 
över lämnat medborgarförslag.  
 
Kommunledningsförvaltningen håller med om att det är viktigt att stötta det 
demokratiska engagemanget och sammanhållningen mellan kommuninvånarna 
via kommunikationsinsatser. Vi ser dock att vi redan gör mycket av det som 
förslagsställaren föreslår och några av förslagen inte lämpar sig för kommunen 
av olika anledningar som vi beskriver mer nedan. 
 
Kommunens huvudsakliga kommunikationskanaler med invånarna är numera 
den externa webbsidan botkyrka.se och annonsen ”Aktuellt i Botkyrka” som 
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publiceras i lokaltidningarna (Södra sidan och Mitt i Botkyrka/Salem). Dessa 
lämpar sig inte för längre och fördjupade reportage. 
 
Det finns redan en kalender på botkyrka.se som innehåller information om 
nämndernas sammanträden, kultur- och idrottsevenemang, utbildningsinsatser 
med mera.  
 
Beslut publiceras på botkyrka.se i digital anslagstavla. När det fattas beslut 
som är av stor vikt för medborgarna och kommunens utveckling så gör vi kor-
tare nyhetsartiklar på botkyrka.se kring detta.  
 
Förslagsställaren föreslår att kommunen ska skriva grävande artiklar om di-
verse inom ramen för boende och arbetande i Botkyrka kommun. Vår uppgift 
som kommun är att kommunicera samhällsinformation som är av vikt för 
medborgarna. Vi vill ha en öppenhet som möjliggör att granska oss. Vi överlå-
ter dock till journalister, kommunmedborgare, myndigheter och andra att 
granska vår verksamhet. 
 
Yttrande 

Kommunledningsförvaltningen håller med om att det är viktigt att stötta det 
demokratiska engagemanget och sammanhållningen mellan kommuninvånarna 
via kommunikationsinsatser.  
  
Vad gäller den del av förslaget som berör längre reportage kring kommunen, 
så har vi tidigare haft en medborgartidning ”Pejl på Botkyrka” med längre ar-
tiklar. Men i början av 2018 ersatte kommunen den med en återkommande 
annons (Aktuellt i Botkyrka) som finns med varje vecka i lokaltidningarna 
Södra sidan och Mitt i Botkyrka/Salem.  
 
Annonsen har ett begränsat utrymme och vi hänvisar ofta till vår webb, bot-
kyrka.se för mer information. Annonsen och vår webb är våra huvudsakliga 
externa kommunikationskanaler samt Facebook och de lämpar sig inte för 
långa reportage, därför kan vi inte tillmötesgå detta förslag.  
 
Bakgrunden till att kommunen gjorde denna förändring var att det finns blan-
dade sätt att ta till sig kommunens information bland medborgarna och vi be-
hövde effektivisera och möta efterfrågan på mer digital information.  
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Det finns idag en evenemangskalender på botkyrka.se som innehåller informat-
ion om nämndernas sammanträden, kultur- och idrottsevenemang, utbildnings-
insatser med mera. I kalendern finns möjlighet för både föreningar och kom-
muninvånare att lägga upp evenemang som kommunens webbredaktör sedan 
granskar och publicerar på kommunens officiella webbplats. 
  
När nämndernas sammanträden har varit så kan man ta del av besluten som 
fattades på botkyrka.se i digital anslagstavla. 
  
När det fattas beslut som är av stor vikt för medborgarna och kommunens ut-
veckling så gör vi nyhetsartiklar på botkyrka.se kring detta. Det kan handla om 
byggprojekt, kommunens stöd och service, hur kommunen ligger till i olika 
rankingar och jämförelser, vad olika myndigheter säger om vår verksamhet 
efter sina inspektioner och granskningar, större evenemang, invigningar med 
mera. Möjlighet att jämföra skolor finns på Skolverkets webb valjaskola.se. 
  
Vi vet att lokaljournalisterna regelbundet läser botkyrka.se och fångar upp ny-
heter som de tycker är intressanta att skriva om i lokaltidningarna. 
  
Vi publicerar också information om nämndernas möten och aktuella nyheter 
och evenemang i annonsen ”Aktuellt i Botkyrka” som kommer ut i båda lokal-
tidningarna (Mitt i Botkyrka/Salem och Södra Sidan) varje vecka. 
  
Annonsen fokuserar på:  

 Informera om aktuella frågor och beslut som fattas i  
kommunen. 

 Beskriva kommunens utbud och service och  
förändringar i dessa. 

 Uppföljningar av kommunens verksamheter. 
 Information som är angelägen för platsen Botkyrka. 

  
Vad gäller revisionsrapporter publicerar vi dessa på vår webbplats botkyrka.se. 
 
Vi samarbetar med studenter i form av praktikplatser och projekt men vi tar 
själva hand om vårt reguljära nyhetsarbete och vill fortsätta på det sättet. 
  

Förslagsställaren föreslår i medborgarförslaget att kommunen ska skriva grä-
vande artiklar om diverse inom ramen för boende och arbetande i Botkyrka 
kommun. Vår uppgift som kommun är att kommunicera samhällsinformation 
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som är av vikt för medborgarna i kommunens kanaler samt att nå ut via medi-
erna. Vi vill ha en öppenhet som möjliggör att granska oss. Vi överlåter dock 
till journalister, kommunmedborgare, myndigheter och andra att granska vår 
verksamhet. 
 
Leif Eriksson    Fredrik Gladh 
Kommundirektör Chef kommunikations-

enheten 
 
 
Bilaga 

Medborgarförslag - Tidning/hemsida som innehåller fördjupad information om 
vad som händer i Botkyrka kommun. 
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§ 181 

Svar på synpunkt - Fortsatt förskoleverksamhet i Myr-
stackens befintliga lokaler (KS/2019:573) 

 
Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Kommunfullmäktige avslår synpunkten.  

 
Reservationer 

Samtliga ledamöter för (M), (TUP) och (SD) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för egna yrkanden. 
 
Sammanfattning 

Utbildningsnämnden beslutade den 7 maj 2019 att successivt avveckla för-
skolan Myrstacken med anledning av att det finns ett överskott på förskole-
platser i upptagningsområdet Tullinge norra. Den 4 juli 2019 lämnade ett 
antal vårdnadshavare in en synpunkt till Botkyrka kommun. Synpunkten in-
nehåller bland annat förslag om att fortsätta bedriva förskola i Myrstackens 
lokaler. Vårdnadshavarna önskar att synpunkten behandlas i kommunfull-
mäktige. 
 
Utbildningsnämnden behandlade ärendet 2019-09-03, § 70. Nämnden före-
slår att kommunfullmäktige avslår synpunkten med hänvisning till att Myr-
stackens lokaler planeras att, i sin helhet, användas till grundskoleverksam-
het när förskoleverksamheten är fullt avvecklad. 
 
Utbildningsnämnden behandlade ärendet 2019-09-03, § 70. 
 
Utbildningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-08-19. 
 
Yrkanden 

Willy Viitala (M) yrkar bifall till synpunkten. 
Carl Widercrantz (TUP) yrkar bifall till synpunkten. 
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Kommunstyrelsen  

 2019-10-07 Dnr  KS/2019:573  
 

Lars Holmberg (SD) yrkar bifall till synpunkten. 
 
Propositionsordning 

Ordföranden ställer ordförandeförslaget mot Willy Viitalas (M), Carl Wi-
dercrantz (TUP) och Lars Holmbergs (SD) bifallsyrkanden till synpunkten 
och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförandeförslaget.  
_____    
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 
 



Medborgarsynpunkt Förskolan Myrstacken Tullinge 20190703

Utbildningsnämnden har fattat beslut om successiv avveckling av förskolan Myrstacken med en 
definitiv stängning augusti 2021. I och med detta uppnås en besparing på ca 1,2 miljoner per år då den 
inhyrda paviljongen på Trädgårdsstadsskolan kan sägas upp och skolverksamheten, 2 klasser, istället 
kan flytta in i Myrstackens lokaler. 

Vi föräldrar har dock ett mycket bättre förslag som också skulle möjliggöra en större besparing för 
kommunen. Vi föreslår att Förskolan Myrstacken permanent behåller ca 40 platser (jämfört med 
nuvarande 80 platser) i befintliga lokaler och delar byggnaden med skolans verksamhet på var sitt 
våningsplan. Den externa paviljongen kan då ändå sägas upp och besparingen på 1,2 miljoner 
säkerställs. Nuvarande beslut att stänga Myrstacken 2021 innebär att väldigt många barn inte hinner 
gå klart sin förkola och tvingas göra ett uppslitande byte från sin nu trygga och älskade förskola med 
personal och vänner som de älskar. Byggnaden är tillräckligt stor för att möta båda behoven och är 
dessutom fördelad på två plan vilket gör att den lämpar sig mycket väl för delad verksamhet. En 
ombyggnationsbudget på 200 000 kr har redan allokerats och bör kunna anpassas till att förskoledelen 
bibehålls permanent, kanske kan detta också resultera i en billigare ombyggnation. Att ha förskolan i 
anslutning till skolan gör att den fortsatt har alla fördelar av stordrift vilket är en viktig målsättning hos 
utbildningsförvaltningen. Personalen kan ingå i samma organisation, ha välfungerande vikariestruktur 
och stordrift gällande mat etc bibehålls. Dessutom blir den fina gården fortfarande utnyttjad av rätt 
målgrupp istället för att man eventuellt hade behövt göra om den för bara äldre barn. Detta förslag 
har diskuterats med utbildningsnämndens ordförande Emanuel Ksiazkiewicz som ställer sig positiv till 
detta och att diskussionen tas upp för beslut i Kommunfullmäktige.

Utan Myrstacken blir platsfördelningen annars extremt ojämn mellan de olika områdena i Tullinge från 
2020/2021 (i nuvarande beslut har heller ingen hänsyn tagits till söktryck i de olika områdena):

Parkhem 285 platser
Trädgårdsstad 80 platser
Villastad 0 platser

När Myrstacken byggdes var det samma chef för skola och förskola. Skolan kallades för växthuset och 
tanken var att barnen skulle få växa i samma enhet. De hade även samarbete mellan förskola och 
skola. Första året var inte förskolebyggnaden klar och då hade förskolan sina lokaler i skolan då det 
inte fanns någon åk 8 eller 9. Givetvis förändras mycket över åren, men grundbehovet av att ha en 
förskola i anslutning till skolan kvarstår, dels för att möjliggöra växande i samma enhet och knyta 
trygga vänskapsband och dels för att få en bra situation för familjer med syskon i de olika 
verksamheterna.

Många familjer kommer få en extremt svår situation då de har barn i Trädgårdsstadsskolan och sen får 
syskon placerade i Parkem, vilket är det troligaste scenariot då söktrycket på Bäverhyddan kommer bli 
enormt stort utan Myrstacken. Det är väldigt långt från Tullinge Villastad till förskolorna i Parkhem och 
placering där är i tvär konflikt med Botkyrkas värnande om syskonförtur för att underlätta familjers 
vardag samt kommunens miljö- och klimatambitioner genom att minska utsläpp från biltrafiken. 

Önskar kommunen sen uppnå ytterligare besparingar finns istället andra möjligheter och där de 
Stordriftsfördelar som är målsättningen också kan uppnås. Utbildningsnämnden hade ursprungligen 
även föreslagit att Grundskolans Verksamhetsstöd skulle flytta ut externa, hyrda lokaler i Tumba för 
att spara pengar och flytta in i Myrstacken, detta avslogs i och med beslutet som fattades om 
successiv stängning. Vi föräldrar ser däremot en mycket stor möjlighet för att uppnå denna besparing 



också genom att Verksamhetsstödet flyttar från sina externa lokaler till Fröhuset istället och 
därigenom sparas ytterligare 1 miljon. 

Fröhuset har vid terminsstart hösten 2019 ca 45 platser över och genom lokaleffektivisering med 
Verksamhetsstödet uppnås en bättre organisation och lokalekonomi. Verksamhetsstödet hamnar då 
också nära Parkhemsskolan vilket ses som en fördel när verksamhetsstödet ligger nära en skola. 
Utformningen av Fröhuset gör denna effektivisering extra gynnsam då byggnaden är långsmal, det är 
därför relativt enkelt att koncentrera förskoleverksamheten i delen av byggnaden närmast gården och 
använda änden längst bort från gården till att göra om till annan verksamhet, dvs grundskolans 
verksamhetsstöd från Tumba. Detta skulle ju givetvis även kunna göras för annan verksamhet som 
behöver lokaler eller där externa lokaler kan sparas in t.ex. daglig verksamhet för äldre eller personer 
med särskilda behov, specialpedagogik, föreningsverksamhet, musikskola etc. Vill man frigöra 
ytterligare plats på Fröhuset för att inrymma mer annan verksamhet kan man styra nya sökande barn 
till Sörgården istället, som är en till stordriftförskola i princip vägg i vägg med Fröhuset.

Att rädda åtminstone 40 platser på Myrstacken är otroligt viktigt för att kommunen ska kunna erbjuda 
bra och tillgänglig förskola till familjer i alla områden, där syskon inte blir utspridda tvärs över 
kommundelen och föräldrar tvingas sitta och köra bil långa sträckor genom bostadsområden.

Enligt förvaltningens plan och beslutsunderlag menar de på att förskola är en frivillig omsorgsform och 
vi vårdnadshavare ser tyvärr att de syftar på att vi bör välja annan omsorgsform eller ingen omsorg alls 
om det kommunen erbjuder inte fungerar för oss. Tullinge är dessutom den kommundel som har 
högst andel barn i förskolan. Om kommunen nu verkligen inte kan eller vill erbjuda förskola till familjer 
i Tullinge Villastad finns även ett initiativ från två Tullingebor att starta en privat, internationell 
förskola i Myrstackens lokaler. Vi vädjar till kommunfullmäktige att i så fall åtminstone överväga detta 
som ett alternativ för att kunna driva verksamheten vidare stället för att stänga helt, om vårt förslag 
om delad verksamhet ovan avslås.

Slutsats: 

Driv förskolan Myrstacken vidare i reducerad omfattning tillsammans med skolans verksamhet 
permanent i nuvarande Myrstackens lokaler, samt säg upp paviljongen vid trädgårdsstadsskolan för 
att uppnå den årliga besparingen på 1,2 miljoner. 

Utnyttja överkapaciteten och den gynnsamma byggnadsutformningen på Fröhuset för ytterligare 
lokaleffektiviseringar och besparingar.

Undertecknade förslagsgivare: 

Lina Emilsson emilsson_lina@hotmail.com
Rosanna Gatti rosanna.s.gatti@hotmail.com
Dennis Auer Gatti dennis.b.auer@hotmail.com
Serena Ericsson serena.ericsson@hotmail.com
Patricia Diaz patriciadiazvikstrom@gmail.com
Daniel Persson Cirera danielperssoncirera@gmail.com
Therese Berggren
Mac Berggren
Linda Karlsson
Anna Holt
Björn Holt

mailto:emilsson_lina@hotmail.com
mailto:patriciadiazvikstrom@gmail.com
mailto:danielperssoncirera@gmail.com


PROTOKOLLSUTDRAG 1[2]

Utbildningsnämnden 
2019-09-03 Dnr UF/2019:291 

§ 70
Synpunkt Myrstacken (UF/2019:291) 
Beslut
1. Utbildningsnämnden adjungerar förslagsställaren för att denne ska 

kunna yttra sig i ärendet.

Utbildningsnämndens förslag till kommunstyrelsen:

2. Kommunfullmäktige avslår medborgarsynpunkten. 

(M), (TUP) samt (SD) reserverar sig mot beslutet.

Sammanfattning
Utbildningsnämnden beslutade den 7 maj 2019 att successivt avveckla 
förskolan Myrstacken med anledning av att det finns ett överskott på 
förskoleplatser i upptagningsområdet Tullinge norra. Den 4 juli 2019 
lämnade ett antal vårdnadshavare in en medborgarsynpunkt till Botkyrka 
kommun. Synpunkten innehåller bland annat förslag om att fortsätta bedriva 
förskola i Myrstackens lokaler. Vårdnadshavarna önskar att synpunkten 
behandlas i kommunfullmäktige.

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden beslutar att avslå 
medborgarsynpunkten. Myrstackens lokaler planeras att i sin helhet 
användas till grundskoleverksamhet när förskoleverksamheten är fullt 
avvecklad.

Yrkanden
Willy Viitala (M) yrkar på att utbildningsnämnden föreslår 
Kommunfullmäktige att bifalla medborgarsynpunkten.
(TUP) samt (SD) ställer sig bakom yrkandet från (M).

Propositionsordning
Beslutsgång 1



BOTKYRKA KOMMUN PROTOKOLLSUTDRAG 2[2]
Utbildningsnämnden 

2019-09-03 

Ordförande Emanuel Ksiazkiewicz (S) ställer yrkandet om att bifalla 
medborgarsynpunkten och ordförandeförslaget mot varandra och finner att 
utbildningsnämnden beslutar enligt ordförandeförslaget.

Votering
Votering är begärd och verkställs. Utbildningsnämndens ordförande ställer 
följande voteringsproposition: Den som önskar bifalla ordförandeförslaget 
röstar ja. Den som önskar bifalla medborgarsynpunkten röstar nej. 
Voteringen utfaller med 8 ja-röster, 5 nej-röster. Därmed har 
utbildningsnämnden beslutat i enlighet med ordförandeförslaget.

Ärende 2, Utbildningsnämndens svar på inkommen 
synpunkt gällande Myrstacken

Ja Nej
Emanuel 
Ksiazkiewicz (S)

X

Ing-Marie Viklund 
(L)

X

Willy Viitala (M) X
Eva Wedberg (S) X
Mattias Gökinan (S) X
Eva Blomqvist (M) X
Bertil Rolf (TUP) X
Karin Nakamura 
Lindholm (TUP)

X

Annelie Andersen 
(SD)

X

Bekir Uzunel (V) X
Aday Bethkinne 
(KD)

X

Rahand Kader (MP) X
Göran Melander (C) X
Totalt 8 5



TJÄNSTESKRIVELSE  

2019-08-19

1 [3]

UF/2019:291

UTBILDNINGSFÖRVALTNINGEN

Post Botkyrka kommun, 147 85 Tumba · Besök Munkhättevägen 45 · Kontaktcenter 08-530 610 00
Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax  · Webb www.botkyrka.se

Utbildningsförvaltningen 

Referens Mottagare
Karl-Henrik Lindström Utbildningsnämnden

Utbildningsnämndens svar på inkommen synpunkt gällande 
Myrstacken (UF/2019:291)

Förslag till beslut
Utbildningsnämndens förslag till kommunstyrelsen:

Kommunfullmäktige avslår medborgarsynpunkten. 

Sammanfattning
Utbildningsnämnden beslutade den 7 maj 2019 att successivt avveckla 
förskolan Myrstacken med anledning av att det finns ett överskott på 
förskoleplatser i upptagningsområdet Tullinge norra. Den 4 juli 2019 lämnade 
ett antal vårdnadshavare in en medborgarsynpunkt till Botkyrka kommun. 
Synpunkten innehåller bland annat förslag om att fortsätta bedriva förskola i 
Myrstackens lokaler. Vårdnadshavarna önskar att synpunkten behandlas i 
kommunfullmäktige.

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden beslutar att avslå 
medborgarsynpunkten. Myrstackens lokaler planeras att i sin helhet användas 
till grundskoleverksamhet när förskoleverksamheten är fullt avvecklad.

Beskrivning av ärendet
Utbildningsnämnden fattade den 7 maj 2019 beslut om organisationsförändring 
av förskolan Myrstacken (§ 50, UN 2019-05-07, UF/2019:86). Beslutet 
innebar: 

1. En successiv avveckling, genom att inte ta in nya barn, kommer ske av 
Myrstacken.

2. För barn med syskon på Myrstacken kommer det kunna göras 
undantag.

3. Förskolan Myrstacken ska vara avvecklad höstterminen 2021.
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Den 4 juli 2019 lämnade ett antal vårdnadshavare in en medborgarsynpunkt till 
Botkyrka kommun (se bilaga 1). Vårdnadshavarna önskar att synpunkten 
behandlas i kommunfullmäktige.

Förvaltningens förslag till svar på synpunkten
Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden lämnar förslaget att 
kommunfullmäktige avslår medborgarsynpunkten.

Utbildningsnämnden beslutade i maj 2019 att successivt avveckla förskolan 
Myrstacken med anledning av att det finns ett överskott på förskoleplatser i 
upptagningsområdet Tullinge norra. 

Ett överskott av platser kostar Botkyrka kommun mycket pengar utan att det 
kommer medborgarna till nytta. I tider av svårt ekonomiskt läge gör 
förvaltningen bedömningen att det är nödvändigt att se över hur kommunala 
medel används på bästa sätt.

Vårdnadshavarna lyfter också idén om att driva en fristående förskola i 
lokalerna för det fall att den kommunala verksamheten avvecklas. Även 
fristående förskolor finansieras med kommunala medel. Det innebär att 
kostnaderna för kommunen är ungefär de samma oavsett om förskoleplatserna 
är fristående eller kommunala. En överetablering är därför inte önskvärd 
oavsett regi.

Myrstackens lokaler planeras att i sin helhet användas till 
grundskoleverksamhet när förskoleverksamheten är fullt avvecklad. Även om 
det hade funnits utrymme i lokalerna är det komplicerat att dela lokaler mellan 
olika verksamhetsformer. Om det dessutom är olika huvudmän försvåras 
situationen ytterligare. Exempel på svårigheter som kan uppstå är 
arbetsmiljöansvar, fördelning av utemiljö och oenighet i beslut som rör 
gemensamma miljöer. Det är därför inte aktuellt att dela lokaler mellan 
Botkyrka kommun och annan huvudman.

Enskilda aktörer har möjlighet att ansöka om godkännande för att bedriva 
förskola. Utbildningsnämnden bedömer sedan ansökan utifrån Riktlinjer för 
godkännande av fristående förskola. En förutsättning för att ansökan ska kunna 
handläggas är att sökanden har en lokal att bedriva verksamheten i. 
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Med anledning av det beslut utbildningsnämnden fattade om successiv 
avveckling av Myrstackens lokaler kommer Fröhusets lokaler att behövas för 
förskoleverksamhet. Det är därför inte aktuellt att flytta verksamhetsstöd till 
dessa lokaler. Förslaget om att nyttja Fröhusets lokaler till annan verksamhet 
kommer att tas med i den framtida planeringen för det fall att antalet 
förskoleplatser överstiger behovet.

Anette Älmdalen    Karl-Henrik Lindström
Tf utbildningsdirektör Ekonomichef

Bilagor
Medborgarsynpunkt Myrstacken

Expedieras

Kommunstyrelsen 

Förslagsställarna
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Förlängning av uppdrag för styrelseledamot till Stiftelsen 
Flemingsbergs Science (KS/2019:562) 

 
Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att välja in Ebba Östlin (S) som ordinarie 
ledamot i styrelsen för Stiftelsen Flemingsberg Science fr o m 2020-
01-01 t o m årsstämman 2023. 

 
Sammanfattning 

Ebba Östlin är sedan tidigare invald i styrelsen för Flemingsberg Science 
fram till 2019-12-31. Kommunledningsförvaltningen föreslår att Ebba Öst-
lin ska sitta kvar i styrelsen för Stiftelsen Flemingsberg Science och för-
länga hennes mandat som ordinarie styrelseledamot fr o m 2020-01-01 t o m 
årsstämman 2023. 
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Anmälningsärenden (KS/2019:12)

Följande ärenden anmäls:

Redovisning av ej verkställda gynnande beslut enligt Socialtjänstlagen, 
kvartal 2 2019
Dnr KS/2018:659

Redovisning av ej verkställda gynnande beslut enligt LSS, kvartal 2 2019
Dnr KS/2018:659

Svar på medborgarförslag

Lekplats med flygplats/flygplanstema i Riksten.
Dnr KS/2018:594
Beslut: Avslag
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Vård- och omsorgsnämnden 
2019-09-19 Dnr von/2019:4 

§ 59
Anmälningsärenden (von/2019:2, von/2019:4) 

Beslut
Vård- och omsorgsnämnden noterar till protokollet att det tagit 
del av ärendena.

Sammanfattning
Förvaltningssamverkan:
Protokoll förvaltningssamverkan 2019-09-10

Myndighet:
Redovisning av ej verkställda gynnande beslut enligt 
Socialtjänstlagen, kvartal 2 2019, von/2019:4
Redovisning av ej verkställda gynnande beslut enligt LSS, 
kvartal 2 2019, von/2019:4
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Samhällsbyggnadsnämnden
2019-03-19 Dnr sbf/2018:497 

§ 78
Medborgarförslag - Lekplats med flygplats/flygplanstema i 
Riksten (sbf/2018:497) 

Beslut
Samhällsbyggnadsnämnden avslår medborgarförslaget.

Sammanfattning
Det finns fyra kommunala lekplatser Riksten. Alla med lite olika karaktär 
och storlek. Tanken är att dessa ska komplettera varandra. Dock har inte 
något det flygtema som förslagsställaren efterfrågar. 

1.Lilla Riksten parken är den minsta, med gungor och sandlåda för de 
yngsta barnen. 

2.Kantarellparken är en större lekplats med lekutrustning för både yngre och 
lite äldre barn. Förutom klätter- och gungredskap finns även 
musikinstrument. Kantarellparken ligger i skoglig miljö och har karaktären 
av en naturlekplats.

3. Skogsmulleparken är planerad som en lite mindre lekplats. Här finns 
klätterställningar, gungor och gungdjur, rutschbana, balansredskap och 
hoppstenar. 

4. Den lekplats förslagsställaren avser, Skolparken, har ett större utbud av 
lekredskap för både yngre och lite äldre barn. Bland annat finns en mer 
avancerad balans– och klätterutrustning.  Här anlades spaljéer, pergola samt 
en grillplats med bord och bänkar under förra säsongen. Under 2019 
kommer spaljéerna att kompletteras med nytt växtmaterial. 

De förändringar som gjorts och planeras på Rikstens befintliga lekplatser är 
ett led i kommunen arbete med att göra befintliga lekplatser mer 
variationsrika och inbjudande. Att bygga om någon av dessa lekplatser till 
en temalekplats med flygplatsinspirerad lekutrustning är dock ett 
omfattande projekt som det inte finns budgetmässiga förutsättningar att 
tillmötesgå i nuläget. 
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Samhällsbyggnadsförvaltningen anser dock att idén med temalekplatser är 
god och att en lekplats med flygplatstema skulle kunna passa i Riksten. 
Förslaget har lämnats till förvaltningens landskapsarkitekter, inför planering 
av lekplatser vid den fortsatta utbyggnaden av Riksten. 

Ärendet
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett 
medborgarförslag angående en större lekplats med flygplats/ flygplanstema i 
Riksten. I ett mail 2019-01-08 förtydligade förslagsställaren att det som 
avsågs var att ändra karaktär på den befintliga lekplatsen vid Nova förskola 
(Skolparken).

Förslaget inkom till Botkyrka kommun 2018-10-10 och till 
samhällsbyggnadsförvaltningen 2018-12-07.

Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2019-01-31, utgör 
underlag för beslutet.  

________________
Expedieras till
Kommunfullmäktige
Förslagsställaren
Anders Öttenius
Ann-Christine Gebart
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Samhällsbyggnadsförvaltningen 
2019-01-31 Dnr  sbf/2018:497 

Samhällsbyggnadsförvaltningen  
Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45 · Kontaktcenter 08-530 610 00
Direkt 08 - 530 610 00 Sms·/HandläggareMobilTelefon/ · E-post ann-christine.gebart@botkyrka.se 
Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax 08-530 616 66 · Webb www.botkyrka.se

Referens Mottagare
Ann-Christine Gebart Samhällsbyggnadsnämnden

Medborgarförslag- Lekplats med flygplats/flygplanstema i 
Riksten, KS/2018:594 

Förslag till beslut
Samhällsbyggnadsnämnden avslår medborgarförslaget.

Ärende
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett 
medborgarförslag angående en större lekplats med flygplats/ flygplanstema i 
Riksten. I ett mail 2019-01-08 förtydligade förslagsställaren att det som 
avsågs var att ändra karaktär på den befintliga lekplatsen vid Nova förskola 
(Skolparken).

Förslagsställaren motiverar sitt förslag med att lekplatserna i Riksten är 
väldigt lika och att det saknas ”tänk utanför boxen”, samt att flygtema skulle 
passa genom att anknyta till Rikstens tidigare funktion som flygfält. 

Förslaget inkom till Botkyrka kommun 2018-10-10 och till 
samhällsbyggnadsförvaltningen 2018-12-07.

Yttrande
Det finns fyra kommunala lekplatser Riksten. Alla med lite olika karaktär 
och storlek. Tanken är att dessa ska komplettera varandra, dock har inte 
något det flygtema som förslagsställaren efterfrågar. 

1.Lilla Riksten parken är den minsta, med gungor och sandlåda för de 
yngsta barnen. 

2.Kantarellparken är en större lekplats med lekutrustning för både yngre och 
lite äldre barn. Förutom klätter- och gungredskap finns även 
musikinstrument. Kantarellparken ligger i skoglig miljö och har karaktären 
av en naturlekplats.

3. Skogsmulleparken är planerad som en lite mindre lekplats. Här finns 
klätterställningar, gungor och gungdjur, rutschbana, balansredskap och 
hoppstenar. 
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Under 2018 rustades Skogsmullen upp med extra belysningsarmatur vid 
klätterställning/ gungor och med nya växtbäddar. Under 2019 planeras en 
basketplan och ytan för bollspel kommer att förbättras genom att de 
kupolbrunnslock som finns byts ut mot en typ som fungerar bättre vid lek.

4. Den lekplats förslagsställaren avser, Skolparken, har ett större utbud av 
lekredskap för både yngre och lite äldre barn. Bland annat finns en mer 
avancerad balans– och klätterutrustning.  Här anlades spaljéer, pergola samt 
en grillplats med bord och bänkar under förra säsongen. Under 2019 
kommer spaljéerna att kompletteras med nytt växtmaterial. 

De förändringar som gjorts och planeras på Rikstens befintliga lekplatser är 
ett led i kommunen arbete med att göra befintliga lekplatser mer 
variationsrika och inbjudande. Att bygga om någon av dessa lekplatser till 
en temalekplats med flygplatsinspirerad lekutrustning är dock ett 
omfattande projekt som det inte finns budgetmässiga förutsättningar att 
tillmötesgå i nuläget. 

Samhällsbyggnadsförvaltningen anser dock att idén med temalekplatser är 
god och att en lekplats med flygplatstema skulle kunna passa i Riksten. 
Förslaget har lämnats till förvaltningens landskapsarkitekter, inför planering 
av lekplatser vid den fortsatta utbyggnaden av Riksten. 

Samhällsbyggnadsförvaltningen föreslår samhällsbyggnadsnämnden att 
avslå medborgarförslaget.

Carina Molin Anders Öttenius
Samhällsbyggnadsdirektör Chef Gata- /Parkenheten
_________
Expedieras till
Förslagsställaren
Kommunfullmäktige
Ann-Christine Gebart
Anders Öttenius
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Avsägelser och fyllnadsval(KS/2019:16) 

 
Beslut 

Kommunfullmäktige godkänner avsägelsen och förrättar val enligt ne-
dan samt bordlägger övriga val. 

 
Ärendet 

Följande avsägelse anmäls: 
 
Pär Sargren (MP), ersättare i utbildningsnämnden. 
 
 
Kommunfullmäktige förrättar följande val: 
 
TEKNISKA NÄMNDEN t o m 2022-12-31 
Ledamot efter Arian Vassili (S) 
 
Stephanie Larsen (S) 
 
UTBILDNINGSNÄMNDEN t o m 2022-12-31 
Ersättare efter Kimiya Espahbodi (S) 
 
Tanja Gajic (S) 
 
UTBILDNINGSNÄMNDEN t o m 2022-12-31 
Ersättare efter Pär Sargren (MP) 
 
Åsa Falck (MP) 
 
 
Kommunfullmäktige bordlägger följande val: 
 
ARBETSMARKNADS- OCH VUXENUTBILDNINGSNÄMNDEN t o m 
2022-12-31 
Ledamot efter Nils Ahlin (SD) 
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GODE MÄN TÄTORTSFÖRHÅLLANDEN t o m 2022-12-31 
God man på vakant plats (S) 
 
GODE MÄN TÄTORTSFÖRHÅLLANDEN t o m 2022-12-31 
God man på vakant plats (MP) 
 
HÅGELBYPARKEN AB, fr o m årsstämman 2019 t o m årsstämman 2023 
Ledamot efter Nils Ahlin (SD) 
 
SOCIALNÄMNDEN t o m 2022-12-31 
Ersättare efter Anna Marmlind (TUP) 
 
SÖDERTÖRNS TINGSRÄTT t o m 2019-12-31 
Nämndeman efter Yasemin Ergül (S) 
 
SÖDERTÖRNS TINGSRÄTT t o m 2019-12-31 
Nämndeman efter Åke Blid (S) 
 
SÖDERTÖRNS TINGSRÄTT t o m 2019-12-31 
Nämndeman efter Esra Kisa (MP) 
 
SÖDERTÖRNS TINGSRÄTT t o m 2019-12-31 
Nämndeman efter Elisabeth Nobuoka Nordin (MP) 
 
SÖDERTÖRNS TINGSRÄTT t o m 2023-12-31 
Nämndeman på vakant plats (TUP) 
 
SÖDERTÖRNS TINGSRÄTT t o m 2023-12-31 
Nämndeman på vakant plats (TUP) 
 
TEKNISKA NÄMNDEN t o m 2022-12-31 
Ersättare efter Erdal Kan (V) 
 
TILLVÄXT BOTKYRKA AB, fr o m årsstämman 2019 t o m årsstämman 
2023 
Ledamot efter Kevin Ryan (Opol) 
 
UPPLEV BOTKYRKA AB, fr o m årsstämman 2019 t o m årsstämman 
2023 
Ledamot efter Nils Ahlin (SD) 
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Nya motioner (KS/2019:148)

Beslut
Motionerna överlämnas till kommunstyrelsen för beredning.

Sammanfattning
Följande motioner väcks:

Motion - Anställ fler ordningsvakter för att öka Botkyrkabornas trygghet 
(M)
Dnr KS/2019:664

Motion - Inför hembesök och krav på motprestation som rutin inom 
socialförvaltningen (M)
Dnr KS/2019:665

Motion - Anpassa kommunen utefter vad företagarna faktiskt efterfrågar 
(M)
Dnr KS/2019:666
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